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РАЗХОДИ ЗАТРУДНЕНИЯ

Властта
плаща
2 млн. лв.
за две коли 3

Проблеми
с лепилото отложиха
президентския
вот в Австрия 8

Американското сп. “Форбс” пусна
вчера убийствен коментар по спеку-
лациите за смяната на Ирина Бокова.
Списанието определя задкулисното
разиграване в полза на Кристалина
Георгиева като “Комедия от грешки”.

Москва ще наложи вето на Георгиева,
тя е неизбираема, защото е пряко
свързана със санкциите срещу Русия,
пише “Форбс”. Ако Борисов смени кан-
дидата, той ще погуби единствения
опит страната му да ръководи света и

Борисов мълчи по скандала, Лавров привика посланика ни

СТАТИСТИКА

Обявиха
официално фалита
на ПФК ЦСКА АД

ще разруши собствената си кариера,
казва списанието.

 Премиерът три дни упорито мълчи.
Вицепремиерът Бъчварова обаче за-
яви, че представянето на Бокова било
неудовлетворително и че можело да

се очакват новини. Руският външен
министър Сергей Лавров вчера обаче
привика посланика ни в Москва Бой-
ко Коцев на “беседа за отделни ас-
пекти от работата на ООН”.

3, 11
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„Форбс” помля мераците
за Кристалина Георгиева

И износът, и вносът
на България
спадат 7

1 4

Джамията в центъра на Хасково не можа да събере всички вярващи и мнозина останаха на улицата прeд храма.
Вчера мюсюлманите отбелязаха един от най-големите си религиозни празници - Курбан байрам

ПРОСТОТИЯТА ЩЕ НИ ДОВЪРШИ
Зачестилите припадъци на

Хилъри Клинтън в разгара на
президентската кампания в
САЩ взривиха медии и фо-
руми и могат да се окажат
фатални за нейния избор. Те-
мата за здравословното й
състояние вече е №1, а спе-
кулациите вземат връх. Опо-
нентът й Доналд Тръмп обаче
не се възползва от създалата
се ситуация и нареди на хо-
рата от щаба си да не комен-
тират случая. Дори й пожела
скорошно оздравяване.

В същото време малка

Португалия демонстрира впе-
чатляващо единство и под-
крепа за Антониу Гутериш
като кандидат за генерален
секретар на ООН. Там дясно-
то правителство още през
януари припозна бившия ляв
премиер на страната като
своя номинация, а днес я
брани със зъби, нокти и за-
видно самочувствие.

Давам тези два примера,
за да се види как със своето
неадекватно поведение опре-
делени кръгове в България и
хора начело на държавата са

на път не само да торпилират
Бокова, но и да затвърдят
окончателно образа на стра-
ната ни като смешна, жалка
и недостойна за уважение.

Преди малко повече от
век по същия злобно-дреб-
нав начин български “инте-
лектуалци” омаскариха
Пенчо Славейков и срина-
ха номинацията му за Но-
бел. Е, тази злощастна тра-
диция на нашенската про-
стотия е на път окончател-
но да ни погуби като нация.
Заслужаваме си го!

Валентин
ГЕОРГИЕВ

НЯКОЛКО
ДУМИ

Снимка БГНЕС

Филмът „Каръци”
е българското
предложение
за „Оскар”
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КНСБ и КТ “Подкрепа” на-
стояват за оповестяване на не-
забавна правителствена пози-
ция по определянето на мини-
мална заплата за страната и
да спре незабавно работода-
телският “рекет” за отмяна на
минималните осигурителни
доходи. Това стана ясно след
среща между двата синдиката
по темата. Президентът на
КНСБ Пламен Димитров
изтъкна, че за синдикалистите
е много важно да видят каква
е позицията на държавата по
въпроса с договарянето на
МОД.

ДУМА припомня, че преди
седмица четирите национално
представителни работодател-
ски организации категорично
отказаха да участват в прего-
ворите за определяне на ми-
нималните осигурителни пра-
гове. Президентът на КТ “Под-
крепа” Димитър Манолов вче-
ра припомни, че процедурата
е въведена преди 11 години
като мярка за борба със сива-
та икономика. Манолов изра-

Ñèíäèêàòèòå èñêàò ïîçèöèÿ íà
äúðæàâàòà çà ìèíèìàëíàòà çàïëàòà
КНСБ започва да разяснява на работници какво губят, ако отпадне договарянето

зи недоволство, че липсва ин-
формация за санкционирани
работодатели, въпреки че ук-
риването на осигурителни вно-
ски бе криминализирано м.г.
“Не ми се вярва, че при 30%
сива икономика няма нито
един, който да нарушава за-
кона”, подчерта той. Именно
поради това България получа-
вала сериозни похвали от ЕК
и от Международната органи-
зация на труда, тъй като се на-
малявал делът на сивата ико-
номика. Според него в докла-
да на ЕК няма никакви крити-
ки по отношение на МОД, а те
по-скоро касаят механизма на
договаряне. Каквото и да ста-
не с договарянето на мини-
малните прагове, нашият на-
тиск за увеличаване на запла-
тите на браншово ниво и на
ниво фирми ще продължи с
още по-голяма сила, отсече
Димитров.

Синдикатите подчертаха,
че шести месец отлежава
предложението им за меха-
низъм по определяне на ми-

нималната заплата в страна-
та, съответстващ на препоръ-
ките на Конвенция 131 на
Международната организация
на труда.

Синдикатите са недоволни
от мълчанието на официални-
те институции в лицето на
МТСП и Министерството на
финансите.

Димитров обяви, че ведна-
га след срещата ще информи-
ра всички работещи българи
какво ще се случи, ако няма
договаряне на МОД - намаля-
ване или загуба на права, пла-
щане на майчински върху ми-
нималната заплата и това ще
има разрушителен ефект
върху правата ни. Той посочи,
че минималните заплати ста-
ват начални заплати на пер-
сонала. От 85 икономически
дейности през 2015 г. в 17 от
тях МОД е начална заплата.
Това са 690 хил. души.

Запитан за евентуални про-
тести, той заяви, че всичко е
възможно, но на първо място
поставя договарянето.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Поредното разцепление в ре-
диците на Реформаториския блок
този път се дължи на отношение-
то на коалиционните партньори
към областния управител на Со-
фия Веселин Пенев. РБ излезе с
декларация в подкрепа на дейст-
вията му, свързани с продажбата
на Царските конюшни в София.
Депутатът Вили Ликов заяви, че
позицията на РБ не е обща и се
обяви срещу нея. В позицията на
реформаторите се посочва изрич-
но, че тя е от името на партиите,
подкрепящи управлението.

Лилков обяви, че позицията не
е консултирана с ДСБ. Общото ре-
шение е било Веселин Пенев да
бъде поканен във вторник пред

Манолов и Димитров настояват да спре незабавно
работодателският “рекет” за отмяна на

минималните осигурителни прагове

лагоевградски общински
съветник бе арестуван,
след като ударил поли-
цай. Председателят на
Гражданско сдружение
“ЕКИП” Кирил Ваклинов
се развихрил по време на
неделния мач между
“Пирин” и “Ботев-Плов-
див” на стадион “Христо
Ботев”. Служителите,
охраняващи двубоя,
забелязали запален
транспарант сред агитката
на домакините. Полицаите
се опитали да го загасят,
за да предпазят от нара-
нявания зрителите и да
спрат разрастването на

“Страх ме е забавянето на парите да не направи
така, че Пловдив да се представи и да се отчете като
най-лошата столица на Европейската култура”, заяви
министърът на културата Вежди Рашидов на форума
“Региони в растеж” в Пловдив. Коментарът му бе по
повод дължимите на града досега 2,5 милиона евро,
които са част от общата сума за подготовката на “Плов-
див 2019”, която беше отпусната с решение на Мини-
стерския съвет. “Не е въпросът в последния момент да

Реформаторите се разцепиха
и по казуса с Царските конюшни

парламентарната група. Лилков
смята, че дори да е законна, в
сделката за Царските конюшни не
е защитен публичният интерес.
Депутатът припомня, че казусът с
тези имоти е с давност от 2003-
2004 г., но самият имот се намира
в т.нар “охранителна зона” на Ис-
торическия резерват на София.
Това е не само идеалният център
на София, но и се намира непо-
средствено до т.нар. “буферна
зона” на резервата. Това е имот с
изключителни достойнства и каче-
ства, в който са разположени сгра-
ди, които са паметници на култу-
рата, припомни Лилков.

До скандалните разкрития око-
ло сделката с Царските конюшни

се стигна, след като БСП показа
документи, според които 7,5 дка
имоти на държавата са продаде-
ни за по 90 лв. на кв.м.

Въпреки че в началото отказ-
ваше да подаде оставка, късно в
петък след среща с премиера Пе-
нев се оттегли. Вчера вече бивши-
ят областен управител заяви, че
не е имало натиск от Бойко Бори-
сов, той само решил да се съобра-
зи със “сериозния обществен ин-
терес към казуса и да се оттегли
“като морален, докато се изясни
всичко по процедурата”. “Не се
чувствам виновен. Действията ми
бяха, за да се спре с политическа-
та спекулация. Не се чувствам
бушон”, заяви Пенев.

Арестуваха общинaр, ударил полицай

ВЕЖДИ РАШИДОВ:
ПЛОВДИВ ДА СИ ТЪРСИ ПАРИТЕ
ЗА ЕВРОПЕЙСКА СТОЛИЦА НА КУЛТУРАТА

ни хвърлят едни милиони и ние да седнем да ги ядем
и изпием и да няма култура”, категоричен бе Рашидов.
Той подкани кмета Иван Тотев да потърси настоятелно
дължимите средства от Министерството на финансите.

Провокирана да вземе думата по казуса, се изказа
и шефката на финансовата комисия Менда Стоянова,
която поясни, че парите по проекта, с които Пловдив
стана столица на културата, трябва да бъдат отпуснати
и ще бъдат, но те не били решаващите.

О
БББББ

Лекари спряха операции
заради неизплатени заплати

под минималната за
страната и е в противо-
речие с Кодекса на
труда.
За ситуацията е уведо-
мен изпълнителният
директор на УМБАЛ
доц. Йовчо Йовчев,
който днес сутринта ще
се срещне с работещи-
те в клиниката. След
разговорите здравните
работници ще решат
какви да бъдат следва-
щите им действия. Към
момента се обслужват
само спешни пациенти.

От вчера всички плано-
ви операции в АГ-
комплекса в Стара
Загора са спрени.
Причината е, че меди-
цинският персонал не е
получавал пълните си
възнаграждения от
няколко месеца. Някои
от здравните работници
са взели заплата едва
от 300 лева, което е

огъня.
Според МВР един от
полицаите е ударен с
юмрук от 42-годишния
съветник Кирил Ваклинов,
който е фен на “Пирин”.
Благоевградският общи-
нар е задържан със
заповед в ареста до 24
часа. За случая е уведо-
мена Районната прокура-
тура,  образувано е досъ-
дебно производство.
Според фенове на “Пи-
рин” Ваклинов само е
блъснал униформения
служител. Те твърдят, че
при запалването на транс-
паранта двама полицаи

нахлули сред агитката,
като единият от тях
блъснал грубо баща и 12-
годишния му син, които
кротко наблюдавали
мача. При това блъскане
момчето паднало под
седалките и се наранило.
Ваклинов не се стърпял и
блъснал униформения
служител. Това била
причината той да бъде
отведен в ареста, твърдят
футболните запалянковци.
Предстои бащата на
момчето да извади меди-
цинско. Детето е с одран
корем и повърхностни
рани от падането.
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ЛИЛЯНА ПАВЛОВА БЛЕСНА С ГЕНИЙ В ОПИТА СИ ДА ОПРАВДАЕ
ПЛОВДИВСКИЯ КМЕТ ИВАН ТОТЕВ

Б

рети ден министър-
председателят Бойко
Борисов мълчи по
скандалната тема за
възможността Бълга-

рия да оттегли настоящия си
кандидат за шеф на ООН Ирина
Бокова и да номинира зам.-
председателя на Европейската
комисия Кристалина Георгиева.
След слуховете през последни-
те няколко дни в българските
медии, че на извънредно засе-
дание българското правителст-
во ще издигне кандидатурата на
Георгиева, вчера стана ясно, че
на днешното правителствено
заседание не фигурира точка за
издигането на нов кандидат от
името на България за поста ге-
нерален секретар на ООН. Това
обаче не означава, че кабинетът
няма да обсъди темата. Заседа-
нието на МС е днес поради

“Без подкрепата на партията побе-
дата е невъзможна. Имам един-единст-
вен ангажимент към БСП, и той е да
спечеля изборите.” Това заяви канди-
датът за президент, издигнат от БСП,
ген. Румен Радев вчера. Той изказа
мнение, че БСП е извършила голяма
крачка напред с издигането на безпар-
тиен кандидат.

“Нормално е да има притеснение от
страна на членовете на партията в това
отношение, но аз виждам тяхната под-
крепа по време на обиколките ми в стра-
ната. Те ме приемат с огромно доверие.
Срещам се и с хора безпартийни, и
членове на различни партии и мога да
кажа, че има огромен обществен заряд.
Хората искат промяна, искат ръководст-
во на страната, което да отстоява техни-
те интереси”, заяви кандидатът за пре-
зидент. Той бе категоричен, че профе-

Националната служба за
охрана ще даде 2 млн. лв. без
ДДС за две нови бронирани
лимузини, става ясно от сай-
та на НСО, където е публику-
вана обявата за обществена-
та поръчка. Въпреки голяма-
та сума, която е предвидена,
колите ще са леко бронира-
ни, макар и висок клас. “В

Отрицателен прираст на население-
то във всичките десет общини от
област Шумен през миналата
година отчитат от статистическото
бюро. Данните сочат, че населени-
ето в областта намалява с 1205
души, или с 0,7%.
Най-голям отрицателен естествен
прираст има в община Смядово -
минус 18,1%, следвана от общини-
те Хитрино и Велики Преслав,
съответно с минус 15,2 и минус
13,1%, а най-малко в общините
Каолиново и Върбица.
В община Шумен през миналата
година коефициентът на естествен
прираст е минус 5,1%, почти същи-
ят е бил и през 2014 г.
През 2015 г. всички области в
страната имат отрицателен естест-
вен прираст. Коефициентът на
естествен прираст за страната е
минус 6,2%. По този показател
област Шумен е на седмо място
сред 28-те области. С най-ниска
стойност на коефициента на есте-
ствен прираст е област София, а с
най-висока - Видин, където е
минус 16,7%.

Борисов трети ден
мълчи за Кристалина

В дневния ред на МС няма предложение за смяна на Бокова
предвидената за сряда инспек-
ция на министър-председатели-
те Бойко Борисов и Виктор Ор-
бан в граничен район.

Междувременно вчера за-
местник-председателят на ГЕРБ
Цветан Цветанов допусна, че
смяната е възможна, като все
пак отбеляза, че решението е
от правомощията на МС. “Пред-
полагам, че в предстоящите дни
ще има определени новини, но
нека да изчакаме”, каза Цвета-
нов.

 Двете вицепремиерки Ру-
мяна Бъчварова и Меглена Ку-
нева заявиха, че темата все още
не е обсъждана официално от
МС, но вътрешният министър
индиректно намекна, че е
възможна смяна на българска-

та кандидатура. “Към момента
представянето на Бокова в над-
преварата за поста не е убеди-
телно и не може да се разчита

Руски официален представител е “разпрост-
ранил информация, която обективно не е вяр-
на”, заяви говорителят на германското вън-
шно министерство Мартин Шефер. Той опре-
дели това като неприятелски жест. Шефер
визира говорителя на руското външно минис-
терство Мария Захарова, която в неделя зая-
ви, че на срещата на Г-20 Москва дала на
Меркел ясно да се разбере, че “всякакъв
пряк или непряк опит да се повлияе (на Бъл-
гария) е неприемлив”. По-рано говорителят на
правителството в Берлин Щефан Зайберт не

на окончателно добро реше-
ние”, каза Бъчварова.

“Надявам се, че ако има
някакви въпроси около такъв

казус, това ще бъде ангажимент
на най-високо ниво в държава-
та да каже какво мислят, каза
Кунева.

Т
БЕРЛИН: МОСКВА РАЗПРОСТРАНЯВА
НЕВЕРНИ ИНФОРМАЦИИ

потвърди тези съобщения и отказа да комен-
тира поверителните разговори на канцлера.
От Еврокомисията пък отказаха да коменти-
рат дали Кристалина Георгиева е кандидат в
надпреварата за генерален секретар на ООН.
“Кристалина Георгиева все още е зам.-
председател на ЕК и комисар”, така говори-
телят на Еврокомисията Александър Винтер-
щайн коментира туит на началника на кабине-
та на председателя Жан-Клод Юнкер, който
написа, че напускането на Георгиева ще
бъде голяма загуба за институцията.

РУМЕН РАДЕВ:

Без подкрепата на партията
победата е невъзможна

сията му на офицер го е готвила за
ролята на главнокомандващ. “Опасявам
се обаче, че другите кандидати нямат
тази подготовка”, категоричен бе Радев.

Междувременно инициативни коми-
тети от Старозагорско застанаха зад
левия кандидат за президент. Комитети-
те са били създадени в Стара Загора,
Казанлък и Чирпан веднага след изди-
гането на генерала като кандидат. В тях
участват хора от различни сфери - обра-
зование, здравеопазване, наука, бизнес,
право, национална сигурност, спорт,
икономика. Те обявиха, че са се обеди-
нили зад кандидатурата на ген. Радев, в
когото виждат перспективата за ново до-
стойно бъдеще за България. Граждани-
те добавиха, че има нужда от силна лич-
ност, каквато е номинацията на БСП,
след петте години на уронване на пре-
стижа на президентската институция.

Ген. Радев получи българското знаме като подарък по време
на срещата със симпатизанти в Стара Загора

ъс специална декларация жителите
на Харманли настояват бежанският
лагер в общината им да стане изцяло
от закрит тип. Те са изпратили иска-
нето си до премиера Бойко Борисов,
министъра на вътрешните работи Ру-
мяна Бъчварова, областния управи-
тел Станислав Дечев, кмета на Хар-
манли Мария Киркова и всички поли-
тици. Декларацията е изпратена от
местните структури на Патриотичния
фронт и “Атака”, и БСП.

ДУМА припомня, че на 4 септем-
ври местните се вдигнаха на протест и
обявиха недоволството си от мерките,
които се предвиждат за центъра. Пла-
новете са само около 1300 от местата
в бежанския център да бъдат от затво-

Област Шумен се
стопи с над 1200
души за година

НСО ДАВА НАД 2 МЛН. ЛВ. ЗА ДВЕ ЛИМУЗИНИ
предмета на поръчката е
включена информация, под-
лежаща на класификация
като “държавна тайна”. Ниво-
то на класификация за сигур-
ност на информацията е “по-
верително”, пише в докумен-
тацията. Автомобилите тряб-
ва да са фабрично нови, не-
употребявани, произведени

през 2016 г. Те трябва да са
от една марка и модел.

Парите по сделката ще
бъдат изплатени на два тран-
ша - 40% ще бъдат дадени
до 25 календарни дни от
сключване на договора, а
остатъкът - до месец от при-
емането на автомобилите.

Още миналата година от

НСО се оплакаха от недостиг
на бронирани автомобили с
каквито се возят например
чуждите държавни лидери
при посещенията им у нас. В
края на 2012 г. НСО купи без
търг за 780 000 лв. “Мерце-
дес S клас”, който би трябва-
ло да издържа на стрелба с
гранатомет.

ХАРМАНЛИ ИСКА МИГРАЦИОННИЯТ
ЦЕНТЪР ДА Е ИЗЦЯЛО ЗАТВОРЕН

ССССССС
рен тип. “Не виждаме никакъв ефект от
действията, предприети от институци-
ите след протеста ни, проведен на
четвърти септември. Ситуацията с бе-
жанския център продължава да е за-
плаха за сигурността, здравето и жи-
вота на жителите”, пишат в деклара-
цията си жителите на Харманли. Те
припомнят, че наближава първият уче-
бен ден и са загрижени за безопас-
ността на децата си. Не искаме градът
ни, който е на 506 години, да се
превърне в бунище - от хора, които
нямат нищо общо с нашите традиции
и морал, пишат харманлийци

“Настояваме най-категорично
Центърът за бежанци в Харманли да
се преобразува в такъв от изцяло за-

творен тип. Настояваме за засилване
на контрола вътре в Центъра. Ако не
предприемете нужните стъпки това
да се случи, ще предприемем проте-
стни действия”, гласи текстът.

ВМРО в София изпрати до Сто-
личната община писмо, в което на-
стоява за закриване на трите центъра
за настаняване на бежанци и неле-
гални имигранти на територията в
града. То е изпратено до Министер-
ския съвет и до вътрешния министър
Румяна Бъчварова. Воеводите насто-
яват да бъде разкрит център от за-
крит тип за постоянно задържане на
нелегалните мигранти, където те да
пребивават до екстрадирането/реад-
мисията им.
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Снимка  БГНЕС

Докато правителството и Министерството на образова-
нието са в еуфория преди 15 септември, училището е в
хаос. Това става ясно от позиция на синдикат “Образова-
ние” към КТ “Подкрепа”.

В нея се казва, че образователното министерство обяс-
нява “достойнствата” на новия закон за предучилищното и
училищно образование и стандартите и се опитва да убе-
ди българския народ, че с 3,18% от БВП образованието е
приоритет и реформата ще започне.

В същото време 21 146 ученици останаха извън образо-
вателната система на България само за миналата учебна
година, като от тях 11 257 са необхванати, а останалите
9889 са напуснали страната, пишат още синдикалистите.
Те припомнят, че с рекордно високата си средна възраст
от 59 години над 15% от педагозите са в пенсионна
възраст. Учителите работят средно 40 години, за да вземат
пенсия, която е 40% от ниската им заплата и за съжаление
успяват да ползват средно 7 години, става ясно от позици-
ята на “Подкрепа”.

Последните
дни преди

15 сеп-
тември са

най-напрег-
нати за

родители,
които

трябва да
купуват

помагала и
принадлеж-

ности за
учениците

10 столични школа посрещат
15 септември с ремонти

В
В 10 училища и детски градини ремон-

тите ще продължат и след старта на новата
учебна година. Това обяви кметът на столи-
цата Йорданка Фандъкова. В Испанската
гимназия е била забавена процедурата,
така че там ремонтът ще започне на 15
септември. Кметът на столицата обясни, че
в сградата учат децата от две училища, но
е изготвена организация, така че децата
да влязат в класните стаи и да има норма-
лен учебен процес.

В кв. “Младост” тепърва ще започне
ремонт в една детска градина, която е в
много лошо състояние. Според Фандъкова
и учители, и родители нямали нищо против
ремонтите по време на учебната година.

Междувременно Столичната община
започна да мие училищните дворове.
Създадена е организация до 14 септем-
ври те са бъдат изчистени. Досега са из-
мити дворове на училища в районите “По-
дуяне”, “Изгрев”, “Люлин”. На 12 септем-
ври, се предвижда дейностите да
продължат в училищата в районите “Сла-
тина”, “Оборище” и “Сердика”.

×àñòíèòå è ìàòåìàòè÷åñêèòå
ñà íàé-äîáðèòå ó÷èëèùà ó íàñ

ТАБЛИЦА НА ТОП 20 УЧИЛИЩА В СОФИЯШкола от София, Пловдив, Варна,
Русе, Бургас и Стара Загора
водят класация според
резултатите от Националното
външно оценяване след VII клас

а втора поредна годи-
на частните и матема-
тическите училища в
България оглавяват

Коментар
на стр. 12

ЗЗЗЗ

За едно от три деца има риск за отпадане
от училище заради липса на мотивация за уче-
не, недобър успех, неразбиране на връзката
между ученето и професионалните роли в жи-
вота или заради живеене в социално депресив-
ни райони. Това сочат данните от изследване
на Центъра за приобщаващо образование, про-
ведено през миналата учебна година сред уче-
ници в шести клас в Ямбол, Кърджали, Разград,
Брегово, Искър, Бухово, Девин и село Паволче.
Рисковите деца имат успех под “Добър 4”, харе-
сват само два предмета, единият от които е
физкултура, и имат сериозни трудности с
българския език, защото ежедневният език в
средата им е друг. Освен това на 14% от децата
им се случва да работят. Най-често тези деца
живеят в райони с бедност и висока безработи-
ца, а училищата са с ограничен финансов ре-
сурс и лоша материална база. Според експер-
тите добрите новини от изследването са, че
93% от децата мислят, че да се учи е важно за
бъдещето. На въпрос за предпочитаната от тях
професия най-много момченца избират футбо-
лист (23%), а най-много момиченца - адвокат
(19%). Следват ги полицай и ИТ специалист при
момчетата и лекар и учител при момичетата.

Деси ВЕЛЕВА

класацията за най-добри
учебни заведения според ре-
зултатите от Националното
външно оценяване след Vтт
клас.

Данните с обобщените
оценки на учениците са пре-
доставени от Министерството
на образованието на Мария
Рашева, която е подредила
училищата в класация, публи-
кувана за поредна година в
сайта www.danybon.com.

Първо място заема ЧОУ
“Света София” с 91,54% успе-
ваемост по предметите
български език и литература,
математика, география, исто-
рия, физика, химия, биология
и чужд език. Макар че има
по-високи резултати от мату-
рите по БЕЛ и математика,
но заради по-ниски оценки
по останалите предмети, на

второ място се нарежда плов-
дивската Математическа гим-
назия с 91,37% успеваемост
на учениците.

На следващите пет места
са Софийската, Варненската,
Русенската математическа
гимназия, Първа частна мате-
матическа гимназия в София,
Бургаската и Старозагорска-
та. В десетката са две общо-
образователни частни учили-
ща - “Евростар” и “Св. Климент
Охридски”. В първите 20 лип-
сват общообразователни
държавни училища, те се по-
явяват едва на 21-во и 24-то
място - ОУ “П. Р. Славейков”
във Варна и 145 ОУ “Симеон
Радев” в София.

Изненадващо едва на 132-
ро място попада популярното
119 СОУ “Акад. М. Арнаудов”,
в което всяка година има го-
лям наплив и доскоро бе ог-
лавявано от зам.-министър
Диян Стаматов. Сред учили-
ща от малките населени мес-
та най-добре са се справили
на матурата учениците от па-

зарджишкото село Фотиново
- на 40-то място.

Само едно държавно
училище присъства в под-
реждането в първите десет
в София - отново СМГ, която

е на второ място. В топ 20 са
попаднали едва 5 държавни
училища. Според експерти
една от причините за попа-
дането на толкова много
частни учебни заведения на

първите места в класацията
е малкият брой на ученици,
които завършват във всеки
випуск.

„ПОДКРЕПА”:
МОН Е В ЕУФОРИЯ, А
ОБРАЗОВАНИЕТО Е В ХАОС

НАД 30 НА СТО ОТ
УЧЕНИЦИТЕ СА В
РИСК ЗА ОТПАДАНЕ
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БЪЛГАРСКИ

АНТИФАШИСТКИ СЪЮЗ

Очакваме Ви на 14 септември 2016 г.
(сряда) от 10.30 ч.в киносалона

на ул. „Позитано” 20, София.

ВИ КАНИ

на тържествено заседание на УС на БАС
и празничен концерт, посветени на

25-а годишнина от създаването
на Българския антифашистки съюз.

ад 100 лекари и меди-
цински сестри от “Пи-
рогов” вчера излязоха
пред сградата на бол-

Пироговци протестират
след нападение над медици

ННННН

Ще предложа стано-
вищата на участниците в
дискусията за Семейния
кодекс на МТСП и Мини-
стерството на правосъди-
ето. Това каза обществе-
ният защитник Мая Ма-
нолова по време на дис-
кусия на тема “Гаранти-
рат ли се правата на
децата с промените в
Семейния кодекс”. Очак-
ва се днес Манолова да
представи становищата
си в двете министерства.
По думите й Семейният
кодекс съдържа тексто-
ве, които не са редакти-
рани дълго време. Основ-
ните теми, застъпени в
дискусията, инициирана
от Манолова, са проме-
ни в осиновяването; спо-
делената родителска от-

Очаква се днес оперативното ръководство
на МВР и ръководството на болницата
да обсъдят допълнителни мерки за сигурност

ницата на мирен протест за
около 20 мин. Инцидентът,
провокирал недоволството
им, се случил рано сутринта в
неделя. Мъж на около 40 г. от
български произход бил до-
каран с прорезна рана на ли-
цето. Той бил приет в лечеб-
ното заведение, а раната
била обработена. В момента,
в който трябвало да освобо-
дят пострадалия, той започ-
нал да буйства и нанесъл уда-

ри на лекар и сестра, в резул-
тат на което пострадалата
сестра в момента се намира в
лицево-челюстната хирургия
на болницата. Според лекари
буйстващият пациент не е бил
в нетрезво състояние.

След инцидента 32-годиш-
ният мъж от село Калище е
арестуван, образувана е мяр-
ка за неотклонение “подпис-
ка” и е заведен в друго ле-
чебно заведение, в което да
бъде наблюдаван. Прокурату-
рата е повдигнала вече обви-
нение срещу него за причи-
нена телесна повреда на ме-

дицинско лице.
За днес е предвидена сре-

ща на оперативното ръковод-
ство на МВР и ръководството
на “Пирогов”, за да се обсъ-
дят допълнителни мерки, с
които да се гарантира сигур-
ността на работещите в бол-
ницата.

Протестиращите медици
поискаха незабавни действия
от страна на полиция, проку-
ратура и съд. Някои от тях
обаче бяха убедени, че без-
наказаността ще възтържест-
вува отново.

В началото на септември в

спешния център в Казанлък
медици бяха нападнати от
трима мъже, единият от които
бил с бъбречна криза и
потърсил там медицинска по-
мощ. През юли близки на па-
циент нападнаха фелдшер от
спешна помощ в Девин, агре-
сивно настроени роми от Бла-
гоевград нападнаха спешно-
то отделение и се наложи
засилено полицейско присъ-
ствие. През май директорът на
спешното в Перник поиска
охрана при нощните дежурст-
ва, тъй като екипите често
били нападани от близки на
пациенти.

В края на юни 2013 г. пар-
ламентът прие с пълно едино-
душие промени в Наказател-
ния кодекс, според които се
осигурява специална защита и

на медицински служители, над
които е извършено нападение
по време на работа. За тежка
телесна повреда срещу таки-
ва нападатели се предвижда
затвор от 5 до 15 години, при
средна - от 3 до 10, при лека
- от 1 до 5 години, а когато
служебното лице е отвърнало
- до 3 г. Въпреки това, нападе-
нията над медици не намаля-
ха, а осъдените са много по-
малко от деянията. Само през
2014 г. са официално регист-
рирани 227 нападения над
медици в страната. В начало-
то на министерстването си
Петър Москов спечели симпа-
тиите на спешните медици в
страната, като им обеща по-
лицейски патрулки да придру-
жават линейките при повиква-
не в ромски квартали.

Вероятно до края на септември
България и Румъния ще подпишат спо-
разумение за общо договаряне на ле-
карства, каза министърът на здравео-
пазването Петър Москов. По думите му
двете правителства имат пълната го-
товност да подпишат такова споразу-
мение и да го внесат в двата парла-
мента, за да мине за международна
ратификация. ДУМА припомня, че тази
идея Москов лансира преди около го-
дина и половина, но оттогава не е
говорил по темата.

Споразумението за по-добър достъп
до скъпи лекарства се подготвя от над
10 страни от Централна и Югоизточна
Европа, включително и България. Иде-
ята е общ орган да провежда прегово-
ри с фармацевтичната индустрия за по-
нижаване на цените на медикаментите.
Държавите вече декларирали решени-

ОМБУДСМАНЪТ ИСКА ПРОМЕНИ
В СЕМЕЙНИЯ КОДЕКС

говорност и промените в
режима по отношение на
децата след развод или
раздяла; настойничество
и попечителство; въз-
можности за оспорване
на припознаването.

По думите на Мано-
лова проблемите при
промените в осиновява-
нето са най-сериозни.
Статистиката показва, че
въпреки голямото жела-
ние за осиновяване де-
цата, вписани в регистъ-
ра, са над 2400, канди-
дат-осиновителите са
1500, а броят на между-
народните осиновявания
продължава да расте,
подчерта Манолова. Тя
предложи да бъде обсъ-
дена възможността за
отпадане на критерия

“произход”, както е в
Румъния. Манолова смя-
та, че повече от спорна
е идеята за въвеждане
на посредници за достъп
до информация на оси-
новени лица.

Трябва да има по-го-
ляма прозрачност по
процедурата на осиновя-
ване. Това каза социал-
ният зам.-министър Дени-
ца Сачева. По думите й
въпреки че има 27 съве-
та, едва ли обществото
има каквато и да било ин-
формация какво се случ-
ва. В момента има много
данни за негативни прак-
тики по места, за възмож-
ност за договаряне, за
заобикаляне на процеду-
рата за национално оси-
новяване, каза  Сачева.

БЪЛГАРИЯ И РУМЪНИЯ МОЖЕ ДА
ДОГОВАРЯТ ЗАЕДНО ЛЕКАРСТВА

ето си да изработят съвместни меха-
низми, които да гарантират по-добър
достъп до модерни и ефективни лекар-
ства. Втората цел е да бъдат създадени
съвместни механизми за устойчивост на
разходите на публичните фондове,
чрез които се купуват лекарства. Пози-
цията, отстоявана от България, е, че
когато производителят има желание да
включи медикамента си в позитивната
листа на повече от една страна и ако
тези страни изразят готовност да го
включат, тогава ще се отива на общи
преговори за постигане на по-добри
ценови условия. Всяка година между
150 и 200 лекарства, част от които без
аналог у нас, отпадат от позитивния ле-
карствен списък често заради ценови
натиск от държавата и здравноосигури-
телния фонд или заради високите реги-
страционни такси.

С инициативата “Седмица на пожарната безопасност” във Варна
ще бъде отбелязан професионалният празник

на огнеборците 14 септември

Снимка БГНЕС

Предвидените точки, в които се предвижда
обсъждане на санитарната сеч в Борисовата гра-
дина, отпаднаха внезапно от дневния ред на ко-
мисията по околна среда към СОС. Техен вноси-
тел бе шефката на дирекция “Зелена система”
към общината Ралица Маджарова и предвижда-
ха да се обсъди премахването на сухи и опасни
дървета от пешеходните алеи на лесопарка в
Борисовата градина, както и на суха и заразена
растителност в лесопарк “Кошарите”. Информа-
цията за дейностите трябваше да се представи и
обсъди от общинските съветници днес, но вчера
изчезна от дневния ред.  Междувременно участ-
ници във фейсбук групата “Да спасим Борисовата
градина” публикуваха снимки на дървета, марки-
рани за сеч, както и на изсъхнали, които са без
маркировка. Според тях шефката на екокомисия-
та към СОС Лорита Радева е променила дневния
ред след заплахата на много защитници на Бо-
рисовата градина да присъстват на заседанието.

ГЕРБ СЕ ОТКАЗА ДА ОБСЪЖДА
СЕЧТА В БОРИСОВАТА ГРАДИНА

Снимка ФЕЙСБУК

ККККК
олата на прокурор Лилия
Микова от Костинброд е би-
ла запалена в неделя вечер-
та. Автомобилът “Фолксваген
Поло” е бил паркиран на ули-
цата пред дома на покурора
в града. Сигнал за инцидента
е получен малко след 5 ч.
сутринта, а огледът е устано-
вил умишлен палеж. Назначе-
ни са химическа и пожаро-
техническа експертиза. Про-

Подпалиха колата на прокурор
от Костинброд

веждат се разпити на свидетели.
Разследването ще установява да-
ли палежът е свързан с работата
на прокурор Микова. Разследването
по наказателното производство се
провежда в ОДМВР-София срещу
неизвестен извършител за престъп-
ление по чл.330 ал.1 от Наказател-
ния кодекс. За това престъпление
Наказателният кодекс предвижда
наказание лишаване от свобода
от една до осем години.

Деси ВЕЛЕВА



66666ÈÊÎÍÎÌÈÊÀ EUR:
1.95583

GBP:
2.31528

USD:
1.74223

CHF:
1.7886

ВТОРНИК 13 СЕПТЕМВРИ 2016

Б
“Холдинг БДЖ” планира до края на годи-

ната да създаде ново дружество - “БДЖ
Сървисиз”, което да ремонтира локомотивите
на превозвача. Това каза изпълнителният ди-
ректор на БДЖ Владимир Владимиров, цити-
ран от агенция „Фокус”. Към момента е изпра-
тен доклад до министъра на транспорта Ивай-
ло Московски с аргументацията защо е необ-
ходимо да се създаде такова дружество, за-
яви той. Владимиров уточни, че твърдения за
причината за създаването му е, а именно
забавени плащания към частните заводи в
България, не отговарят на истината. Имаме
регулярно плащания към заводите, които
извършват сервизирането на БДЖ. Много от-
давна в компанията не съществуват пробле-
ми, свързани с това да не се изплащат

До 300 хил. евро от ЕС могат да получат България и Румъния
като съкоординатори по приоритетна област 3 за туризъм и
култура на Дунавската стратегия, става ясно от съобщение на
туристическото ни министерство. Съвместно със северната ни
съседка започваме подготовка на съвместен проект по
транснационална програма „Дунав“. Това е договорено
между българския министър на туризма Николина Ангелкова
и румънския вицепремиер и министър на регионалното
развитие и публичната администрация Василе Дънку в
Букурещ. От средствата се предвижда да се възползва и
съвместният българо-румънски Технически секретариат по
приоритетна област 3 на Дунавската стратегия. Той се намира
в Русе и координира сътрудничеството в сектор туризъм на
всички страни по Дунавската стратегия. Партниращите си
държави са си поставили за цел до средата на октомври
проектът да бъде подготвен и подаден. Продължителността
му ще е 3 години – от 2017 г. до края на 2019 г.

България ще има директна
авиолиния до САЩ от следва-
щата година. Полетите между
София и Ню Йорк ще бъдат
поне два пъти седмично, пла-
нират от авиокомпанията Би
Ейч Еър за 2017-а. Превоз-
вачът има всички разрешения
от американските власти да
осъществява полети над Океа-
на. До края на годината трябва
да приключи и поредната про-
цедура, съобщи изпълнителни-
ят директор на авиокомпания-
та Янко Иванов. До този мо-
мент са подадени всички ап-
ликации до американската
страна. Има назначение под-
писано, включително от адми-

ъм момента дялът на
държавния дълг не
се различава съще-
ствено от това, което
имахме в началото

на годината, и е около 30 про-
цента към брутния вътрешен
продукт. Това коментира пред
радио “Фокус” Диана Йордано-
ва, зам.-председател на парла-
ментарната комисия по бюджет
и финанси към парламента.

Според нея Бюджет 2017
ще се отличава от тазгодиш-
ния с планиран минимален
дефицит, клонящ към нула.
Такъв ще бъде като изпълне-
ние той за тази година. Няма
да има номинално увеличение
на дълга, уточни още Диана
Йорданова. Съгласно срокове-

Дългът ни остава
30 на сто към БВП
Диана Йорданова: Бюджет 2017 ще бъде планиран с минимален дефицит

те по Закона за публичните
финанси бюджетът трябва да
бъде внесен до 30 октомври. В
момента се провеждат съгла-
сувателни процедури с различ-
ните министерства, което озна-
чава, че в най-скоро време ще
имаме и конкретните парамет-
ри по отделни пера, уточни
Йорданова. В Бюджет 2017
няма да има промяна на
данъчното облагане, ще се
запазят сегашните ставки. Ос-
новни приоритети ще бъдат об-
разованието и здравеопазва-
нето - сфери, в които реформи-
те вървят успешно, каза още
тя.

На този етап не предвиж-
даме актуализация на бюдже-
та. Още повече, че този из-

лишък - от 3 млрд. лева, до края
на годината ще бъде разпре-
делен така, че да няма нужда

от такава, каза Йорданова.
Може би има наблюдения за
това, че разходната част в

момента изостава, което също
е част от причините за този
огромен излишък плюс борба-
та със сивата икономиката и
контрабандата.

Експертът заяви, че плани-
раните инвестиции в инфраст-
руктурната сфера ще бъдат
скоро наваксани. Строителни-
ят сезон вече е в разгара си и
това изоставане ще бъде пре-
одоляно до края на годината,
така че няма причина за акту-
ализация на бюджета, допълни
още тя.

Предвидени са 1 млрд. лева
от бюджета за 2017 г. за под-
помагане на общините, чрез
които се извършва санирането
на жилища на българските
граждани.

Западната дъга на Околовръ-
стния път на София от днес ще
може да се ползва в цялата си
дължина след откриването на
нейния втори участък. Той е с
дължина пет километра и поло-
вина, започва при моста над река
Какач и свършва с вливане в Се-
верната скоростна тангента.
Първият участък от дъгата беше
пуснат през декември миналата
година, като започваше от края
на магистрала “Люлин” и стига-
ше до пътния възел с бул. “Слив-
ница”. С пускането на Западната
дъга се осигурява бърз достъп
до “Ботевградско шосе” и магис-
трала “Хемус”, а през вече съще-
ствуващия участък на Околовръ-

Пускат Западната дъга
на Околовръстното в София

стното и до “Цариградско шосе”
и магистрала “Тракия”.

Километър от втората част на
Западната дъга излиза около 20
млн. лева, което се обяснява с
няколкото сложни съоръжения
по нея - четири надлеза и един
подлез. По цялото протежение
на пътя има шест ленти - по две
активни за посока и по една ава-
рийна. Нужните за реализацията
на проекта почти 102 млн. лева
са осигурени от Кохезионния
фонд на Европейския съюз и на-
ционалния бюджет чрез опера-
тивна програма “Транспорт”
2007-2013 г. и ОП “Транспорт и
транспортна инфраструктура”
2014-2020 г.

От догодина ще има
директни полети до САЩ

нистрацията на президента на
САЩ. Авиокомпанията е одоб-
рена в пълен обем както за
редовни полети, така и за ча-
стни полети и са извършени
тестови полети до САЩ. Оста-
ва да приключи процедурата
“Секюр флайт”, която представ-
лява подаването на данни за
пътниците и екипажите, които
трябва да бъдат обработени от
страна на американската ад-
министрация и да бъдат допус-
нати до полети. Компанията ще
осъществява минимум два по-
лета седмично до Ню Йорк, а
впоследствие и до Чикаго,
където живеят най-много бълга-
ри, поясни още Янко Иванов.

КАНДИДАТСТВАМЕ
В ОБЩ ЕВРОПРОЕКТ ЗА
ПРОГРАМА С РУМЪНИЯ

БДЖ прави дружество
за ремонт на локомотиви

извършените ремонти, обясни изпълнителни-
ят директор на БДЖ. Според него новото дру-
жество се създава, за да се извършват по-
ефективно ремонтите, които и БДЖ прави при
пътническите и товарни превози. Ще се по-
стигне окрупняване и оптимизиране на дей-
ността, ще се събере целият експертен потен-
циал на едно място, който в момента е разде-
лен в „Пътнически превози” и „Товарни пре-
вози”. По този начин се цели да се подобри
качеството на самите извършвани ремонти,
на тези, които се извършват в нашите депа,
поясни Владимир Владимиров.

Наскоро се наложи “БДЖ Пътнически пре-
вози” да въведе промени в графика на движе-
ние заради старите локомотиви и проблеми-
те с ремонта им.

К
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Срокът за концесията на летище

София ще бъде удължен с един месец,
като крайната дата е 20 ноември, съоб-
щи вчера министърът на транспорта
Ивайло Московски. Промяната се на-
лагала заради исканията на три ком-
пании, които настояли за удължаване-
то на срока заради подготовка на до-
кументите по офертите си. Министър
Московски поясни, че досега потенци-
алните инвеститори са изпратили над
700 въпроса към транспортното ведом-
ство относно отдаването на концесия
на летище София, което би могло да
се осъществи до края на годината.

В инвестиционната програма на
бъдещия оператор е заложено рено-
виране на Терминал 1, припомни ми-
нистърът. По думите му е технически
възможно летището да бъде разши-
рено с втора писта, ако се наложи. В
сегашния му вид с една писта аеро-

Износът ни за трети страни намалява с над 15 на сто

ПППППССССССС
токооборотът на стра-
ната ни за периода
януари - юли на годи-
ната спада. Това сочи

рез периода януари - юни 2016 г. износът на Бълга-
рия за ЕС нараства с 3,7% в сравнение със същия
период на 2015 г. и е в размер на 14,6 млрд. лева.
Основни търговски партньори на България са Герма-

ния, Италия, Румъния, Гърция и Франция, които формират
65,4% от износа за държавите членки на ЕС. Вносът на
България от ЕС за първите шест месеца на 2016 г. намалява
с 0,3% спрямо същия период на предходната година и до-
стига над 16 млрд. лв. Най-голям е стойностният обем на
стоките, внесени от Германия, Италия, Румъния, Гърция и
Унгария. Ръст в износа ни за ЕС е отбелязан в секторите
“Химични вещества и продукти” и „Храни и живи животни”,
а най-голям спад - в „Минерални горива, масла и подобни
продукти”. При вноса процентно увеличение е отчетено в
сектор „Безалкохолни и алкохолни напитки и тютюн”, а най-
голямо намаление се наблюдава в сектор „Необработени
(сурови) материали, негодни за консумация (без горивата)”.

справка на Националния ста-
тистически институт (НСИ). От
началото на годината до юли
2016 г. от България са изне-
сени стоки общо на стойност
25,7 млрд. лв. и спрямо съот-
ветния период на 2015 г. из-
носът намалява с 3,1% . Само
за месец юли общият износ
възлиза на 4 млрд. лв., което
е с 0,7% по-малко в сравне-
ние със същия месец на пред-
ходната година. Вноса на сто-
ки у нас за януари - юли 2016
година бележи спад с 6,5 на
сто спрямо същия период на
2015 година, сочат още ста-

тистическите данни. Внесени-
те стоки в страната ни за се-
демте месеца на годината са
били на стойност от 28,2 млрд.
лв. През юли 2016 г. общият
внос намалява със 7,7 на сто
в сравнение със съответния
месец на предходната година
и е в размер на 4,3 млрд. лeвa.
Общото външнотърговско сал-
до на България е отрицател-
но през периода януари - юли
2016 г. и е на стойност 2,4
млрд. лева. През юли 2016 г.
то също е отрицателно - на
стойност 247 млн. лева.

Вносът от трети страни за
седемте месеца спада с 16%
за година и е за 9,3 млрд. лв.
Най-голям е стойностният
обем на стоките, внесени от

Русия, Турция, Китай и Украй-
на. Най-голям ръст при вноса
има в сектора “Разнообразни
готови продукти” - 18,1%. Най-
сериозен спад се наблюдава
в сектор “Необработени (су-
рови) материали, негодни за
консумация”. През юли 2016 г.
вносът на България от трети
страни спада с 13,5 на сто
спрямо съответния месец на
предходната година и е в
размер на 1,4 млрд. лeвa.

През периода януари -
юли 2016 г. износът на Бълга-
рия за трети страни намалява
с 15,6% в сравнение със
същия период на 2015 г. и е
на стойност 8,2 млрд. лeвa.
Само през юли 2016 г. е реги-
стриран спад от 13,8 на сто

спрямо съответния месец на
предходната година и е в
размер на 1,2 млрд. лeвa.
Външнотърговското салдо на

страната ни с трети страни за
седемте месеца от началото
на годината е отрицателно - в
размер на 957 млн. лeвa.

Удължават срока за концесия на летище София с един месецУдължават срока за концесия на летище София с един месецУдължават срока за концесия на летище София с един месецУдължават срока за концесия на летище София с един месецУдължават срока за концесия на летище София с един месецУдължават срока за концесия на летище София с един месец
портът може да обслужва до 10 млн.
пътници, а годишно преминават до 4
млн., така че към момента не се нала-
га строителството на втора писта. В
последните няколко години като обем
дейността на летище София нараства
и то има своя потенциал. Аеропортът
трудно може да стане регионален
лидер предвид трафика през Истан-
бул, коментира Московски.

От бъдещия концесионер се изиск-
ва да плати еднократно най-малко 550
млн. лева без ДДС, като е предвиде-
но със сумата да бъдат погасени
задълженията на БДЖ и за закупува-
нето на нови мотриси и вагони. Извън
това бъдещият инвеститор трябва да
плаща за 35-годишния период не по-
малко от 7% от общия размер на нет-
ните приходи от всички дейности за
текущата година, или не по-малко от
9,96 млн. лв. без ДДС.

Припомняме, че турският “Лимак
Холдинг” е един от потенциалните
кандидати за концесионер на софий-
ското летище. Холдингът работи в
областта на строителството, енерге-

тиката и туризма и управлява истан-
булското летище “Сабиха Гьокчен”, а
също доби правото да довърши стро-
ежа и стопанисва за 25 години лети-
ще в Сенегал.

ДФ “Земеделие”
(ДФЗ) отвори прием на
заявления по мярката за
помощ за намаляване на
производството на краве
мляко, съобщиха от пре-
сцентъра на ДФЗ. Мярка-
та е част от допълнител-
ния пакет на Европейска-
та комисия, с който се
предоставят 150 млн. евро
за производителите от ЕС,
които доброволно се ан-
гажират да намалят до-
ставките си към изкупва-
чи за период от 3 месеца.

С
Субсидирането на малинопроизводителите

предвижда всяко стопанство да получава финан-
сово подпомагане от 230 евро на хектар засаде-
ни площи. Страната ни е на трето място в Европа
в отглеждането на малини след Сърбия и Полша,
съобщиха заети стопани в бранша. Само за по-
следната година масивите с малини у нас са се
увеличили с 5 хил. дка. Това е 25% ръст на пло-
щите, засадени с тази култура, отчитат браншови-
ците. Субсидирането привлича фермерите, но има
и негативна страна. Желанието за бързи печалби
подтиква много от стопаните да развиват екстен-
зивно градините си, като бързат да засадят кол-
кото може повече площи и често използват нека-
чествен посадъчен материал.

Кръстосана проверка на Инспекцията за по-
садъчен материал и браншовата организация на
малинопроизводителите е установила, че минала-
та година у нас са внесени едва 80 хил. стръка
сертифицирани корени за малини, а върху новоза-
садените 5 хил. дка масиви са набодени 5 млн.
нови насаждения. Става дума за огромен ръст,
който обаче в дългосрочен план няма да е продук-
тивен, категорични са производителите.

ДАВАТ ФИНАНСОВА
ПОДКРЕПА ОТ
230 ЕВРО ЗА ХЕКТАР
МАЛИНИ

ъс средства от оперативна програма
“Региони в растеж” (ОПРР) 2014 - 2020
с цел прилагането на  финансови
инструменти ще бъдат създадени три
фонда за градско развитие - за
София, за Северна и за Южна Бълга-
рия. Това съобщи министърът на
регионалното развитие Лиляна Павло-
ва и напомни, че доскоро се предвиж-
даше и създаването на отделен фонд
за туризъм.
Във фондовете за градско развитие
ще има две кредитни линии за проек-
ти, като едната ще бъде за градско
развитие, а другата - за туристически
обекти.
Стартовият капитал на фонда за Южна
България е 95 млн. лв. от ОПРР, а
министерството очаква този ресурс да
бъде удвоен от  банковия сектор и
така средствата да станат 200 млн. лв.
Те ще бъдат използвани за дългосроч-

ПРИЕМАТ ЗАЯВЛЕНИЯ ЗА НАМАЛЯВАНЕ
НА ПРОИЗВОДСТВОТО НА КРАВЕ МЛЯКО

По 0,14 евро за килограм
ще получат производите-
лите на краве мляко в
страната, които добровол-
но намалят производство-
то си. Приемът на заявле-
ния ще бъде на четири
транша, като първият, кой-
то обхваща период на на-
маление на продукцията
от октомври до декември
2016 г., ще продължи до
21 септември.

В заявленията за уча-
стие по мярката кандида-
тите трябва да посочат

общото количество краве
мляко, доставено на
първите изкупвачи през
избрания референтен пе-
риод, както и количество-
то, което планират да
бъде доставено в перио-
да на намаляване на про-
изводството. Планираното
количество на намалява-
не на доставките на кра-
ве мляко, за което се иска
помощ, не трябва да бъде
по-малко от 1,5 кг. Към за-
явлението трябва да
бъдат приложени и доку-

менти, доказващи, че кан-
дидатът е производител
на мляко, който е доста-
вял такова на първи купу-
вачи през юли 2016 г. Все-
ки производител ще може
да подаде само едно за-
явление по цялата мярка,
с изключение на случаи-
те за кандидати, подали
заявление за първия пе-
риод на намаление, за
които се предоставя
възможност да подадат
заявление и за четвъртия
период.

Създават три фонда по ОПРР
ни нисколихвени кредити за инвестиции,
свързани с градската среда.
Тъй като е отпаднал вариантът за отделен
туристически фонд, за финансови инструменти
за туризъм ще бъдат отделени  100 млн. лв. от
оперативната програма, като примерен вариант
за разпределението им е по 40 млн. лв. за
Северна и за Южна България и 20 млн. лв. за
София, но предстои това да бъде уточнено.
Вероятно със средствата ще бъдат финансирани
някои от 250-те паметника на културата с
национално и световно значение. За всеки един
от тях ще се кандидатства за финансиране с
бизнес план. 50% от необходимата инвестиция
може да се  предостави безвъзмездно от
програмата и 50% да е от регионалния фонд по
ОПРР. Предстои да бъде обявена процедура за
избор на  мениджър за всеки един от тези три
фонда. С проекти могат да кандидатстват
общини, църкви или министерства. Проектите
може да са и изцяло частни или  в партньорст-
во с общините.

ССССССС

Стокооборотът
на България спада
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кратки

Многохилядните шествия в Барселона по повод националния празник на Каталуния
отново възродиха желанията за независимост на автономната област от Испания

а предстоящата среща
на европейските лидери
в Братислава на 16 сеп-
тември ще бъде поста-
вен въпросът за защита

на външните граници и новата гра-
нична линия ще бъде България-Ма-
кедония. Това заяви словашкият
премиер Роберт Фицо, който ще
бъде неин домакин. Той очаква в
Братислава да се стигне до промя-
на в подхода и България да полу-
чи помощ от ЕС за защитата на
външните граници.

“Новата гранична линия Бълга-
рия-Македония всъщност е този План
Б, за който говорим и ще трябва да
приложим, ако Гърция и Италия не
успеят да защитят шенгенските гра-
ници. Втората тема ще бъде свърза-
на с  прилива на мигранти и третата
- с проблема с тези нещастни квоти
за мигранти”, каза Фицо. По повод
квотите за разпределение на бежан-
ците словашкият премиер изтъкна:
Няма накъде да ходим, ние дори
дадохме на съд ЕС.

На неформалната среща на ев-

Словакия иска помощ
от ЕС за границите ни
Германия може да спечели от
мигрантската криза, но не и Европа,
убеден е белгийският премиер

ролидерите Словакия, Унгария,
Полша и Чехия искат да се пребо-
рят за “политика на гъвкавата соли-
дарност”, което означава всяка една
държава от ЕС сама да решава как
ще защитава държавните си грани-
ци, как ще оказва хуманитарна по-
мощ на бежанците в региона от
Близкия изток и как ще приема бе-
жанци от лагерите в ЕС.

“Хората могат да разберат заблу-
дата. Ако един политик излезе и
каже: сгреших, направих това и това,
защото вярвах, че това е правилно,
но осъзнах грешката, хората ще те
разберат. Трябва да има радикална
промяна по отношение на миграци-
ята. Ние от самото начало говорим
- трябва да защитим външните си
граници и да спрем прилива на
мигранти. Днес това е почти офици-
алната политика на ЕС”, подчерта
Фицо. Според него, ако това нещо
бъде приложено, тогава страните от
Вишеградската група няма да бъдат
наричани черните овце на ЕС.

По думите на Фицо мултикулту-
рализмът в Европа е претърпял

крах. “Ако оставим настрани въпро-
са за сигурността, независимо от
това, че аз винаги повтарям, че те-
роризмът и миграцията са свързани,
лично за мен идентичността на на-
шата страна е от изключително зна-
чение. Тя не е изградена върху
мюсюлмански основи. Ние сме хри-
стиянска страна, с християнска кул-
тура. Ние няма да променяме иден-
тичността си, културата и вярата си
заради големия нелегален мигрант-
ски натиск”, подчерта Фицо.

Мигрантската криза в Европа
може да помогне на Германия да
разреши демографските проблеми,
но в останалите страни от ЕС поло-
жението е друго. Междувременно
такова мнение изрази белгийският
премиер Шарл Мишел.

“Ние трябва да казваме истината.
Аз разбирам каква е ситуацията в
Германия, от демографска гледна
точка страната се различава от ос-
таналата Европа. Освен това аз раз-
бирам защо преди година Ангела
Меркел е действала по този начин.
Но ние трябва да разбираме, че в
някои страни на ЕС не е лесно да се
обясни на обществеността защо е
било взето такова решение”, заяви
той в интервю за немския вестник
“Франкфуртер алгемайне цайтунг”.

Нихилизмът превзе световните институ-
ции, включително и тези на Европейския
съюз. Това каза унгарският премиер
Виктор Орбан. По време на заседание на
неговата партия. Орбан открито посочи
имената на председателя на Европейска-
та комисия Жан-Клод Юнкер, на Европар-
ламента Мартин Шулц и това на бившия
белгийски премиер Ги Верхофстад като
най-ярките нихилисти в ЕС. Верхофстад,
който е лидер на либералите в Европар-
ламента, миналата седмица бе избран за
негов представител в преговорите с
Великобритания за напускането на съю-
за. Според Орбан “нихилистите са мал-
цинство в обществото, но много отдавна
вече са част от европейския елит”.

Орбан нарече Юнкер
и Шулц нихилисти

H

ПРОБЛЕМИ С ЛЕПИЛОТО
ОТЛОЖИХА ПРЕЗИДЕНТСКИЯ
ВОТ В АВСТРИЯ

Повторното провеждане на
президентските избори в Авст-
рия ще бъде отложено заради
технически проблеми при бю-
летините, изпращани по поща-
та, съобщи вътрешният ми-
нистър на страната Волфганг
Соботка. Вотът трябваше да се
състои на 2 октомври, но зара-
ди неизправности с лепилото
на бюлетините той се наложи
да бъде отложен.

По-късно на среща със Со-
ботка парламентарно предста-
вените партии взеха решение
изборите да се проведат на
4 декември.

Резултатите от провелия се

през май вот за държавен глава
бяха анулирани през юли зара-
ди оплакване на загубилия
крайнодесен кандидат за неред-
ности в изборния процес на вто-
рия кръг. Тогава първи завърши
някогашният лидер на Зелените
Александър ван дер Белен, из-
преварвайки Норберт Хофер от
крайнодясната “Партия на сво-
бодата” със само 31 000 гласа.

Ако Хофер спечели вота, той
ще стане първият крайнодесен
президент на европейска
държава от 1945 г. насам. По-
следните проучвания на обще-
ственото мнение сочат по-голя-
ма подкрепа именно за него.

Снимки  БГНЕС

Над 23 хил. жилища
разрушени
в Донбас

В хода на въоръжения кон-
фликт в Донбас украинските сили
са разрушили над 23 083 къщи и
апартаменти в жилищни блоко-
ве в самопровъзгласилата се До-
нецка народна република. Такива
данни огласи министерството
на строителството и жилища-
та на ДНР.

Изборите
не решиха
кризата
в Хърватия

Политическата криза в Хърва-
тия не намери решение. Консер-
вативният Хърватски демокра-
тичен съюз спечели на проведе-
ните в неделя избори 61 места
в парламента, а основният му
конкурент Социалдемократичес-
ката партия - 54 депутатски
места. Така нито една от двете
партии, дори в коалиция с класи-
ралата се на трето място пар-
тия “Мост” (13 депутатски ман-
дата) не може да си осигури мно-
зинство в парламента, който има
151 народни представители.

Опозиционер влиза
в беларуския
парламент

За първи път от 20 години
един опозиционен кандидат спе-
чели депутатско място в бела-
руския парламент. Става въпрос
за Анна Конопатская от Обеди-
нената гражданска партия. Не-
зависимият кандидат Елена Ян-
сим също печели място.

Македония
не спира
да се люлее

Ново земетресение разлюля
района на македонската столица
Скопие. Силата на труса била
3,7 по скалата на Рихтер. В не-
деля поредица земетресения
разтърсиха региона, като най-
силното бе 5,3 по Рихтер. Трусо-
вете причиниха доста матери-
ални щети, а стотина души
потърсиха лекарска помощ.

Двама въоръжени откриха огън по
болница в южния афганистански град
Кандахар. Освен те при престрелката
загинаха още служител на силите за

сигурност и роднина на един от
пациентите. Предполага се, че целта

им е била да осъществят нападение
срещу губернатора на провинция
Кандахар, който възнамерявал да

посети лечебното заведение
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Кандидатът на демократите за пре-

зидент Хилъри Клинтън отмени пътува-
не до Калифорния в рамките на пре-
дизборната си кампания, тъй като е
диагностицирана с пневмония, съобщи
представител на щаба й, цитиран от
Ройтерс. Клинтън трябваше да остане 2
дни в южния щат за среща със спонсо-
ри и за да държи реч за икономическа-
та си програма.

Притеснения относно здравословно-
то състояние на Клинтън се появиха в
неделя, след като й прилоша по време
на възпоменателна церемония в памет
на жертвите от 11 септември. Лекарят й
обясни, че в петък кандидатът за пре-
зидент е била диагностицирана с пнев-
мония и са й изписани антибиотици, но
в неделя й е станало лошо от жегата.

“Вашингтон пост” коментира, че ин-
цидентът в неделя ще изкара от пери-
ферията и конспиративните страници в
интернет темата за това дали здравето

На Клинтън й прилоша по време на възпоменателната церемония за 11
септември. На снимката: бившият държавен секретар излиза от апартамента

на дъщеря си, където била откарана, след като не се почувствала добре

Клинтън отмени предизборни
прояви заради пневмония
Кандидатът
за президент на
Демократическата
партия била
диагностицирана
още в петък

й позволява да поеме управлението на
САЩ, ако победи на изборите след по-
малко от 60 дни.

От доста време конкурентът й за нов
стопанин на Белия дом Доналд Тръмп
поставя под въпрос здравословното
състояние на Клинтън. Според него тя
няма сила и издръжливост за прези-
дент, изтощена е и спи твърде много.

След случая от неделя от щаба на
Тръмп информираха, че той е разпоре-
дил да се избягват коментари по отно-
шение на здравословното състояние на
Хилъри Клинтън. Той е дал указания на
своите помощници вече да не правят
никакви изявления за здравето на 68-
годишната дама, както и да не публи-
куват по темата никакви коментари в
социалните мрежи.

Въпреки че лекарите уверяват, че
Клинтън се възстановява успешно, слу-
чаят предизвика тревоги за това защо
щабът на демократите не е оповестил
състоянието на своя кандидат по-рано,
след като диагнозата е била поставена
в петък. Източник от Демократическата
партия коментира пред британския ве-
стник “Телеграф”, че ако тя реши да се
откаже от предизборната битка,
възможни варианти са да я заместят са
Бърни Сандърс и Джо Байдън. Според
правилата на Демократическата пар-
тия националният комитет отговаря за
заместващата номинация. Официални-
те политически лица ще гласуват и

който събере мнозинство, той ще бъде
новият кандидат.

Предизборната кампания вече на-
влиза в най-горещата си фаза, тъй

като на 26 септември е насрочен
първият телевизионен дебат между
претендентите. Изборите ще се състо-
ят на 8 ноември.

Франция и Германия искат нова
европейска отбранителна политика

Влиятелната сирийска ис-
лямистка милиция “Ахрар ал
Шам” отхвърли мирния план
за прекратяване огъня в Си-
рия. От групировката заявиха,
че прекратяването на огъня е
половинчато решение, което
ще укрепи силите на Башар
Асад и ще увеличи страдани-
ето на сирийците.  Групиров-
ката отхвърли и предложени-
ето да се разграничи от джи-
хадистите от “Фатех ал Шам”.

“Фатех ал Шам” също ре-
агира в туитър с изявление,
че целта на плана е да отст-
рани тези, които закрилят
сирийците.

В същото време сирийски-
ят президент Башар Асад за-
яви, че държавата ще си
възвърне всички територии,
завладени от терористични
групировки. Той направи своя
коментар по време на обикол-
ка в предградието на Дамаск
Дарая, което беше евакуира-
но и върнато под контрола на
правителствените сили мина-

Министрите на отбраната на
Франция и Германия Жан-Ив
льо Диан и Урсула фон дер
Лайен обявиха инициатива за
кардинално обновяване на
общата отбранителна полити-
ка на ЕС. Това би трябвало да
се случи в периода след изли-
зането на Великобритания от
ЕС. Разработените предложе-
ния са били предадени на
върховния представител на ЕС
по външната политика и поли-
тиката за сигурност Федерика
Могерини.

Според източник от френ-
ското министерство на отбра-

Турските власти са отстранили 28 кметове.
От тях 12 вече са арестувани. Повечето от тях
са от доминираната от кюрди Югоизточна
Турция. Обвиненията срещу тях са за връзки
със забранената в страната Кюрдска работни-
ческа партия (ПКК) или духовника в изгнание
Фетуллах Гюлен, за когото Анкара твърди, че
стои зад опита за преврат от юли.

Сирийски бунтовници
отхвърлят примирието

лия месец. “Сирийската
държава е решена да си
върне всички територии от
терористите и да ги възстано-
ви”, отбеляза държавният гла-
ва, часове преди американ-
ско-руското споразумение за
примирие да влезе в сила.

В същото време британски-
ят вестник “Индипендънт” ко-
ментира, че Русия може отно-
во да стане суперсила след
споразумението със САЩ за
започване на съвместна
въздушна кампания срещу две-
те основни екстремистки ислям-
ски групировки в Сирия. Ако
примирието, което започна
вчера по залез слънце, се за-
пази няколко последователни
дни и ООН успее да достави
хуманитарна помощ на жите-
лите в обсадения град Алепо,
тогава САЩ и Русия ще създа-
дат съвместен център, който ще
организира военни операции с
американски и руски самолети
срещу “Ислямска държава” и
“Джебхат ал Нусра”.

Анкара отстрани и кметове
В същото време писателят нобелист Орхан

Памук отбеляза за италианския вестник “Ре-
публика”, че страната му преминава в режим
на терор, след като бе задържан поредният
известен журналист.

Междувременно над 50 души бяха ранени
при взрив на кола-бомба в източния турски
град Ван.

Председателят на
Европейската комисия
Жан Клод Юнкер започна
разследване дали пред-
шественикът му Жозе
Мануел Барозу е нарушил
етичните правила на ЕС с
присъединяването си към
американската инвеститор-
ска банка “Голдман
Сакс”, където той ще
съветва по въпроса за
“Брекзит”, съобщи
Франс прес.
В писмо на ЕК Юнкер
отбелязва, че Барозу ще
бъде приеман в комисията
като лобист, а не като
бивш неин председател.
Настоящият шеф на коми-

ЕК ще разследва Барозу
заради „Голдман Сакс”

ната целта на съвместната ини-
циатива на Франция и Герма-
ния е европейската отбраната
да стане “по-действена, по-
ефективна, без подмяна на
националните военни ведомст-
ва, които остават по принцип
ключови за безопасността на
страните членки на ЕС”.

“Това е истински план за
активизиране на съществува-
щата програма за създаване
на единна отбранителна сис-
тема на Европейския съюз”,
коментира “Зюддойче цайтунг”.

Представените в докумен-
та предложения съдържат

мерки в три големи направле-
ния за облекчаване на про-
веждането на операции на ЕС
в рамките на общата отбрани-
телна политика, реализиране-
то на решенията в отбранител-
ната област, приети на раз-
лични срещи на върха на ЕС
на основата на разгръщане на
военнопромишленото и техно-
логично сътрудничество, “но-
сещо иновативен и съревнова-
телен характер”. Последната
точка е насочена към това
страните от ЕС да спрат масо-
вите покупки на военна техни-
ка и оръжия от САЩ.

сията допълва още, че
неговият екип ще изпрати
на португалеца “писмо с
искане да предостави
пояснения относно новите
си отговорности и по
отношение на договора
му”. Юнкер ще поиска
съвет от етична комисия
към ЕК.
Писмото на Юнкер беше
публикувано от европей-
ския омбудсман Емили
О’Рейли, която писа до
Юнкер миналата седмица
с искане да провери дали
назначението на Барозу
“противоречи на етичните
задължения” към
договорите на ЕС.

Най-малко 133 души са загинали след тежки наводнения в пограничните райони на Северна
Корея. Други 395 души се водят безследно изчезнали, а хиляди домове са разрушени, съобщиха

от ООН. Близо 107 000 души са били принудени да напуснат домовете си покрай
река Тумен заради придошлите води, предизвикани от поройните дъждове
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На 6 септември т.г. представители

от групите на единната левица, на
социалистите и демократите и на зе-
лените в ЕП организираха широко
представително обсъждане на Всеоб-
хватното икономическо и търговско
споразумение между ЕС и Канада
(ВИТС, или СЕТА според английската
абревиатура) под наслов “СЕТА и
ТТИП - две страни на една и съща
монета?” Това всъщност бе първата
публична изява на едно ново и извъ-
нредно важно образувание в Европар-
ламента - Прогресивния форум, създа-
ден с участието на над 60 представи-
тели от посочените групи на първата
ни среща на 25 ноември 2015 г.

В писмото-покана с дата 10 ноем-
ври за тази среща, отправено от не-
колцина колеги от трите политиче-
ски групи, целта на инициативата бе
формулирана така: “Да бъде създаде-
но пространство за открито обсъжда-
не, изграждане на взаимно доверие и
политическа инициатива между про-
гресивни представители в Европей-
ския парламент”. В документа, обоб-
щаващ резултатите от проведената
дискусия, бяха отразени следните ос-
новни констатации:

 Поредица от кризи застрашават
самото съществуване и бъдещето на
Европейския съюз;

 Политиката на остеритет (оряз-
ването на бюджетите) вреди на
държавите да функционират пълно-
ценно и задълбочава разрива между
институции и граждани, като
затвърждава убеждението, че евро-
пейския елит го интересува единстве-
но бизнесът;

 Подкрепата за крайнодесните
партии расте заедно с разрастване-
то на ксенофобски и консервативни
сили на фона на все по-видимата
липса на разлика между десните и
левите формации.

Участниците подчертават, че про-
изхождат от различаващи се идеоло-
гически среди, но независимо от това
имаме споделени ценности и споде-
лена загриженост. Констатирайки, че
обичайните парламентарни разписа-
ния за работа са препятствие за
съдържателен политически дебат,
заявяват, че един ляв форум (както
първоначално бе назовано новото
формирование), следва да съдейства
за такъв дебат, в това число по спор-
ни въпроси, при взаимно уважение
относно различията в политическите
възгледи.

В Европарламента -
Прогресивен форум!
В Европарламента -
Прогресивен форум!
В Европарламента -
Прогресивен форум!
В Европарламента -
Прогресивен форум!
В Европарламента -
Прогресивен форум!

Георги
ПИРИНСКИ

На срещата редица колеги подчер-
таха, че е особено важно да се води
борба срещу догмата, че за остерите-
та нямало алтернатива и че левицата
едва ли не е изчезнала. Наложително
е да се доказва, че такава алтернати-
ва всъщност има, както и че е напълно
възможна, като бяха посочени реди-
ца примери на победи при важни гла-
сувания в резултат на обединените
усилия на прогресивно мислещи и
действащи представители от различ-
ни групи.

През изминалото време от ноем-
ври миналата година форумът органи-
зира три непублични дискусии по най-
актуални теми от европейския дневен
ред - бе преценено, че преди по-ви-
дима публична изява е полезно да се
проведат няколко обсъждания без
участието на по-широка публика.

Първата дискусия, на 20 януари т.г.,
бе на тема “Какво социално хармони-
зиране искаме да постигнем в Евро-
па?”. Ето някои от основните заклю-
чения, които споделихме:

 Има “ренесанс” на дебата за со-
циална Европа в резултат основно на
засилващия се ръст на бедността и на
младежката безработица;

 Политиката на остеритет доведе
до разрастване на държавните дълго-
ве, като същевременно сериозно на-
вреди на заетостта и на социалните
осигуровки;

 Политиката на социално сбли-
жаване в Европа е банкрутирала в ре-
зултат на силно изпреварващото на-
растване на доходите от дивиденти,
лихви, наеми и наследства в сравне-
ние с доходите от труд.

Сред конкретните предложения в
резултат на дискусията бе и това, в
рамките на т.нар. Европейски се-
местър (ежегодните напътствия на
Европейската комисия, одобрени от
Съвета на министрите, към отделните
държави членки за бюджетните и ико-
номическите им политики) да се вклю-
чи система от минимални изисквания
и целеви числа по мерки за противо-
действие срещу социални дисбалан-
си и “енергийна бедност”. Друго пред-
ложение бе да се гарантира защита-
та на европейските социални и еко-
логични стандарти в търговските спо-
разумения, за да се предотврати т.нар.
социален дъмпинг и нелоялната кон-
куренция.

Следващата тема на дискусия,
проведена на 9 март т.г., бе “Предиз-
викателството, свързано с бежанците
- от спешни мерки към социално
включване”. В нея вече взеха учас-
тие представители и на неправител-
ствения сектор, в т.ч. и като доклад-
чици. Сред констатациите бе вклю-
чена и следната: “Дълбоко сме убе-
дени, че този проблем е в състояние
из основи да промени политическата
динамика в ЕС.”

Третата предварителна дискусия се
състоя на 27 април, когато бе обсъ-

ден по-цялостен документ относно
необходимата политика в полза на
социална Европа, озаглавен “ЕС на
кръстопът: социален съюз или раз-
пад?”. Ето и някои и от определящите
постановки и тези:

 Европейската интеграция бе “от-
влечена” от користните интереси на
едрия капитал;

 Несъответствието между свобо-
дите на единния пазар и социалните
права поражда изостреното чувство,
че Европа действа против своите
граждани, вместо да ги защитава;

 Основната опасност идва от си-
стемата на т.нар. засилено икономи-
ческо управление (т.е. от процедури-
те на Европейския семестър), която не
оставя на страните друг избор освен
да орязват публични разходи, да вди-
гат данъци и да потискат заплати,
пенсии и социални разходи.

Въз основа на тези констатации в
документа бяха записани и следните
основни искания:

 В основополагащите договори на
ЕС да се включи социална клауза,
осигуряваща предимство на социал-
ните права и на колективното догова-
ряне спрямо свободата на капитала;

 Да бъде приета директива за
минималната работна заплата с до-
статъчно високи минимални прагове,
ориентирани към минимум 60% от
средната национална ставка;

 Да се овладеят предизвикател-
ствата, породени от новите техноло-
гии и от “юберизацията” (т.е. липсата
на всякаква регламентация) на труда,
засягащи системите за социално оси-
гуряване, условията на труд и трудо-
вите права.

И накрая: “Действията за социална
Европа не следва да водят до повече
правомощия на Европейския съюз,
заплашващи да възпрепятстват демо-
кратичния контрол и да накърнят пра-
вата на колективно договаряне и на
стачка.”

В резултат на тази търпелива и
отговорна подготовка се стигна и до
впечатляващата публична проява на
6 септември в Европейския парла-
мент с над 250 участници. Сред па-
нелистите, обсъждащи комплексно-
то споразумение с Канада, бяха
личности като Паскал Лами - дълго-
годишен генерален директор на
Световната търговска организация,
водещи личности от активните по
въпроса неправителствени органи-
зации и от европейските синдикал-
ни обединения, както и представи-
тели от различните групи в ЕП, ини-
циирали новия Прогресивен форум.

В основата на състоялото се
обсъждане залегна позицията на Про-
гресивния форум, че потайната прего-
ворна стратегия на Европейската ко-
мисия, както и интензивният натиск на
бизнес-лобистите засилват политиче-
ското недоверие. Също така неприем-
лив е и стремежът на ЕК да осигури
“временно” влизане в сила на СЕТА,
още преди одобрението на национал-
ните парламенти, което представлява
пряка атака срещу демокрацията.

Не на последно място в тази връзка
е и въвеждането на ад хок механизъм

за решаване на инвестиционните
спорове, свързано със сериозни ог-
раничения на правото на държавите
да въвеждат необходимите регулации
в защита на публичния интерес. На-
ред с това в резултат на всеобхват-
ната либерализация и хармонизация
на режимите възникват сериозни за-
плахи и по отношение на екологич-
ните и здравни стандарти.

Изводът в заключение: “Нашият
модел общество е изправен пред се-
риозна заплаха”. Това е така, защото
споразумението коренно изменя
съдържанието и процедурите на ев-
ропейския модел за вземане на ре-
шения, като отдава предимство на
частните интереси. Демокрацията,
публичният интерес и справедливата
търговия са заплашени от интереса
на мултинационалните корпорации.

В дните след дискусията в медиите
се появиха немалко съобщения и ко-
ментари, в това число и твърдящи, че
се формира нова лява “голяма коали-
ция”. На този етап подобни твърдения
са по-скоро спекулативни. Несъмнено
е обаче, че новият форум е отрицание
на сегашната “голяма коалиция”,
поддържана от ръководствата на две-
те най-големи парламентарни групи -
на Европейската народна партия и на
Социалистите и демократите.

Ето и някои от посланията на во-
дещите представители-инициатори
на форума:

 Ева ЖОЛИ (Зелени): Заедно и
като насърчаваме гражданите да се
мобилизират можем да променим
положението и да потушим ксенофоб-
ския и националистически пожар, за-
плашващ континента ни.

 Гийом БАЛАС (Социалисти): Ам-
бицията на Прогресивния форум е не
да разделя, а напротив, да обединя-
ва около най-важните идеи, съжде-
ния и насоки.

 Фабио де МАСИ (Леви): Жела-
ем оспорвани дебати вътре в Евро-
пейския парламент, където да градим
доверие помежду си.

 Димитриос ПАПАДИМУЛИС
(Леви, вицепрезидент на ЕП): Създа-
дохме прогресивен алианс и открит
форум за дебати и съвместни дейст-
вия в Европейския парламент с же-
ланието да намерим конкретна ал-
тернатива, прогресивно предложение
в противовес на управляващото мно-
зинство и тотално против алтернати-
вата на крайната десница, които
предлагат пълен регрес.

Именно дълбокото разочарование
и безпокойство сред широки кръгове
в лявоцентристкото пространство на
Европарламента от в много случаи
необоснованите компромиси в ущърб
на левицата, обезличаващи я като
категорична опозиция на неолибе-
ралния диктат на десницата, предиз-
вика и появата и разрастването на
Прогресивния форум. Предстои да
видим неговото по-нататъшно разви-
тие, но едно е несъмнено - появата
му в средата на сегашния мандат на
ЕП, който изтича в края на първото
полугодие на 2019 г., е събитие от
първостепенна политическа важност.

Потайната преговорна стратегия на Европейската комисия, както и интензивният натиск на
бизнес-лобистите засилват политическото недоверие, изтъкнаха участниците в обсъждането на СЕТА

Представители от три политически групи
изразяват разочарование и безпокойство
от неолибералния диктат на десницата
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М Êðèñòàëèíà Ãåîðãèåâà
ðàçèãðàâà êîìåäèÿ îò ãðåøêè
Най-вероятният компромисен кандидат между САЩ и Русия
е настоящият шеф на ЮНЕСКО Ирина Бокова.
Тя е официалният кандидат на България - имайте го предвид

Миналата седмица Съветът
за сигурност пак проведе пред-
варително гласуване за генера-
лен секретар на ООН. Когато
страните членки на съвета, след
много лобиране и маневрира-
не, стигнат до общ кандидат,
тогава Общото събрание ще
излъчи победител.

Както вече писах, очертава
се предпочитание наследникът
на Бан Ки-Мун да е жена и да
е източноевропеец. САЩ под-
крепят първата идея, Москва -
втората. След 4 предварителни
гласувания в продължение на
месеци в Съвета за сигурност
на ООН, водещите кандидати в
надпреварата са португалецът
Антонио Гутериш, словашкият
външен министър Мирослав
Лайчак, сърбинът Вук Йеремич
и българката Ирина Бокова.

Гутериш завършваше
като кандидат №1

във всички гласувания досега.
Той се ползва с широка под-
крепа в рамките на Съвета за
сигурност. Уви, двамата най-го-
леми играчи в ООН не го харе-
сват. И руснаците най-вероят-
но ще му наложат вето, поне-
же искат начело на организа-
цията да застане човек от Из-
точна Европа - за да се спази
принципът за регионална ро-
тация. Гутериш не само не от-
говаря на този критерий, но
освен това е мъж. А това не се
харесва на застъпниците на
идеята, че именно жена тряб-
ва най-после (след 70 години
от създаването й - бел.ред.) да
оглави ООН.

Нека първо напомня на чи-
тателите колко съм постоянен в
критиките си към Русия. Вероят-
но съм един от най-ранните все
още живи критици на Путин (с
ударение на все още живи),
връщайки се във времената от-
преди 2008 г., когато руснаците
нахлуха в Грузия и аз го отразя-
вах за  “Уолстрийт Джърнъл”.
Бях съавтор и на книга, “остра-
кираща”  руснаците и китайци-
те заради техните стратегичес-
ки злоупотреби. (“Return To
Winter: Russia, China and the
New Cold War”/”Завръщане към
зимата: Русия, Китай и Новата
студена война”).

Но реалният живот си има
своите дадености: ООН функци-
онира по определен начин и
според структурата й руснаци-
те имат право на вето там. Те
ще го използват срещу Гутериш.
Вие и аз може да не харесваме
това, но фантазирането няма да
помогне. Ако аз го знам и вие
го знаете, дали големите поли-
тически играчи, които бутат на
преден план безсмислени кан-
дидати, не го знаят също? Но
ако е така, защо го вършат?

Защо изобщо
си правят труда?

Мирослав Лайчак и Вук Йе-
ремич имат същия проблем, но
наобратно: Западът със сигур-
ност ще им наложи вето. И два-
мата са крепко поддържани от
Русия. Няма начин Вашингтон
да се съгласи да избере мари-
онетки на Москва. Да вземем
словашкия кандидат. След като
неговият премиер (словашкият)
се срещна с Путин  и призова
Евросъюза да вдигне санкции-
те срещу Русия, Лайчак скочи
от 10-о на 2-ро място в предва-
рителните гласувания в Съвета
за сигурност. Йеремич тича в
същия коридор - той е яростен
противник на НАТО и на неза-
висимостта на Косово, а освен
това е сръбски ултра-национа-
лист. Така че забравете за тия
двамата - свободният свят нико-
га няма да ги подкрепи.

Най-вероятният компроми-
сен кандидат между САЩ и
Русия е настоящият шеф на
ЮНЕСКО Ирина Бокова. Тя е

Мелик КАЙЛАН, „Форбс”

също така практикуващ дипло-
мат като бивш и.д. външен ми-
нистър на България. Управлява
ЮНЕСКО от доста години със
забележителна всеотдайност.
Инициира съдебно преследва-
не срещу престъпниците исля-
мисти, които унищожиха исто-
рическите мавзолеи в Тимбукту
(Мали). Процесът тече в момен-

е забележителен успех поради
безпрецедентното пледиране
за виновност на лидерите на
джихадистите, извършили
престъплението.

Но има и една почти толко-
ва неустоима история, напом-
няща Шекспирова “Комедия от
грешки”, която се разиграва от
друга българка, задкулисен зри-

тел и съперник на Бокова за
поста генсек на ООН - Криста-
лина Георгиева.

Уви, тя е очевадно и изцяло
неизбираема - истински Сизиф,
ако използвам отново термина,
който употребих за нея в пре-
дишна своя статия. Тя всъщност
нито е дипломат, нито някога е
била. Ала най-вече не може да
бъде избрана, защото като на-
стоящ еврокомисар е пряко
свързана със наложените санк-
ции срещу Русия.

Москва ще й наложи
вето

Този уикенд руснаците повто-
риха многократно, че отказват
да обсъждат нейната кандида-
тура. А и тя, впрочем, дори не е
официален кандидат! Не още.
Но задкулисни сили продължа-
ват да я натискат да се хвърля
напред за номинация. И този
натиск се прехвърля върху соб-
ствената й страна България - да
подмени с нея досегашния си

официален кандидат. Но това е
една друга история за полити-
ческо безумие.

Тук навлизаме в мътните
инерционни сили на политиката
на ЕС. Гутериш е част от Парти-
ята на европейските социалис-
ти (ПЕС). Издигането на негова-
та кандидатура от Португалия
засилва влиянието на цялата
партия в Европа. Техните съпер-
ници в целия регион, десноцен-
тристката Европейска народна
партия (ЕНП), водена от Ангела
Меркел, не го харесват.

Така че изведнъж има ход
на ЕНП и отчетливо по-десният
лидер на Унгария Виктор Орбан,
за противопоставяне на Гуте-
риш. За да направят това, те
обмислят номинацията на Крис-
талина Георгиева, един от тех-
ните собствени функционери в
ЕС. Официално Унгария, Хърва-
тия и Латвия биха номинирали
българин да се надпреварва
срещу българин (Бокова), който
вече е номиниран от България.
Следите ли ми мисълта? Ако не,
вината не е моя. Ето така е в
Европа. Сега виждате ли защо
ЕС едва ли може да се изправи
срещу Путин или да предотвра-
ти Brexit или ... добре де, схва-
нахте мисълта. Така че играта
виси на косъм, докато се про-
веждат тесногръдите между-
особни борби за власт в рамки-
те на Европа.

Ако премиерът на България
Борисов се поддаде на Орбан
и ЕНП, променяйки номинация-
та на България от Бокова на
Георгиева,

той ще загуби
единствения опит

на страната му да ръководи
света. По този начин той ще
разруши собствената си кари-
ера. Защото толкова сигурно,
колкото денят идва след нощ-
та, на Георгиева ще бъде на-
ложено вето от руснаците. Как-
то заявиха този уикенд и бив-
шият полски президент Кваш-
невски, и бившият посланик на
САЩ в ООН Бил Ричардсън,
Бокова е единственият шанс за
България и Източна Европа за
генералния секретар на ООН.
Берлин или Будапеща не мо-
гат да направят нищо, тъй като
те не седят в Съвета за сигур-
ност и нямат влияние върху
него.

От една страна, ако Бори-
сов се съпротивлява
на своите европей-
ски консервативни
политически колеги,
някой може да допус-
не каква ще е поли-
тическата цена лич-
но за него. И все пак
това е неговият шанс
да запише името си
в историята като
български патриот, а
не да бъде унижаван
с подмяната в по-
следната минута с
кандидат, който ще
се провали драма-
тично. Скоро ще ви-
дим коя движеща
сила ще надделее в
Европа и всъщност и
в световните дела.

Гласове

те. В предишни статии твърдях,
че Бокова е най-добрата опция
- на база колкото на нейните
собствени плюсове,
така и на минусите на
съперниците й, защо-
то последните са в
изобилие. И именно
това прави темата така
забавна при внимател-
но разглеждане: пора-
ди очевидната й
сбърканост и без-
разсъдна политическа
суета.

В ООН предстои
ново предварително
гласуване в края на
септември, тъй че наш
дълг е да разчистим
наново блатото, за да
се ориентираме в него.
Що се отнася до плю-
совете на Бокова, тя
покрива изцяло жела-
ните критерии - жена
и източноевропейка е,

та в Международния наказате-
лен съд в Хага и това, както
писах за “Уолстрийт Джърнъл”,

официалният кандидат на
България - имайте го предвид,
докато продължавате да чете-



ÎÁÙÅÑÒÂÎ

ВТОРНИК 13 СЕПТЕМВРИ 2016

www.duma.bg
1 21 21 21 21 2

Датата
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Изгубени
в новостите

ЕВА
КОСТОВА

ГЕОРГИ
ГЕОРГИЕВ

Напуснете
парламента

ПРАЗНИК НА БЪЛГАРСКИТЕ
ИНЖЕНЕРНИ ВОЙСКИ. На 13

септември 1878 г. с Приказ №11
се обявява създаването на първа-
та българска строева сапьорна
рота. През различните години ин-
женерните части на БА носят различни имена.

1739 - РАЖДА СЕ ГРИГО
РИЙ ПОТЬОМКИН, РУСКИ
ДЪРЖАВНИК (УМИРА 1791

Г.). Многократно воювал срещу
Османската империя, десетки
пъти минавал отсам Дунав в
рейдове с конницата си. Създа-
тел на редица градове в Южна
Русия, днешна Украйна, като Но-
воросийск, Херсон, Николаев.
Строител и на Черноморския флот на Русия.

1766 - РАЖДА СЕ ЧИЧО САМ, АМЕРИКАН-
СКИ ТЪРГОВЕЦ (УМИРА 1854 Г.). По време

на Британско-амери-
канската война (1812)
Самюъл Уилсън, ме-
сопреработвател, по-
лучава договор за
доставка на говеждо
месо за армията. То
се транспортира в
бъчви, маркирани с
инициалите “U.S.”
(United States). На 7
септември 1813 г. часовой ирландец, запитан
какво означават тези букви, за пръв път ги
свързва с името на доставчика - англ. Uncle
Sam (Чичо Сам). Постепенно всичко, маркира-
но с инициалите U.S., започва да се свързва с
Чичо Сам. Тази версия официализира Кон-
гресът на САЩ с резолюция от 15 септември
1961 г., като признава Самюъл Уилсън за про-
тотип на израза, смятан за национален символ
на страната - Чичо Сам.

1853 - РАЖДА СЕ ХАНС КРИСТИАН ЙОА-
ХИМ ГРАМ, ДАТСКИ МИКРОБИОЛОГ (УМИ-
РА 1938 Г.). Открил способ,

носещ неговото име, за различа-
ване на еднакви по вид бактерии
чрез оцветяване. Техниката
продължава да бъде стандартна
процедура в медицинската мик-
робиология. В първата си публи-
кация Грам скромно отбелязал:
“Публикувам метод, независимо
от факта, че аз знам, че сега той
е несъвършен и с недостатъци, но
аз също се надявам, че в ръцете на други изсле-
дователи той ще се превърне в нещо полезно.”

1902 - ЗА ПРЪВ ПЪТ ПРЪСТОВИ ОТПЕЧАТЪ-
ЦИ СА ИЗПОЛЗВАНИ КАТО ДОКАЗАТЕЛСТ-
ВО ЗА ВИНА. През 20-те години на ХIХ в.

детективите
вече са забе-
лязали, че ня-
ма два еднак-
ви пръстови от-
печатъка. През
90-те години
на ХIХ в. сър
Франсис Гал-
тън и Едуард Хенри откриват начин да ги класи-
фицират според “извивките”, “сводовете” и “браз-
дите”. През 1902 г. Хенри създава система за
отпечатъци в Скотланд Ярд. През с.г. във Виена
и Дрезден въвеждат дактилоскопната регистра-
ция. От 1914 г. всички европейски държави и
САЩ прилагат тази система. В България регис-
трацията започва от 1909 г.

1923 - В МЪГЛИЖ, КАЗАНЛЪШКО, ПРЕЖДЕ-
ВРЕМЕННО ИЗБУХВА СЕПТЕМВРИЙСКОТО
ВЪСТАНИЕ. В

опита за сваляне на
режима на Демо-
кратическия сго-
вор, установен с
Деветоюнския пре-
врат, се включват
БКП, леви земе-
делци и анархисти.
Въстанието е насо-
чено към “устано-
вяване на работническо-селско правителство” в
България. Като реакция срещу мерките на пра-
вителството за осуетяването му и арестуването
на над 2000 видни дейци на БКП на 12 септем-
ври, в Мъглиж въстават първи.

Последните медийни
участия на вицепремие-
ра Румяна Бъчварова и
председателя на парла-
ментарната група на
ГЕРБ Цветан Цветанов
потвърждават, че преми-
ерът Бойко Борисов не е
стоял настрана от актив-
ния саботаж на българ-
ския кандидат за ръково-
дител на ООН.

За да съхрани остан-
ките от достойнството си,
колкото и безнадеждно
да е това, министър-
председателят има само
един изход. Той трябва

публично да опровергае
всички твърдения за кон-
спирация срещу Ирина
Бокова. От това на пръв
поглед ще пострада ре-
путацията на Румяна
Бъч-варова и Цветан
Цветанов, които вече се
произнесоха “компетент-
но”. Но първо те работят
като “бушони” и освен
това, на втори поглед, се
вижда, че и двамата ня-
мат репутация. Наред с
това Борисов трябва най-
накрая за изгони Методи
Андреев от парламен-
тарната група на ГЕРБ
заради позорящото пис-
мо до ООН и, разбира се,
трябва да бъде снето по-
литическото доверие от
лицето, което в момента

е еврокомисар от Бълга-
рия в Брюксел.

Тъй като нищо от това
най-вероятно няма да се
случи, ще се наложи
опозицията да запази
своето лице или поне да
покаже, че има такова.
При така създалата се
крайно позоряща страна-
та ситуация БСП трябва
като минимум да поиска,
ако трябва и закрито, из-
слушване на премиера,
за да се узнаят от първа
ръка неговите намере-
ния, позиции и т.н. В слу-
чай, че на социалистите
им бъде отказано, отго-
ворите не ги задоволят
или Борисов избере пътя
на националния позор,
БСП - а защо не и други

опозиционни партии,
няма място в парламен-
та. Тя не може и не бива
да става съучастник в ле-
гитимирането на режим,
компрадорски по своя
характер, който не се ин-
тересува от България, а
само от личния интерес
на малка група полити-
чески несретници и/или
обслужва предимно
външни сили, които из-
ползват името на страна-
та ни за борба с други
външни сили.

Борисов и без това
каза, че ще подаде ос-
тавка, ако загуби прези-
дентските избори, така
че БСП и съмишленици
могат като нищо за изча-
кат датата 6 ноември

извън сградата на пл.
“Народно събрание”, а
междувременно изцяло
да се посветят на кампа-
нията на ген. Румен Ра-
дев и Илияна Йотова за
президент и вицепрези-
дент. Не може след слу-
чилото се, дори да не
бъде извършена глупост-
та да бъде изтегляна кан-
дидатурата на Ирина
Бокова за генерален се-
кретар на ООН, отноше-
нието към Борисов и
ГЕРБ да бъде същото.
Никой българин, който
още има разум в главата
си, няма да разбере това,
което той прави. Вдигне-
те нивото на опозицион-
ност. Веднага. Обстоятел-
ствата го налагат.

Анатолий СТАНКУЛОВ

За поредна година се
видя, че на изпитите при
външното оценяване
след VII клас най-добре
се представят децата от
частните и математичес-
ките училища у нас. Кое-
то, казано иначе, озна-
чава, че в масовото
държавно училище от
знанията на учениците
има какво да се желае.

Вместо обаче в МОН
да си направят изводите
и да предложат адекват-
ни мерки как децата ни
да научат в основното
училище повече, плано-
вете им са точно в об-
ратна посока. Първо но-
вият училищен закон,

натрапен силово от
ГЕРБ, съкрати основно-
то образование с една
година и то вече ще се
завършва след VII клас.
Т.е. децата, които не
продължават ученето в
гимназия, ще остават с
една година по-малко
знаещи. МОН пък доба-
ви към разбиването на
образователната ни сис-
тема следваща стъпка -
чрез новоизлюпения
стандарт за оценяване-
то в училище намисли
да премахне три от се-
гашните изпити след VII
клас и оставя само два -
по български и литера-
тура, и по математика, от
досегашните пет за-
дължителни теста. По
желание децата можели
да се явят и на тест по
чужд език. Публична
тайна е, че и ученици, и
учители наблягат основ-
но на т.нар. матуритетни
предмети, които са най-
важните в свидетелство-
то за основно образова-
ние - по другите предме-
ти се учи покрай тях,

колкото влезе. Но пък,
като няма изпити, няма
да се вижда как потъват
надолу знанията на уче-
ниците по обществените
и природните науки и
как българската история
за тях постепенно става
тера инкогнита.

 Седмокласниците,
които след два дни ще
влязат в класните стаи, са
направо ударени и тотал-
но ощетени от новия за-
кон и от МОН. На тях им
отнемат цяла година от
учебния материал за
прогимназията, която те
ще завършат с година по-
рано. Няма смислено
обяснение защо ГЕРБ
отхвърлиха предложени-
ето на левицата да се
отложи влизането на за-
кона в сила, понеже тези
деца имат правото да
завършат по учебния
план за прогимназията, с
който са я започнали.
МОН предложи някакви
гърчави варианти как да
се натъпче в часовете
тази година поне час от
отпадналото учебно

съдържание, но сегашни-
те седмокласници ще си
останат силно ощетени.
Обаче пък те ще получат
свидетелство за основно
образование при твърде
неравни условия с всич-
ки останали ученици, с
по-малко учене и с по-
малко знания - същата
тапия, за същия за-
вършен прогимназиален
етап. Което пък създава
неравнопоставеност
между децата.

Отгоре на всичко, по-
неже седмокласниците
ще са първият випуск,
който ще завърши по
новия закон, оценяване-
то на техните изпити ще
бъде в точки, не в бало-
ва оценка, както досега.
Че и бележките им по
български и математика
от прогимназиалните
класове също ще бъдат
превръщани в точки. Хем
ощетени, хем изгубени в
нововъведенията. Дого-
дина не се чудете, ако
ни едно масово учили-
ще не попадне в класа-
цията на знанията.
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Велиана
ХРИСТОВА

Нови центрове
ще има, за какво?

М
МОН откри процедурите за

кандидатстване за европари с
проекти за създаване и разви-
тие на центрове за компетент-
ност и центрове за върхови
постижения. Тези центрове спа-
дат към т.нар. ос 1 за наука в
оперативната програма “Наука
и образование за интелигентен
растеж” (ОПНОИР), която Бълга-
рия договори с ЕС за пръв път
в програмния период 2014/2020
г. Науката всъщност е само
първата от трите тематични оси
на програмата, а всички оста-
нали сродни с нас държави в
ЕС имаха оперативни програ-
ми само за развитие на науката
още в периода 2007/2013 г.,
който

нашето МОН
тогава „проспа”.

За Центровете за компетент-
ност и за върхови постижения в
програмата са предвидени
съответно 200 млн. лв. и 150 млн.
лв., като финансирането е 100%
европейско, без българско
съфинансиране. В оста за на-
ука е включено и създаването
на 20 регионални научни центъ-
ра, насоките за тях обаче ще
стартират чак догодина. А про-
екти за тези два вида центъра,
процедурите за които са отво-
рени от 22 август, ще се пода-
ват в МОН до 23 януари 2017 г.
включително. Понеже догова-
рянето тепърва предстои, а
вече са изминали 2 години от
програмния период, изпълнени-
ето на проектите трябва да при-
ключи до края на 2023 г. Могат
да кандидатстват - самостоятел-
но или в консорциуми, всички
публични и частни научни ор-
ганизации или техни институти,
висшите училища или техни
основни звена, МОН. Тъй като
финансирането е изцяло евро-
пейско, парите ще се получа-
ват от научните звена, а

фирми ще участват
само като асоциирани

партньори

До дни МОН трябва да фи-
нализира обществената по-
ръчка за избор на фирма оце-
нител на проектите, като щели
да се включат и международни
оценители.

Това дотук е теоретичната
част, която преди три дни бе
представена пред журналисти
от зам.-министър Красимир Ки-
ряков. Когато нещата опират до
конкретиката, на практика оба-
че нещата не са така розови.
Тъй като парите идват от Евро-
пейския фонд за регионално
развитие, се оказва задължи-
телно програмата да се подчи-
ни не на Националната страте-
гия за развитие на науката, а
на Иновационната стратегия за
интелигентна специализация
на икономическото министерст-

МОН отвори процедурите за нови научни центрове с европари,
но десетки въпроси около създаването им остават без отговор

во. Съответно областите, в кои-
то ще се създават научни цен-
трове, са само 4: мехатроника и
чисти технолгии;

 информатика и ИКТ; индус-
трия за здравословен живот и
биотехнологии и нови техноло-
гии в креативните и рекреатив-
ните индустрии. В това послед-
ното влизат например туризмът
и СПА дейности, но според
Красимир Киряков тук можело
да се вместят и хуманитарите с
културното наследство. За жа-
лост обаче става дума за инду-
стрии, така че пари може да се
вземат евентуално за дигитали-
зация на културното ни наслед-
ство примерно или може би за
виртуални музеи или речници
да речем, но няма как да се
вместят самите хуманитарни
науки.

Втори въпрос е защо са
напълно еднакви и писани като
под индиго, насоките за канди-
датстване и за центровете за
върхови постижения, и за тези
за компетентност. Като дори
центровете

за върхова наука,
които в цял свят са

за фундаментални
изследвания

трябвало да са с полза за биз-
неса! А тези за компетентност
директно са насочени към па-
зарните ползи! Според Киряков
разликата е, че в центровете за
върхови постижения учените
щели да бъдат водещи, от по-
висока класа. Което е нонсенс
като критерий за разгранича-
ване, понеже и водещи учени
може да правят пазарно насо-
чена наука, и проект за върхо-
ви научни постижения може да
се роди в главата дори на мла-
ди учени. Новосъздадените по
програмата центрове за върхо-
ви постижения ще са 4, а тези
за компетентност - 8. В тях ще
работят общо 250 учени, от
което излиза, че всичките оста-
нали хиляди наши изследова-
тели не могат да разчитат на
повече пари за наука. В момен-
та България инвестира за на-
ука най-ниския в целия ЕС про-
цент от БВП за научни изслед-
вания - 0,3. Според ОПНОИР
тази квота трябва да стане 1,5%
до 2020 г. и очевидно за този
ръст се разчита на европарите.
Само че тях ще ги получат
250 души, а останалите ще
продължат да мизерстват с ла-
боратории без пари за ток и

отопление дори, да не говорим
за заплатите на учените, които
в БАН са доста под средната за
страната. В проекта на МОН за
промени в Стратегията за раз-
витие на научните изследвания
се видя, че публичните пари за
наука дори ще се намалят до 4
години. Проектът  по думите на
министър Меглена Кунева бил
поправен, нямало да се нама-
ляват парите, в момента тече
съгласуване между министерст-
вата преди приемането на про-
мените в стратегията в МС и
след това в парламента.

Смешното е, че в България
дори не може да се установи
колко реално са учените ни -
според министър Меглена Ку-
нева, те са 9000, според Киря-
ков са 10 000, а данните на НСИ
казват, че са 13 201. Защо е
това разминаване, след като
НСИ ползва данните на МОН,
никой от министерството не
може да обясни. ДУМА задава
този въпрос от години, но раз-
минаването в статистиките
продължава с пълна сила.

Следващите неясноти идват
с участието на бизнеса в про-
ектите. Понеже финансирането
на тези научни проекти е изця-
ло с европари, в тях като преки
участници не може да има фир-
ми, понеже биха били в нару-
шение на правилата за разре-
шените държавни помощи. За-
това в МОН са приложили тер-
мина “асоциирани партньори”,
което ще рече, че в консорци-
умите за центровете предприя-
тия, формиращи печалба, не
може да участват пряко, но
можели да са съавтори на те-
матиката на проектите, да фи-
нансират обучение на млади
учени за целта на проекта и пр.
А какъв ще им е кярът от това?

Бизнесорганизациите у нас
вече предупредиха, че висок
интерес от предприятията няма
да има. Ами те можели да полз-
ват 20 на сто от научната ин-
фраструктура за стопански цели
и очевидно - от резултатите,
каза Красимир Киряков. Няма
обаче никакви данни къде и
остава въпрос с повишена труд-
ност каква е тази индустрия у
нас, която може да внедри на-
учни постижения и технологии,
при това - именно в посочените
4 тематични области. А след
като ще трошиш такива огром-

ни милиони, би трябвало да си
напълно наясно с отговора.
Най-смешното е, че и зам.-ми-
нистърът повтори нонсенса, че
в резултат на програмата “пуб-
личните разходи за наука и
развой, финансирани от пред-
приятията, трябва да са 0,03%
от БВП”. По принцип не може
да има публични разходи, фор-
мирани от частен капитал. Да
не говорим, че ако бизнесът ще
влага само 0,03% от БВП за
наука, излиза, че останалите
1,47% ще трябва да идват от
хазната или от еврофондовете.
Ако инвестициите за наука
продължат да бъдат 0,3% от
БВП в следващите 3 години,
както е записано и в тригодиш-
ната бюджетна прогноза на
министър Горанов, какво виж-
даме? Виждаме, че парите за
издръжка на науката от страна
на държавата ще отидат към
почти нулеви стойности. Но кой
да ти отговори на въпросите.

Нататък идва въпросът за
това, че фондът за регионално
развитие на ЕС, от който се фи-
нансират центровете, предвиж-
да инвестиционна компонента,
поради което 75% от парите на
проектите са предвидени за

строителство на сгради за цен-
тровете и за оборудване. Не
било задължително да се
строи, центровете можело да се
разположат и във вече налич-
ни лаборатории. Само че, цен-
тровете трябва да имат

собствена
инфраструктура

и собствен персонал

посочи заместник главната ди-
ректорка на дирекцията в МОН,
управляваща ОПНОИР, Цвета-
на Герджикова. Това навежда
на мисълта, че няма как, ако се
спазват законите, един нов
център с “нови” учени да се
намести в някоя лаборатория на
СУ например. Понеже инфраст-
руктурата трябва да принадле-
жи на центъра, дали СУ ще се
съгласи държавата да прераз-
предели предоставената му
собственост към един нов
център? А за да даде своя соб-
ственост БАН, трябва да са
съгласни не само Общото й
събрание, а и парламентът. В
какъв срок и кога може да ста-
не това?

Според Киряков учените
трябвало да избират къде да
работят - в института си и вуза,
или в центъра. А можело да
работят и на двете места. Не
знам как точно си представя
зам.-министърът един човек да
работи наука на две места и
какво точно се случва при това
с качеството на научните из-
следвания. Естествено работата
в научния институт или в съот-
ветната катедра ще пострада,
лишена от водещите си учени,
които ще отидат в центъра за
върхова наука или за компетент-
ност, където пък европарите ще
свършат след 6 години. Естест-
вено целта на ЕС е подобни
центрове да продължат да се
развиват след края на европро-
грамата и да “издърпат” иконо-
миката нагоре. Но доста държа-
ви в съюза вече се убедиха, че
на гола поляна приложна наука
не се прави и насочиха парите
към укрепване на съществува-
щите си водещи научни звена в
институти и университети. У нас
водещите институти и факултети
ще продължат да затъват, а
едни големи пари ще бъдат
опапани без полза. Факт е, че в
МОН не знаеха в какво състоя-
ние са и дали в момента работят
онези 11 центъра за върхови по-
стижения у нас, които бяха създа-
дени с пари от оперативните
програми на икономическото и
социалното министерство в пе-
риода 2007/2013 г. Те поне бяха
част от институти и университе-
ти у нас, силни в науката, та
новите апаратури в тях остават в
базовите организации. Сегашни-
те ще са извън тях и ще принад-
лежат на консорциуми от инсти-
тути, университети и фирми.

 През септември МОН ще
прави информационни срещи
с учени от страната, за да
представи ОПНОИР и конкрет-
но предстоящото създаване на
центрове за върхови постиже-
ния и на центрове за компе-
тентност. Много ми е интерес-
но, след като не бяха дадени
отговори на журналистически-
те въпроси, какво ли ще бъде,
ако учените започнат да за-
дават въпроси...
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Èçâåñòíèÿò
КОЙ СЪСИПА ТЮТЮНЕВИЯ ГРАД?

Велислава
ДЪРЕВА

Носталгично

Тръпчив и сладостен, остър и  упой-
ващ. Ароматът на суров тютюн. Идваше
откъм складовете, обгръщаше целия град
в своята невидима мантия, проникваше
навсякъде, като лондонска мъгла. Опия-
няващото ухание на Пловдив. През лято-
то, в горещите августовски вечери, кога-
то тепетата излъчват жар и маранята се
сгъстява като рачел, ароматът придоби-
ваше плътност и въздухът се превръща-
ше в желе с вкус на тютюн, и червени
чушки, печени върху тенекия, и смокини,
капнали върху плочника, и приглушения
смях на влюбени в лунните сенки.

Бяхме свикнали с този аромат, израс-
нахме с него, с неговия смолист дъх. Осо-
бено ние, децата от квартала между
Сточна гара и ул. “Иван Вазов”. Нашата
прогимназия “Никола Вапцаров” беше до
импозантните складове, строги и магне-
тични, пълни с истории, гласове и тайни.
Казвам “беше”, макар училището да си е
все там, с друго име, обаче складовете
на Кудоглу ги изпепелиха, ведно с исто-
риите, гласовете и тайните. А складът на
“Ориент табако” го изядоха багерите.

Тютюневият град беше нашето цар-
ство, щъкахме навсякъде, докато не ни
хванат за ухото. Цигарената фабрика
светеше от тъмно до тъмно, всеки ден из
големия портал потегляха към летище-
то натежали камиони, пред Фермзаво-
да пристигаха тромави талиги, натова-
рени с бали тютюн, теглени бавно и ве-
личествено от огромни, черни, кротки
биволи с тъжни, някак равнодушни  очи,
а ние, разбойници същи, щипвахме
чевръсто тютюн от някоя бала, за да пу-
шим на нашето скришно място... А Хер-
мес, надвиснал от един фронтон, ни гле-
даше укоризнено.

Много преди да прочетем “Тютюн”,
знаехме какво означава “истифчия”,
“денкчия”, “актармаджия”, “пасталджия”,
“капакчия”, “сари”, “таф”, “текерлък”, “Вир-
джиния”, “Бърлей”, “Ориентал”, “Джебел
басма”, а също - “тонга” и “стачка”. Пове-
чето бяхме деца и внуци на тютюнора-
ботници, на някогашната пловдивска
беднота, на бежанците от Егейска Ма-
кедония, на подгонените от мизерия и
немотия родопчани, които сутрин тръгва-
ли към складовете от своите сиромашки
обиталища в Кючюк Париж и Беломор-
ския квартал. А от складовете тръгвали
стачките, демонстрациите, ремсистите,
партизаните, политзатворниците. Проле-
тариат се нарича това, работническа
класа - да прощават днешните “демо-
крати”, “инвеститори” и прочее разбога-
тели бандюги, че наранявам крехката
им душевност с такива неприлични, пле-
бейски понятия.

Тия дни попаднах случайно на стари
снимки - деца по на 8-10 години. Редят
тютюневите листа. По 15 часа на ден.
Тънки пръстчета, восъчни лица. Едно от
децата е майка ми. След време “жълта-
та гостенка” ще я навести. И добре че
бил Домът на благотворителността и на-
родното здраве “Димитър Кудоглу”, та
пропъдили натрапницата.

Името на Кудоглу, благодетеля на
Пловдив, извикваше уважение и всяко
споменаване разгръщаше един шлейф
от безкрайни, възхитителни разкази за
този благороден човек, дарил приживе
цялото си фантастично богатство на

Пловдив, на “нашия многострадален на-
род, за да помогна за създаването на
едно поколение здраво физически и
нравствено, годно да твори морални и
материални блага на нацията”.

Благодетелят

На 21 август 1862г. в българското
село Габрово, Ксантийско, в дома на
благочестивите християни Петър и Ста-
на Кудови, се ражда Димитър. Заможни
били Кудови, имали тютюневи складове

През 1903 г., след Илинденското
въстание вилнеела банда гръкомани -
изтребвали непокорните българи по
списък и пръв бил Димитър Кудов.
Отървал го неговият приятел Мехмед
паша, съпроводил го до Кавала, качил
го на един немски параход и - в Дрез-
ден, европейския център на търговията
с тютюн. Тук прибавя към фамилията си
“оглу” - заради занаята, защото саксон-
ците смятали, че най-добрата стока идва
от Гърция и Турция. Кудоглу ще счупи
тоя стъклен покрив и българският тютюн
ще превземе европейския пазар.

В Дрезден купува две къщи - едната
предоставя за българско консулство, в
другата живее със съпругата си. То не е
къща, а замък - лятна градина и зимна,
оранжерия, огромна библиотека, рабо-
тен кабинет, салони за пушене, за дело-
ви срещи, за кафепитие, за празненства
и приеми, спални за гости, трапезарии,
статуи, картини, изящна мебел, мрамор-
но стълбище до семейния параклис на
втория етаж, автомобил и шофьор. И
любимият бял кон, за който се грижи
специална фирма.

Луксът и охолството са си жива
съблазън. Не и за Кудоглу. През 1908 г.
строи лечебница и аптека в родното Га-
брово, осигурява медицински екип, пла-
ща прегледите, лекарствата и заплати-
те, дарява бащиния си дом и чифлик за
училище. Но в един миг всичко рухва.
След войните Габрово остава в Гърция
- оплячкосано и опожарено, в руини.
Стотици хиляди българи от Тракия и
Егейска Македония прииждат в Плов-
див с по една бохча и рояк дребни де-
чица - бездомни, разорени, съсипани,
зашеметени, изпепелени, в потрес от
гръцки и турски злодеяния.

И от Дрезден тръгват дарения. В
Пловдив пристига и Кудоглу. Неговият
адвокат Недко Каблешков не смогва да
запише на колко души в един ден разда-
ва по 1000 лв. В Пловдив, Ксанти и Со-
фия открива десетки безплатни трапеза-
рии за бедстващите (само в Пловдив - 11,
които осигуряват топла храна на 1000
души всеки ден!); строи сиропиталища,
домове за инвалиди, детски ясли, гради-
ни и кухни (само за една детска ясла в
Пловдив е заделил 500 000 лв.!); финан-

000 лв. за фондовете “Иван Вазов”, “Цан-
ко Церковски” и “Автономия на универ-
ситета”; 40 000 лв. за Дома на изкуства-
та в София; издържа млади български
музиканти, сред тях - оперната певица
Мара Фратева и цигуларката Недялка
Симеонова, на която купува срещу цяло
състояние цигулка “Сториони” от 18 в. с
нейния мощен, искрящ, сияен звук...

И това е само началото.
Три са най-щастливите дни на Кудог-

лу:
На 1 декември 1926 г. създава фон-

дацията Дом на благотворителността и
народното здраве “Димитър Кудоглу” за
борба с туберкулозата и безплатно ле-
чение на бедните - “без разлика на вяра
и народност”. За целта дарява “за вечни
времена” четириетажния изящен хотел
“Цар Симеон” (купил го е за 5 млн. лв.)
и двата тютюневи склада на стойност 15
млн. лв. (онези, импозантните, с фризо-
вете и Хермес на фронтона). За меди-
цинска апаратура и обзавеждане - още
5 млн. лв.

Кудоглу става наемател на своята
довчерашна собственост и се само-
задължава всяка година да внася по 800
000 лв. за издръжката на Дома, който е
дарил. Защото: “Намирал съм смисъл в
живота, радост и щастие, само тогава,
когато съм могъл да направя нещо до-
бро, да бъда полезен на народа си, на
бедните, на страдащите”.

Фондацията се управлява от Ефория
(настоятелство). В Правилника е записа-
но: “Никой не може да бъде върнат...
Членовете на Ефорията са длъжни да
не допущат, щото диспансерът да стане
място за печелене на частна клиентела
и да не позволяват в никакъв случай
лекарите да злоупотребяват с положе-
нието си за лично облагодетелстване...”

На 22 декември 1926 г. с Указ № 797
на цар Борис III е утвърден специален
закон за Дома. Предишния ден депута-
тите от ХХI НС приемат закона с апло-
дисменти, продължили 20 минути.

На 8 ноември 1927 г., Димитровден,
е освещаването и официалното откри-
ване на Дома. Кудоглу искал скромна
церемония, но хиляди пловдивчани го
приветствали с грандиозна манифеста-
ция, покрили пътя му с цветя, препълни-
ли площада, акламирали го всесърдеч-
но и притихнали при неговите думи:

“Благодаря, благодаря милион пъти
за честта, която ми правите. Никога няма
да забравя симпатиите, що ми проявих-
те при освещаването на този Дом, който
е Ваш, който е Дом на целия български
народ. Добивам нови сили за доброто
на нашия народ. Силно вярвам, че и за
България ще настанат по-радостни, по-
светли и по-щастливи дни и че слънцето
на свободата, правдата и истината ще
изгрее върху всички краища на нашата
хубава родна земя!”...

За 17 години в Дома ще бъда
извършени близо 450 000 безплатни
прегледа, още в 1931 г. започва вакси-
нирането против туберкулоза с БЦЖ, в
Дома има огромна библиотека и салон
за литературни срещи.

Самият Кудоглу няма свой дом в
Пловдив. Живее при роднини, за да не
харчи излишни пари. Не защото е Арпа-
гон, алчен и стипцав, а защото парите
му трябват за благотворителност. Всич-
ки знаят, че Христо и Евлоги Георгиеви
дарили 6 млн. лв. за построяването на
Софийския университет. Кудоглу дарява
на Пловдив 42 милиона лева. Златни.
Златни в прекия и главно - в същинския
смисъл. Защото: “Богатството, спечеле-
но с честен труд, според мене трябва да
служи човеку, за да върши добри и по-
лезни неща”.

Само за едно съжалявал Благодете-
лят на Пловдив: “Съжалявам, че не съм
Рокфелер или Форд, за да облекча стра-
данията на десетките бедни и злочести,
които всекидневно късат сърцето ми със
своите молби, та да се създадат радост,
благоденствие и щастие в нашата хуба-
ва родина”...

Унищожение

1951 г. - Дом “Кудоглу”, дарен “за
вечни времена”, е национализиран.

знаменитият възрожденец Яков Змейко-
вич, учи в елитната гимназия на остров
Хиос, завършва френския колеж “Saint
Joseph” в Цариград, владее френски,
немски, гръцки и турски. Тютюнотърго-
вец трето поколение. Ще наследи чутов-
но богатство и ще го преумножи.

сира Червения кръст, църкви, манастири,
училища; с негова помощ бежанците
строят къщици; изпраща пари на българ-
ските военнопленници...

И още:
Внася в БАН 100 000 лв. за фонд за

издаване на българска литература; 230

в Ксанти и Кавала, чифлик и триетажен
палат по тертипа на пловдивските къщи,
та затуй разбойнически шайки дебнели
да отвлекат момчето за откуп. Фанари-
отите върло ненавиждали целия Кудов-
ски род, който държал за Българската
екзархия. Първият учител на Димитър е

Димитър Кудоглу,
худ. Никола Михайлов

Дом “Кудоглу”
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През 1974 г. го събориха най-варвар-
ски. За да разширят Пощата. Докараха
тежки военни машини и някакъв кран с
грамадно каменно кълбо, и този сред-
новековен топуз блъскаше, рутеше, ру-
шеше една приказна сграда, и
превърна в купчина тухли нравствения
императив на Благодетеля - че човек
може да добие цялото богатство и слава
на света, но ако не прави добро за дру-
гите, всуе са и богатството, и славата.

2002 г. -  пловдивските общинари
гласуват да бъде разрушена детската
ясла (онази, за която Кудоглу дарил 500
000 лв.), а теренът е продаден на “свои
хора”. “Своите хора” събориха яслата и
построиха ресторант - “Копчето” .

Складовете на Кудоглу (онези, с фри-
зовете и Хермес на фронтона), дарени
“за вечни времена”, паметници на култу-
рата, след “демокрацията” бяха прива-
тизирани, продавани и препродавани на
“своите хора”, те пък ги обрекоха на са-
моразрушение, белким освободят тере-
на за някой МОЛ или “Хилтън”. И поне-
же складовете не искаха да се самосру-
тят, “самозапалиха” ги.

Бяс

Забележителният проект “Тютюневи-
ят град” провидя бъдещето на складове-
те в центъра на Пловдив като културно
средище с изложбени, театрални и кон-
цертни зали, киносалони, ателиета и му-
зейни експозиции. Вдъхновяващи при-

чистване на терена за 17-етажен бил-
динг. Общината размаха под носа на жур-
налистите един кирлив пешкир, един
фалшификат, “доказващ”, че складът не
е паметник на културата. Днес лъжата е
изобличена, главният архитект - с пер-
спектива 8 години затвор, разрешител-
ното за билдинга - отменено. Късно. След
6 години умишлена съсипия; след 60 дра-
стични нарушения на Закона за култур-
ното наследство; след серия подправени
документи. Кметът не знаел, общинарите
спали, идилия. Идилия с дъх на сделка и
разруха.

20 август 2016 г., събота, ранен сле-
добед. В един миг пламнаха 4 склада,
паметници на културата (вкл. на Кудог-
лу). Предният ден вали напоително и
дървените конструкции са просмукани от
дъжда. Този път няма
кирлив пешкир, има
спешно изнамерен “под-
палвач” - клошар с цига-
ра. Любо, прекръстен на
Ван дер Любо. Собстве-
ници - “Р.И.П.А” (Пиетро
Луиджи Гиа, бивш ита-
лиански консул) и “Га-
лакси Пропърти/ Ин-
вестмънт груп” (Атанас
Петров и Антон Щерев,
сиреч - “Винпром Пеще-
ра”). След аутодафето
стърчат димящи стени.
Гледани отгоре, складо-
вете приличат на огром-

ни ковчези. Покрусени, хората носят цве-
тя при пепелището. Като на погребение.

За 5 месеца овластени и опаричени
типове обезобразиха Пловдив и убиха 5
безценни паметника на културата.
Съзнателно, престъпно, подло. И
превърнаха в руини сърцевината на
Тютюневия град. Алчността погуби ми-
налото и опропасти бъдещето.

Днешните разбогатели бандюги, ко-
ито и една стотинка не са спечелили с
честен труд, мислят как да доограбят
“нашия многострадален народ”, как да
дооглозгат “нашата хубава родина”.
Заради едната непомерна лакомия. Те
ще останат за вечни времена със своята
мерзост. Мерзостта на запустението.

#Кой?

Крушката си има опашка, бараката -
ключ, и кучето е заровено някъде.

25 януари 1991 г. ВНС ратифицира
Конвенцията за защита на архитектур-
ното наследство на Европа. Конвенция-
та задължава ДЪРЖАВАТА да съхраня-

ва, защитава и финансира реставрация-
та на архитектурните паметници, да пре-
дотвратява тяхното обезобразяване, ру-
шене и разрушаване, и да наказва не-
добросъвестни собственици; чл.4, ал.2,
т.d недвусмислено разпорежда ЕКС-
ПРОПРИАЦИЯ на защитения обект. (К‘ъв
комунизъм!)

27 декември 1995 г. 37-то НС при-
ема допълнения в Закона за паметни-
ците на културата и музеите (ЗПКМ),
основани на Конвенцията. Чл. 28, ал. 1
постановява: паметници от световно и
национално значение не могат да
бъдат купувани, продавани, заменяни и
дарявани без съгласието на НИПК
(днес НИНКН) или общинския съвет, а
чл. 30 предвижда ОТЧУЖДАВАНЕ в
полза на държавата.

23 февруари 1996 г. 52 депутати от
СДС сезират Конституционния съд с
искане чл.28, ал.1 и чл.30 от ЗПКМ да
бъдат обявени за противоконституцион-
ни, защото: грубо накърнявали правата
и достойнството на собствениците; по-
ставяли ги в зависимост от някаква си
държава; а частната собственост е све-
щена и неприкосновена, за разлика от

държавната.
21 март 1996 г. С решение № 5 КС

обявява за противоконституционни
чл.28, ал.1 и чл. 30 от ЗПКМ, защото:

а) първоначалният ЗПКМ бил приет
през 1969 г., сиреч - във времето на
“тоталитарната държава с планова и ди-
рижирана икономика” (дивен “демокра-
тичен” аргумент!);

 б) лишава собственика “от правото
му да се разпорежда със своя имот как-
то намери за добре” (вкл. - да го рушне);

в) овластява неправомерно НИПК,
сиреч - държавата;

г) позоваването на Конвенцията “е
несъстоятелно”, тъй като, “за да попад-
не в обхвата на Конвенцията като исто-
рическа ценност, даден обект трябва да
има историческо за Европа значение”;

д) обаче според КС архитектурните
паметници в България не са от европей-
ско и никакво значение, и няма за к‘во
да бъдат пазени.

КС приема това историческо реше-
ние въпреки категоричната съпротива
на Министерството на културата (ми-
нистър - проф. Георги Костов), на НИПК
(директор - арх. Емма Москова) и на пар-
ламентарната Комисия по културата
(предс. - Иво Атанасов).

На 21 март 1996 г. КС наруши Кон-
ституцията заради частния интерес; ДЕ-
НОНСИРА европейската Конвенция, ко-
ято е над българското законодателство;
обезвласти държавата; зачеркна архи-
тектурните паметници в България, които
са над 40 000, и ги обяви за нищожни,
неевропейски и лишени от всякаква
стойност.

В резултат 20 години в България не
действа европейската Конвенция за
защита на архитектурното наследство,
понеже накърнява милата, свидната,
въздигната в абсолют частна собстве-
ност на поредния крадец. И най-тежката
санкция за сакрализирания собственик
е 30 000 лв. И никаква там ЕКСПРО-
ПРИАЦИЯ, и пр. соцком репресии.

#Кои са известните извършители?
Под искането на СДС стоят подписи-

те на: Костов, Н. Михайлова, Ек. Михай-
лова, Агов, Лучников, Соколов, Сугарев,
Сунгарски, Капудалиев, Бисеров, Г. Ка-
рев, Димо Гяуров, Васил Гоцев, Г. Панев,
Ал. Йорданов, Ст. Райчевски, Ив. Соти-
ров, Валентин Василев, Муравей Радев,
Ив. Куртев, Лъчезар Тошев, Дянко Мар-
ков, Павел Шопов и така - до 52.

Конституционни съдии: Асен Манов,
Милчо Костов, Цанко Хаджистойчев,
Станислав Димитров, Николай Павлов,
Димитър Гочев, Иван Григоров, Георги
Марков.

Само Младен Данаилов и Тодор
Тодоров имат особено мнение. Чест им
прави.

Толкова за опашката, ключа и куче-
то.

мери: “Tabakfabrik” (Линц, Австрия),
“Tabakalera” (Сан Себастиан, Испания),
“La Ffriche la Belle de Mai” (Марсилия,
Франция), “Tabacka Kulturfabrik” (Коши-
це, Словакия), “Tobacna 001” (Любляна,
Словения), “Tobacco Factory” (Бристол,
Великобритания), “ArtLab Heidelberg”
(Хайделберг, Германия) - това са все
тютюневи фабрики и складове, строени
през ХIХ и началото на ХХ век, откупе-
ни, спасени и преобразени от общини-
те, финансирани от държавата.

Този проект доведе до бяс гордите
собственици на архитектурни паметни-
ци. Те чакаха оня щастлив миг, когато
Историята и Паметта, тия досадници, ще
се “самосрутят” и “самозапалят”, и ще се
разкарат най-сетне.

И тогава...
6 март 2016 г., неделя, ранен следо-

бед. Багерите захапаха стръвно склада
на “Ориент Табако”, паметник на култу-
рата, който не щеше да се самосрути.
Собственик - “Пи Джей Трейд” АД (Геор-
ги Бранеков - бивш футболист, роден 1979
г.). Рушители - собствениците. Цел - раз-

След пожара на 20 август 2016 г.

Разрушеният склад и проектът
за 17-етажния билдинг

Разрушеният склад на

“Ориент Табако”

на 6 март 2016 г.

ГЛАВА ХIII

 “Имаше някаква мафия, която управляваше невидимо държавата.
Имаше някакъв съюз от много богати хора, от търговци, индуст-
риалци и банкери, който беше подчинил правителството, полиция-
та, войската, който решаваше и направляваше всичко, който
нямаше милост и не се спираше пред никакви средства, за да
запази властта и грабителството си. ... Над околийския началник
стоеше областният, над областния - министърът, над министъра
- правителството, а над правителството - мафията - невидима,
всемогъща и безчовечна!”.

Димитър ДИМОВ, “ТЮТЮН”
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Николай
ШОПОВ

Какво да
се прави?

Р

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Разбира се, че това е за-
главие, взето от Чернишевски.
Може да има и друго, но ми
се струва, че това е най-под-
ходящо. Какво трябва да се
направи, за да спечели БСП
президентските избори. Не
смятам, че отговорът на този
въпрос е лесен. Напротив,
много е труден и едва ли ня-
кой може да даде прост и пе-
челивш отговор. И Изпълни-
телното бюро, и Предизбор-
ният щаб ще бъдат изправени
пред много трудности. Тук
няма да става въпрос дали са
резки движенията на Корне-
лия Нинова, дали е подготве-
на или какво става с резулта-
тите от допитването. Защото
то беше направено така, че
каквото и да направи ръко-
водството, все ще може да се
оправдае с резултатите от
допитването.

Както и да коментираме
тези и други въпроси, те няма
да решат изхода от изборите.
Все пак един въпрос трябва
да бъде коментиран. Защото
той е

изключително
принципен

и предизвика буря в БСП. Ста-
ва дума за предизвестената
раздяла с АБВ. Защо е пре-
дизвестена раздялата с АБВ?
Защото предварително не се
стигна до разбирателство по
принципните въпроси. А те
бяха ясни и видими от много
време. АБВ има определена
позиция за президентската
институция - да бъдат увели-
чени правомощията на прези-
дента. БСП отстоява позиция-
та за парламентарна репуб-
лика. От АБВ нееднократно
заявяват, че няма ляво и дяс-
но. БСП твърди, че е лява
партия и такова разделение
съществува. АБВ участва в
правителството на ГЕРБ, под-
крепя неговата работа, гласу-
ва съвместно закони, срещу
които БСП е против, направи
промени в пенсионните зако-
ни, които не бяха приети от
БСП. Е, при такива принцип-
ни различия трябваше ли да
се отива към издигане на
обща кандидатура за прези-
дент? Не че не може да се
издига въобще. Ясно е, че
първо трябваше да се изгла-
дят принципните различия и
тогава да се тръгне към изди-
гане на обща кандидатура за
президент. Първо принципите
и тогава имената. Явно стана
обратното. И затова няма
нищо изненадващо, че се
стигна до раздяла. Но стана-
лото, станало. Вече е минало.

Главното, в което генерал Радев трябва да убеди
избирателите, е, че няма да се впише в прогнилото
статукво и ще иска да направи промени
в опозорената президентска институция

Просто трябва да се направят
необходимите изводи за в
бъдеще.

Сега пред БСП основният
въпрос е президентската кам-
пания. И в нея има един мно-
го сложен въпрос за разре-
шаване. Проблемът е, че из-
борите за президент, които по
правило трябва да са мажо-
ритарни, всъщност сега ще
бъдат чисто партийни. Този
извод се налага от късното
обявяване на кандидатите за
президент. В закона не е за-
писано, че кандидатите тряб-
ва да се обявяват примерно
година по-рано. Всяка партия
има право да обяви кандида-
турата си, когато сметне за
целесъобразно. ГЕРБ разчи-
та на партийна кандидатура,
защото смята, че така ще спе-
чели изборите. За тях партий-
ното гласуване е удовлетво-
ряващо, защото са убедени,
че имат повече гласове от
БСП като партия. Това е и
една от причините, за да не
обявят кандидата си.

За ГЕРБ няма значение
кога ще кажат името на кан-
дидата си, защото те нямат
намерение да го налагат в
обществото като национална,
мажоритарна фигура. Те вяр-
ват в партийното гласуване и
смятат, че който и да посочат

ще победят. Дали това няма
да им изиграе лоша шега?

Не така стои
въпросът с БСП

Тях партийното гласуване
не би трябвало да ги удовле-
творява, защото то няма да
им донесе успех. Пред БСП
стои трудната задача да на-
мерят способи да превърнат
партийното гласуване в ма-
жоритарен вот, от партийна
кандидатура, кандидатът да
се превърне в национална
фигура, да привлече избира-
тели от други обществени
слоеве и среди.

Тази задача е изключител-
но трудна по много причини.
Първата е, че няма време. Два
месеца са недостатъчни да се
наложи едно име в обществе-
ното съзнание, да спечели
доверието на избирателите.
Втората е, че генерал Радев
не е фигура широко позната в
обществото. Да, той е познат
в армията, има авторитет сред
военните, но това не е до-
статъчно. Трето, БСП няма
трансмисиите, чрез които да
наложи името му в общество-
то. Има на разположение ве-
стниците ДУМА и “Земя” и
може би един-два сайта, кое-
то е твърде малко. Национал-
ните телевизии, радиостан-
ции и преса освен платените
минути и публикации няма да
сторят нищо друго.

Ще кажете, че и за други-
те партии е така. Нека не се
заблуждаваме, защото имаме
достатъчно доказателства за
индиректно влияние и пропа-
ганда. Когато говорим за труд-
ности, не трябва да се изпада
в песимизъм и отчаяние. Как-
то казваше един голям режи-
сьор, недостатъкът трябва да
се превърне в предимство.

Регистрирането на канди-
дата за президент не е от
името на БСП, а от Инициати-
вен комитет. Не е обаче тол-

кова важно как ще стане. По-
важно е изборът да се
превърне в мажоритарен, в
личностен. И двата начина
имат своите достойнства. Смя-
та се, че чрез Инициативен
комитет ще се разшири под-
крепата, ще се привличат из-
биратели от други среди, ще
се активизира обществената
енергия. Този начин има и
своите недостатъци, защото
някои ще кажат, че БСП бяга
от отговорност, а може би и
твърдите избиратели на пар-
тията ще бъдат недоволни.

Обезличената президент-
ска институция при сегашния
президент, неадекватните

действия на Плевнелиев, по-
някога комичините му изяви
са достатъчно доказателство
как с партийно гласуване, с
посочване на кандидата с
почукване по челото не тряб-
ва да се избира президент.

Това, че генерал Радев не
е бил в политическия живот
не е слабост и може да се
обърне в предимство. На
гражданите им е омръзнал
безвкусният политически жи-
вот. Дотегнало им е

от безлични
и послушни

лица

Появяването на едни и
същи политици предизвиква
досада, защото се знае вече
какво ще кажат. За избирате-
лите генерал Радев е ново
лице. Това предизвиква инте-
рес и любопитство. Това е
предимство, което трябва да
бъде използвано. От негова-
та биография личи, че той
има необходимата подготов-
ка и образование да бъде
един добър президент. При-

казките, че военните са не-
подготвени за политическа
дейност са неоснователни и
смешни. Примерите са мно-
го, но ще спомене само три.
Генералите Айзенхауер, Де
Гол и Колин Пауъл. Досегаш-
ните публични прояви на ге-
нерал Радев вдъхват увере-
ност, чувството, че е отгово-
рен, балансиран и патриот.
Една от основните отговорно-
сти на президента са въоръ-
жените сили. Той е и главно-
командващ. Има ли по-под-
готвен кандидат от генерал
Радев?

Главното, в което генерал
Радев трябва да убеди изби-

рателите, е, че няма да се
впише в прогнилото статукво
и ще иска да направи проме-
ни в опозорената президент-
ска институция. Ще бъде наи-
стина обединителна фигура,
която няма да разделя нация-
та. Ще защитава национални-
те интереси и няма да служи
на задкулисието.

В българския политичес-
ки живот от години няма се-
риозни политически дебати.
По телевизиите се разигра-
ват пошли водевили, имити-
ращи дебати. Задача на
БСП е в тази кампания да
предизвика истински полити-
чески дебати, в които да се
отговори от леви позиции на
многобройните въпроси и
проблеми. Защо да не избе-
рем кандидат на левицата,
след като видяхме какви
проблеми ни докара десният
президент. Ето защо е важ-
но да не се допускат вяли
псевдодискусии. Не трябва
да се дискутират измислени
проблеми и теми. Такива са
дали сме за НАТО и ЕС или
за Русия. Това е напълно из-
мислена дискусия, в която
ще се опитат да вкарат гене-
рал Радев. Не това е про-
блемът на България, защото
ние сме членове и на двете
организации и никой не по-
ставя под съмнение това
членство. Що се отнася до
Русия ясно е, че отношения-
та трябва да бъдат от взаи-
мен интерес, да не са кон-
фронтационни, а доброжела-
телни. Да не си измисля като
досегашния президент, че
ще има руски десант в Бълга-
рия или пък, че САЩ и Бълга-
рия ще удържат руската аг-
ресия в Черно море.

Генерал Радев трябва да
даде доказателства, че няма
да слуша суфльори,

да изпълнява
натрапени му роли

а ще защитава националните
ни интереси. Дебатите трябва
да бъдат съсредоточени върху
истинските проблеми - вът-
решни и външни. Да се спре
обезличаването на армията,
да има истинско разделение
на властите, външната ни по-
литика да бъде балансирана,
а не подчинена на външни
интереси, да бъдем истински
суверенна държава, а не дру-
ги да охраняват границите ни,
националната ни сигурност
да бъде обезпечена, да запа-
зим националната си иден-
тичност и много други.

Тогава има надежда кам-
панията да не бъде безлич-
на, без съдържание, без от-
говори на важните въпроси,
без ясни позиции. Тогава има
надежда да направим пра-
вилния избор и да победи до-
стойният кандидат, какъвто
несъмнено е генерал Радев.
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кратки
НАЦИОНАЛНИ КУЛТУРНИ ПРАЗНИЦИ
„АЛБЕНА” ЗАПОЧВАТ УТРЕ В РАЗГРАД

Премиера на
„Български рози”
от Георги Тенев

“Поставен в
б е з и з х о д и ц а ,
човек усеща
перверзния чар
на отчаянието.
Почти без инве-
стиция на енер-
гия, по напълно
икономичен на-
чин отчаяние-
то може да до-
веде до крайно-
сти, каквито
нито геройст-
вото, нито фанатизмът предиз-
викват.” Така започва първата
част на “Български рози”, един
тъмен, смущаващ, безмилостно
честен текст, който ще ви по-
топи в атмосферата на Бълга-
рия от началото на XXI век. По
повод излизането на новия ро-
ман на Георги Тенев “Български
рози” ИК “Колибри” кани на
14 септември на литературен
пърформънс в “Cosmos coworking
camp” на ул. “Ангел Кънчев” 3.
Програмата предлага проза с ак-
тьори и музикален режисьор.
Георги Тенев ще чете за първи
път от години собствени текс-
тове. Цветя не се приемат, но
входът е безплатен. Гответе се
гласовете ви да бъдат семпли-
рани и употребени (защото
присъстващите се съгласяват по
подразбиране с условията на
партито).

Момчил Николов
представя романа
си „Последната
територия”
през октомври

МАРИУС ДОНКИН:

Ùå ðàáîòÿ çà ñòàáèëíîñòòà
è äîâåðèåòî íà Íàðîäíèÿ
Форум на балканските национални театри ще бъде
една от целите на новия директор на НТ „Иван Вазов”

Надежда УШЕВА

Искам с диалогичност,
истина и взаимопомощ да
ръководя този театър, който
е стожер в културния ни жи-
вот. Само тогава той може да
даде качествени резултати,
заяви новият директор на
Народния театър “Иван Ва-
зов” Мариус Донкин на сре-
ща с медиите вчера. Като
артист и човек, чиято карие-
ра е свързана вече 40 годи-
ни с този театър, смятам, че
имам енергията, отговор-
ността и доверието на коле-
гите, за да дам най-доброто
от себе си. Ще направя така,
че всеки да знае своите за-
дачи, да работим заедно за
каузата на Народния театър,
подчерта Донкин, който пое
управлението му в началото
на месеца. По неговите думи
това може да се случи със
стабилност и стратегически
подход. Помня поколението,
което ме прие преди 4 десе-
тилетия, неговото отношение
и ценности. Искам да възста-
новя тази истина и атмосфе-
ра, защото сме длъжни да
познаваме миналото си, за
да може да надградим пра-
вилно настоящето и бъдеще-
то си, категоричен е Донкин.

Един от амбициозните
проекти, с които ще се за-
хване новият директор, е
инициирането и осъществя-
ването на Форум на балкан-
ските национални театри,
който трябва да се случи в
третата година на неговия

мандат. Идеята е да се събе-
рат на едно място трупи от
региона с представления на
голяма и камерна сцена, като
постепенно към него се
включват и театри от Унга-
рия, Австрия и пр.

Донкин допълни, че в
момента НТ е изправен пред
редица трудности. По думите
му преди 7-8 години той е
работил прекрасно. Имал е в
състава си 50 души актьори,
а целият му екип е бил около
230 човека. В момента тази

цифра е 285. Щатните арти-
сти са 55, а тези, които игра-
ят на хонорар - 100, и отдел-
но колеги, които се изявяват
в представления извън НТ -
22. Необходимо е това да се
балансира - като ревизия на
качеството на гостуващите
актьори, дисциплината и ком-
пактност на администрация-
та, коментира Донкин.

Като пример той даде
Румъния, където бюджетът
на театъра е огромен. Там
има 103 театъра, от които 47

са общински, а всички други
са държавни. Директорът
посочи, че в последните три
години финансирането на
Народния театър варира на
базата на продадени билети
и е около 3 300 000 - 3 400
000 лв. годишно. Целта е да
се постигне съгласие за раз-
лична отметка в сравнение с
другите театри.

На въпроса дали ще има
съкращения, Донкин бе ка-
тегоричен: “Когато дадени
хора поемат на път, нормал-
но е някой да отпадне или
да тръгне заедно с тях”.
А актьорите, които са достиг-
нали пенсионна възраст, ще
останат на половин щат, като
ще им се даде възможност
да осъществят свои проекти
на камерни сцени.

Инж. Емил Марков ще
бъде зам.- директор по отно-
шение на техническата част.
В театъра няма да има гла-
вен драматург, а Обществен
съвет, в който ще влязат раз-
лични хора. Част от лицата в
него ще бъдат Николай Йор-
данов, който е председател
на фестивала “Варненско
лято”, Захари Захариев, акад.
Дамян Дамянов и психиатърът
д-р Николай Михайлов.

Програмата на НТ пред-
стои да бъде уточнена до
края на годината след сре-
ща с единствения щатен ре-
жисьор на театъра Алек-
сандър Морфов. Вече има
проведени разговори за ра-
бота с режисьорите Галин
Стоев и Иван Пантелеев.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Журито на XX международен мла-
дежки музикален фестивал “Надеж-
ди, таланти, майстори” в Добрич
присъди Гран при на Мартин Зайра-
нов - цигулка (втора възрастова гру-
па). Той е възпитаник на Национал-
ното училище по изкуствата “Добри
Христов” - Варна, и Нов български
университет, с преподаватели Евге-
ния Паскова и проф. Марио Хосен.

Присъдени са наградите в трета и
четвърта възрастова група за солови
инструменти - виолончело. В трета гру-
па (20-25 г.) няма дадени първа и вто-
ра награда, а третото място е за Геор-
ги Георгиев, възпитаник на Национал-
ната музикална академия “Панчо Вла-
дигеров” от класа на проф. Анатоли
Кръстев. В четвърта възрастова група
(26-35 г.) е присъдена само първа на-
града на Дави де Васконселос Барре-
то от Бразилия, който е студент в Нов
български университет, а преподава-
тел му е също проф. Кръстев.

За 20-годишната история на фес-
тивала през него са минали над 4000
музиканти от различни страни, много
от които са започнали оттук пътя си
към световните професионални сце-
ни, каза председателят на журито
проф. Виктор Чучков.

Комисията по опре-
делянето на български
филм за участие в над-
преварата за 89-ите на-
гради “Оскар” за чуждо-
езичен филм на Амери-
канската филмова ака-
демия избра филма
“Каръци” на режисьора
Ивайло Христов, съобщи
Mediapool.bg.

Филмът разказва ис-
торията на Елена, Коко,

В началото на октомври изли-
за новият роман на Момчил Нико-
лов “Последната територия” от
изд. “Сиела”. Авторът на трило-
гията “Кръглата риба” се завръ-
ща след петгодишно мълчание с
мащабен роман, който, на грани-
цата на психологическия трилър
и антиутопията, излиза извън
стандартната представа за
българска литература. Един мъж
се събужда в град, където нищо
не му е познато, включително и
собственото му лице. Кой е този
човек? Как е попаднал там? С
кого ще го срещне Съдбата или
Онази, която контролира всичко?
Коя е последната територия?
Основната идея е забулена до
края, а книгата е като лабиринт
на няколко нива. На всяко ниво
научаваш нещо, което ще ти
помогне да подредиш пъзела и да
придобиеш представа за цялост-
ната картина. Премиерата е на
14 октомври от 19 ч. в Литера-
турен клуб “Перото”.

ЦИГУЛАР
С ГРАН ПРИ
НА „НАДЕЖДИ,
ТАЛАНТИ,
МАЙСТОРИ”

Дана РУСЕВА

„КАРЪЦИ” Е БЪЛГАРСКОТО
ПРЕДЛОЖЕНИЕ ЗА „ОСКАР”
ЗА ЧУЖДОЕЗИЧEН ФИЛМ

Пацо и Гошо - ученици
от горните класове на
гимназията в малък
град. Коко е влюбен в
Елена. Момичето меч-
тае да стане певица. Тя
с нетърпение очаква
предстоящия концерт на
известна рок група.
Събитието разтърсва
града, раждайки нови
любови, разочарования
и сложни отношения.

“Каръци” вече има
една голяма награда
“Златен Свети Георги” от
Московския междунаро-
ден кинофестивал, както
и “Златна роза” за най-
добър български филм.
Оператор е Емил Хрис-
тов, а главните роли са
поверени на Елена Тел-
бис, Деян Донков, Ова-
нес Торосян, Георги Го-
цин, Пламен Димов.

Кадър
от филма
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КРИСТИАН ТОПАН:

Карикатурата кара
хората да се замислят

КРИСТИАН ТОПАН е председател на Съюза на
румънските карикатуристи и президент на
Световната организация на карикатуристите
(FECO) за Румъния. Член е на Съюза на румънски-
те художници. Организатор на международния
карикатурен конкурс “Водна цивилизация”
в Кълъраш и Тулча и на международния пленер за
карикатура “Валеа Верди” в Ефорие Норд, Буще-
ни. Член на международни журита в Берлин,
Германия (2011), Букурещ (2005), София (2010),
Истанбул, Турция (2007), Скопие, Македония (2004),
Дева, Румъния (2004) и др. Има самостоятелни
изложби в Букурещ, Кълъраш, Румъния, в Габрово,
България, Нови Сад, Сърбия, Кастел Хeт Маркие-
зенхоф, Холандия, автор е на керамични карика-
тури в Берген оп Зум, Холандия. Носител е на
редица престижни отличия, сред които са III на-
града от World Press Cartoon (2007) в Синтра,
Португалия, I награда в Данилоград, Черна гора
(2008), II награда на престижен конкурс (2010)
в Ротердам, Холандия.  От 1980 г. работи
в областта на карикатурата. От 1990 г. сътруд-
ничи на различни румънски и световни издания,
сред които “New York Times”, “Romania Libera”,
“Evenimentul Zilei”, “Curentul”, “Jurnal International”,
“Bucuresti Much”, “Realitatea Romaneasca”. Наскоро
Кристиан Топан гостува в България на седмото
издание на Фестивала на усмивките (Smile Art
Fest), организирано от фондация “Имеон-Балкани”.
Интервюто с известния карикатурист е осъще-
ствено с любезното съдействие на Кристиела
Симеонова и Юлиан Станкулов.

В момента на обяснението се губи целият смисъл
на идеята, убеден е носителят на престижни
международни награди и авторът на
многобройни самостоятелни изложби

Интервю на
Альона НЕЙКОВА

 Изненада ли ви с
нещо Фестивалът на ус-
мивките, г-н Топан?

- Харесвам фестивала.
Организацията в България
беше на изключително
ниво. Намирам идеята за
мултикултурен обмен меж-
ду карикатуристите за мно-

го добра.
 Коя творба ви на-

прави най-голямо впечат-
ление?

- Трудно е да дам оцен-
ка на толкова хубави ра-
боти. Нивото на изложбата
е много високо и в нея са
взели участие големи ка-
рикатуристи от цял свят.

 Имате ли някакви
препоръки към идеолози-
те на Фестивала на ус-
мивките?

- Надявам се фести-

валът да се разрасне, за-
щото езикът на карикату-
рата е универсален.

 За първи път ли сте
член на жури на такова
събитие?

- Бил съм член на жури
на повече от 40 фестива-
ла, но за мен е истинско
удоволствие да бъда в
България.

 Вие сте сред органи-
заторите на многобройни
фестивали на карикатура-
та и пленери в Румъния.
Каква е ролята на подоб-
ни срещи и прояви?

- Фестивалите за кари-
катура са изключително
средство за укрепване на
международните отноше-
ния и връзки между стра-
ните (усмихва се).

 Смятате ли, че ми-
сията на карикатурата е
да разсмива и осми-
ва или тя играе ня-
каква друга роля?

- Според мен ка-
рикатурата кара хо-
рата да се замис-
лят. Това изкуство
не е за глупави
хора.

 Карикатура-
та по-опасно оръ-
жие ли е от думи-
те?

- Бих казал, че
по-скоро въздейст-
вието на карикату-
рата е мигновено.

 Това добре ли
е или напротив?

- Нейният бърз
контакт е доброто в
случая.

 Какви карика-
тури лично вие ха-
ресвате?

- Предпочитам
тези без думи, но
тъй като работя за
различни издания,
често се налага ри-
сунките да се до-
пълват с текст.

 Като погледнете
някоя карикатура, може-
те ли да прецените как-
ва е националността на
нейния автор?

- Съществуват локални
стереотипи и идеи. Преди
години бях мениджър на
международния младежки
проект “Стереотипи и
предразсъдъци в карикату-
рата”. Тези стереотипи ид-
ват от нашето образование
и издават националността
на авторите.

 Но един от стерео-
типите е, че карикатура-
та притежава универса-
лен език. Означава ли
това, че въпреки всичко
не всеки може да го раз-
бере?

- Това не е проблем на
карикатуристите! (смее се)

 Какво ще кажете за

карикатурите, които
трябва да се обясняват?
Имат ли те място днес?

- В момента на обясне-
нието се губи целият
смисъл!

 Като председател
на Съюза на румънските
карикатуристи бихте ли
споделили колко души са
част от тази организа-
ция, кога е създадена, с
какво се занимава?

- В Съюза на румънски-
те карикатуристи членуват
около 80 творци, които
поддържат контакти с Ми-
нистерството на културата,
ЮНЕСКО, културните цен-
трове и така развиват сво-
ята дейност (усмихва се).

 Какви са вашите
взаимоотношения с ме-
стните власти?

- Мисля, че много се
доближават до българ-
ските (усмихва се). Раз-
бира се, както вашите
карикатуристи, така и
румънските поддържат
добри взаимоотноше-
ния с местните власти.

 За съвременни-
те художници не ви-
наги е лесно да прода-
ват творбите си.
Имат ли шанс автори-
те на карикатури да
печелят от произве-
денията си?

- Не знам (смее се).
 Получихте ли

вдъхновение в Бълга-
рия за създаване на
някоя карикатура?

- Още преди 10 го-
дини започнах участи-
ето си в български из-
ложби за карикатура
в София и Габрово и
така се запознах с
много от местните ав-
тори и тяхното творче-
ство. Българската ка-
рикатура е изключи-
телно добра и вдъхно-
вяваща.

Някои карикатури
на Кристиан Топан
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Психолог вече седми час говори по
телефона с някакъв депресиран тип.
Накрая го пита:

- А мислили ли сте за самоубий-
ство?

- Не.
- Ами помислете тогава!

ЧЕРНАТА ПЕРЛА НА ХИП-ХОПА
AKUA NARU ПРИСТИГА У НАС

АНТОН КУТЕВ, член на НС на БСП
Проф. ВЕРА НАЙДЕНОВА, кинокритик
ДОБРИНА ЧЕШМЕДЖИЕВА, тв водеща
ЗЛАТИНА ДОНЧЕВА, актриса
КАТЯ ВОДЕНИЧАРОВА, писателка
МАРИЯ СТАТУЛОВА, актриса
Акад. НИКОЛА СЪБОТИНОВ,
учен-физик, председател
на БАН 2008-2012 г.
ПАВЕЛ ШОПОВ, политик
ПЕТКО БРАТИНОВ, поет
СИМЕОН ВИКТОРОВ, актьор
ЦВЕТАНА ПИРОНКОВА, тенисистка

Модна къща “Жени стил” с дизайнер
Евгения Живкова ще представи колек-
цията есен/зима 2016-2017 на тема:
“Функционален шик”. Моделите ще
бъдат показани пред избрана публика
на стилно ревю на 14 септември.

Зимната колекция провокира едно-
временно увереност, смелост и елегант-
ност, като желанието за изразяване на
собствената индивидуалност, лична сво-
бода и комфорт се манифестират чрез
минималистичния силует на дрехите.
Всеки модел излъчва функционален
шик, чрез който дамите ще се чувстват
неотразими и забележими. Голяма част
от облеклата са изработени от високо-
качествени иновативни материи, върху
които ръчно са апликирани разно-

Новата колекция

на модна къща
„Жени стил”
ще може
да се види от
избрана публика

на 14 септември

íà „Ôóíêöèîíàëåí øèê”

Топ моделът и
актриса Диляна
Попова ще открие
ревюто на дизайне-
ра Христо Чучев по
време на третото
издание на Седми-
цата на модата в
София (Sofia Fashion
Week). Най-новата
сватбена колекция
“Вълшебство”, есен-
зима 2016/2017, ще
бъде показана в
рамките на Haute
Couture-вечерта на
14 септември в зала
“Ефе” на хотел
“Маринела”, когато

образни мотиви от кожа и дантела.
Вълната, кашмирът и коприната също
присъстват в колекцията.

През този сезон като тенденция се
явява леко обемният изчистен силует
при палтата, блузите и саката. Модели-
те се съчетават с прави поли и панта-
лони до глезените или силно разкрое-
ни панталони (тип чарлстон). Другата
линия за сезона са вталените разно-
образни сака с и без ревери, изработе-
ни в комбинация от два вида материи
или два цвята, например съчетание на
червено и цикламено. Някои от моде-
лите имат разкрояване в талията и
допълнително пришит пеплум с чупки,
които им придават закачлив и младеж-
ки вид.

Роклите за сезона също са разно-
образни като кройка и силует - разкро-
ени, с волани, класически прави, които
се допълват от различни срязвания и
чупки. Полите също следват силуета на
роклите. Дължините са до и над коля-
ното. Блузи и бюстиета, изработени от
комбинация на кожа и дантела, се съче-
тават с панталони чарлстон и асимет-
рични поли. Вечерните облекла са къси
рокли, изработени в съчетание на раз-
лични материи - коприна, тафта, данте-
ла и платове с пайети. Някои от моде-
лите са декорирани с ципове, декора-
тивни ширити и камъни. Използваните
материи са кашмир, студена вълна,
кожа, дантела, трико, букле, хай-тек
материи.

С мащабна кампания за
раздаване на 13 000 знамена
в Южния парк ще започнат
Дни на българския фолклор в
София, които ще се проведат
от 22 до 25 септември. Флаго-
вете са изработени от големия
Роженски трикольор с размери
26 х 300 метра и обща площ
7800 кв. метра. Раздаването
на знамената ще започне в
8,30 ч. в Деня на българската
независимост. Всеки, дошъл
на място преди официалното
откриване на събитието, ще
може да отнесе със себе си
частица от най-българския
символ. Организатор на
проявата е фондация “Наслед-
ство в бъдещето” в партньор-
ство със Столичната община.
Мотото на събитието “България
гостува на столицата” отразява
идеята на организаторите да
съберат на едно място богат-
ството и многообразието на
българския фолклор от седем-
те основни области: Тракийска,

Една от най-обичаните
български групи “Обратен
ефект” ще забие любимите на
поколения фенове култови
парчета на 15 септември в
клуб “Маймунарника”. Начало-
то е в 20 ч., а входът е свобо-
ден.

Песни като “По-
лет”, “Моля ви, мадам”,
“За Марчето”, “Какво
ли ти говоря” и “Ка-
рагьоз” превърнаха
бандата в една от най-
харесваните и разпоз-
наваеми формации у
нас. През близо 20-го-
дишната история на
“Обратен ефект” Ники
Попов, Симеон Рафа-

13 000 знамена ще бъдат
раздадени в Южния парк

Странджанска, Родопска,
Пиринска, Шопска, Северняш-
ка и Добруджанска.
Над 200 гайдари, зурнаджии
с тъпани и кукери ще участват
в атрактивното официално
откриване на Дни на българ-
ския фолклор в София. Кон-
цертната програма всяка
вечер ще представя едни от
най-добрите ансамбли у нас,
като на сцената ще се изявят
и изтъкнати индивидуални
фолклорни изпълнители. В рам-
ките на четири дни фестивалът
ще представи също и едни от
най-добрите участници от
Националния фолклорен
конкурс “Рожен 2016”. Програ-
мата ще включва още музей-
ни експозиции, демонстрации
на занаяти, кулинарни зони с
характерни ястия от отделните
краища на страната и специал-
но обособена детска творител-
ница с интерактивни занима-
ния за различни исторически
периоди на България.

Снимка Асен ВЕЛИКОВ

Роженският флаг с обща площ
7800 кв. мeтра

ДИЛЯНА ПОПОВА ОТКРИВА
РЕВЮТО НА ХРИСТО ЧУЧЕВ

Купон с „Обратен ефект” в „Маймунарника”
илов, Яко Доросиев и Нико-
лай Николов остават верни на
хумористичната музика и клуб-
ните изпълнения на живо,
създавайки невероятна атмо-
сфера, прерастваща в луд ку-
пон.

Освен “Обратен ефект” на
сцената в “Маймунарника” ще
се качи една от най-обещава-
щите ска-кор банди у нас -
“Toy Letters”. През последните
години групата мина през раз-
лични трансформации, с които

изгради свой собствен
стил, повлиян от фънк,
реге, ска, пънк и хип-
хоп. “Toy Letters” прави
концерти в повечето
клубове в страната,
участва на фестивала
“Fun City” във Варна
през 2014-а, а през
тази година гостува на
форума за улична кул-
тура в Ниш (Сърбия) -
“Naissus Street Fest”.

се представя висша
мода от топ дизай-
нери и висок клас
марки от България
и Европа. Диляна
Попова ще излезе
на подиума с
първия и последния
тоалет в колекцията,
които са изработени
специално за нея.
В новата си колек-
ция Христо Чучев
прави плавен
преход от елегантно
подчертания силует
към рокли с цар-
ствен обем. Част от
моделите следват

красивите извивки
на женското тяло,
а други изпъкват с
ефирни пищни поли.
В горната част
дизайнерът залага
както на затворена
визия с дълги
ръкави, украсени с
дантели и камъни,
така и на акценти-
рани, красиво
оформени деколтета
и гърбове. Във
всички модели е
обърнато специално
внимание на ръчна-
та работа и детайли-
те. Материите

включват разно-
образие от различни
видове дантела от
най-висок клас -
италианска, англий-
ска, израелска,
ливанска, френска
кордоне дантела,
както и френски
тюл в телесен цвят,
коприна, креп
жоржет, органза и
шифон. При компо-
зицията на дантели-
те върху роклите
Христо Чучев
използва атрактив-
ните симетрични
орнаменти.

Снимка
Костадин
КРЪСТЕВ�
КОКО
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Св. свщмчк Корнилий стотник (Пред-
празненство на Въздвижение на Чест-
ния Кръст)

СНИМКА АЛЕКС МАНЧЕВ
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На 13 септември 2016 г.
се навършват

ТРИ ГОДИНИ от смъртта на

ЛИЛЯНА
ПЕТРОВА
ДАНОВА

ВЪЗПОМИНАНИЕ

От семейството и близките

На 13 септември 2016 г. се навършват
30 ГОДИНИ от смъртта на скъпата ни

съпруга, майка, баба и сродница

ДИАНА
МИЛАНОВА

КРЪЧМАРСКА

ВЪЗПОМИНАНИЕ

С ТЪГА И МНОГО ОБИЧ
СЕ ПРЕКЛАНЯМЕ

ПРЕД СВЕТЛАТА ТИ ПАМЕТ!
От семейството

1931 - 1986 г.

С тъга и много обич в сърцата
си е прекланяме пред
светлата ти памет!

Бъди твърд, не
признавай нищо!
Спомени за антифашистката борба в Ломския край, разказани от Иван Качин

ИВАН КАЧИН е роден на 25 декем-
ври 1910 г. в село Мокреш. Член
на РМС от 1931 г., а на БКП от

1939 г. Взема активно участие в
антифашистката борба. Аресту-

ван и задържан многократно от
фашистката полиция. С две

политически присъди - през 1941 и
1943 г. Втората е на доживотен

затвор. В годините след 9 сеп-
тември 1944 г. взема активно

участие в строителството на
социализма. Той е първият кмет

на новата Отечественофронтов-
ска власт в Мокреш, началник на

Околийското управление на МВР -
Лом, дългогодишен председател

на Общинския народен съвет в
родното си село. Удостоен е с

много ордени и медали.

Стефчо КИРИН*

Детството си прекарах в родното си село, къде-
то завърших и прогимназия. Помагах на родители-
те си в селскостопанската работа. През 1923 г. бях
дете, но в спомените ми са останали някои неща
за Септемврийското въстание. Няма да забравя
непрекъснатите гърмежи из селото, зверствата на
фашистката власт, плачовете на близките на уби-
тите септемврийци. Продължих да уча в гимнази-
ята в град Враца. За участие в стачните комитети
на ремсовата организация бях изключен от учили-
ще. По-късно се явих като частен ученик и
завърших средното си образование. Завръщайки
се в родното си село, се включих активно в поли-
тическия и културния живот.

През пролетта на 1941 г., западно от Мокреш,
се проведе партийно събрание. На него членът на
Околийски комитет на партията Евгени Трайков
изнесе доклад за бъдещата работа. Същата вечер
след събранието останахме няколко души и той ни
съобщи решението, че се създава районен коми-
тет с център Мокреш. Районът на комитета обхва-
щаше селата Долни Цибър, Куле, Калугер, Игна-
тово, Вълчедръм и Комощица. Ръководството на
комитета беше в състав: Иван Качин - секретар, и
членове - Генади Савов от Мокреш, Методи Гора-
нов от Махалите (Куле и Калугер), Славчо Кача-
мачков от Вълчедръм и Борислав Чернин от Мок-
реш.

През 1941 г. в нашия район

станаха разкрития

Те започнаха от село Игнатово. Бяха арестува-
ни от селата Цибър, Куле, Калугер и Игнатово 6
души, от Комощица - 7, от Вълчедръм - 4, и от
Мокреш - 20 души. Мен ме арестуваха есента на
1941 г. и ме задържаха в полицията в Лом. Някол-
ко месеца се води следствието. Полицията по-
късно ни освободи, но мен ме интернираха в село
Радославово, Пирдопско. През есента на ме дока-
раха под конвой за делото. В етапното комендант-
ство край гара София се срещнах с някои другари,
между които беше и Живко Живков, идващ от
затвора в София. Когато се явихме пред съда в
Лом, разбрахме, че ангажираните от нас адвокати
са се уплашили и отказват да ни защитават. В
последния момент намерихме други адвокати.
Осъдени бяхме няколко души, между които Евгени
Трайков, Никола Димитров (Караджата), Генади
Савов и др. След произнасяне на присъдата ме
върнаха отново в с. Радославово, където бях до
пролетта на 1943 г.

Връщайки се в село, отново се включих в пар-
тийната работа. Искам да разкажа за няколко
интересни случай. Беше привечер, тъкмо се
здрачаваше. Отивах на среща с Бойка и Бончук
(партизани от Ломския партизански отряд ), ко-

*Спомените на покойния вече Иван Качин съм
записал лично в родния му дом в село Мокреш през
далечната 1970 година

гато видях на 100-200 метра от мен овчар със
стадо овце. Чух добре подвикванията му да спра,
за да му дам огън от цигарата си. Направих, че
не чувам, но онзи бързо ме наближи и имаше
опасност да ме познае кой съм. Иди после обяс-
нявай какво търсиш тук по това време. Имах
малък дамски пистолет, извадих го и стрелях във
въздуха. Като чу гърмежа, овчарят се обърна и
побягна.

Малко след завръщането ми от село Радосла-
вово отново ме арестуваха и изпратиха в

концентрационен
лагер

в Гърция. Лагерът се намираше между село Рупел
и град Демир-Хисар. Правехме жп линия по поре-
чието на р. Струма. По същото време в Ломска
околия са разкрити конспирации. В землището на
с. Голинци са заловени 3-ма партизани, а в Бру-
сарския район също 3-ма партизани. Полицията
започва масови арести. Повече от 300 души са
арестувани. По нареждане на полицията, във
връзка с тези конспирации ме докараха от Гърция
в Лом под строг конвой с белезници на ръцете.
Затвориха ме в Гьолското училище в Лом,
превърнато в полицейски участък. Съвсем случай-
но видях Замфир Хаджийски с белезници на ръце,
който ги вдигна нагоре. Изглежда, искаше да каже:
“Бъди твърд! Не признавай нищо!”

Постепенно полицията започна да изпраща
задържаните на други места. Жените - във Ви-
динския затвор, други освободиха, а трети, меж-
ду които и аз, прехвърлиха в полицията. Там
бяхме подложени на жесток побой. Видях с очи-
те си Кирил Средков от село Комощица със счу-
пена глава, Спас Арсенов от село Ковачица
полицаите го влачеха като умряло животно. Раз-
питите се водеха от такива главорези от Врачан-
ската полиция като Велчев, Данов, Кевата и др.
Много хора останаха сакати за цял живот. Дело-
то се гледа от военнополеви съд.

Съгласно ЗЗД в обвинител-
ния акт ми се

искаше смъртна присъда

В този процес бяхме около 30-
40 другари. Аз и Спас Арсенов
получихме доживотни присъди.
След произнасянето на присъди-
те бяхме върнати в Ломския за-
твор. В килията, където ме затво-
риха, бяхме 22-ма души. По това
време в затвора имаше около 400
политзатворници.

Спомням си много добре обес-
ването на незабравимия Замфир
Хаджийски. Затворническия теле-
граф започна да предава от ки-
лия на килия, че след полунощ
ще бъде обесен Замфир. Цяла
нощ не спахме. Затворът ехтеше

от протестите на затворниците. По повод обесва-
нето на Замфир по решение на партийната орга-
низация бе издаден вестник, написан на ръка в
един екземпляр, който се предаваше от килия на
килия. По-късно в Ломския затвор бяха обесени и
други партийни функционери: Яким Атанасов, Иван
Тодорин, Таси Никодимов и др.

В затвора бяхме под строг режим, не ни позво-
ляваха да излизаме на работа. Задухата в килията
беше страшна. Вечер, когато лягахме, едва мо-
жехме да се наредим един до друг на една страна.
Въпреки трудностите използвахме излизанията си
от килията да разменим по някоя дума. Така вза-
имно се информирахме за всички вътрешни и
външни новини. В затвора изградихме партийна
организация. Ръководството на организацията
беше в състав: Стоян Гърков-секретар и членове-
Иван Качин, Георги Виденов и Аспарух Кръстев.
Изнасяха се беседи, лекции, провеждаха се раз-
говори с паднали духом другари. Имахме няколко
момчета болни от туберкулоза. Успяхме да им под-
сигурим калорична храна. От затвора успяхме да
изпратим на семейството на убития комунист Цано
Рачкин парична сума.

В затвора функционираха различни кръжоци.
Аз водех политикономията, Асен Павлов - селско-
то стопанство, Аспарух Кръстев - партийното стро-
ителство, и т.н. Ето как провеждахме лекциите в
другите килии. Сутрин ни пускаха за лични нужди.
На връщане вместо в моята килия влизах в друга.
Другарите от килията се събираха плътно около
мен, така че надзирателите да не могат да ме
видят. Изнасях лекцията, след което обсъждахме
въпроси, обменяхме мисли. На обяд, когато кили-
ята се отваряше, излизах и се прибирах в моята
килия. Всичко това беше рисковано, но въпреки
това аз и другарите понякога го правехме.

А ето как успявахме да запазим литературата,
която имахме, от честите претърсвания. С чукане
по стените с морз от килия на килия се предаваше
съобщението, че

предстоят обиски

В килията имахме радиатор, който не работе-
ше. Отвивахме една от тръбите и спускахме в нея
литературата, завързана с конец, след което отно-
во завивахме тръбата. Друг начин на укриване -
имахме малки столчета, на които да седим. Отдолу
на столчетата залепвахме картон и между долна-
та част на столчето и картона се образуваше рафт-
че, в което слагахме материалите.

На 7 септември 1944 г. бяхме освободени от
затвора. Прибрах се на село, свързах се с друга-
рите и започнахме подготовка за завземане на
властта. На 8 септември заедно с партизаните от
отряд “Стефан Караджа” завзехме властта в Мок-
реш. След това част от партизаните заминаха за
Лом. На другия ден, 9 септември, чухме съобщени-
ето по Радио София, че в България е установена
нова власт, наша, народнодемократична. По поръ-
чение на партията бях назначен за кмет на село
Мокреш. На този пост бях до 1946 г. Тогава бяха
години, изпълнени с много трудности - укрепване
на социалистическата власт, подготовка за коопе-
риране на земята и т.н.

Следващите 7 години, отново по поръчение
на партията, ми беше възложена задача да ог-
лавя Околийското управление на МВР в Лом. По
това време се основаваха всички ТКЗС-та в Лом-
ска околия, бяха национализирани всички част-
ни предприятия. Последните 10 години от моята
работа бях председател на Общинския народен
съвет в Мокреш.
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около 26 градуса. Атмосферното налягане сут-
ринта ще бъде близко до средното за месеца.
През деня слабо ще се понижи. Над планините
ще бъде слънчево, след обяд с купеста облач-
ност, но без валежи. Ще духа до умерен вятър
от изток-североизток. Максималната температу-
ра на височина 1200 метра ще бъде около 20o,
на 2000 метра – около 13 градуса.
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ток. Максималните температури ще бъдатток. Максималните температури ще бъдатток. Максималните температури ще бъдатток. Максималните температури ще бъдатток. Максималните температури ще бъдат
между 25-27 градуса.между 25-27 градуса.между 25-27 градуса.между 25-27 градуса.между 25-27 градуса.
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“≈À≈÷
ƒÌÂÒ ÏÓÊÂ ‰‡
ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ÔÂ‰ÎÓ-
ÊÂÌËÂ Á‡ ‡·ÓÚ‡
ËÎË ˘Â Á‡ÔÓ˜ÌÂ-

Œ¬≈Õ
ƒÌÂÒ Á‡Ô‡ÁÂÚÂ
ÚÂÏÔÓÚÓ ÒË Ì‡
‡·ÓÚ‡, ÌÓ ÌÂ
‚ÎËÁ‡ÈÚÂ ‚ ËÒÍÓ-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÌÂÒ, Ò˙Ó·‡Áˇ-
‚‡ÈÍË ÒÂ Ò˙Ò ÒËÚÛ-
‡ˆËËÚÂ, ˘Â ÔË-
ÍÎ˛˜ËÚÂ Á‡‰‡˜Ë-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŸÂ ‰‡‰ÂÚÂ ÔÂ‰-
ÔÓ˜ËÚ‡ÌËÂ Ì‡
Â‰Ì‡ Ó·˘‡ Á‡‰‡-
˜‡, Ò ÍÓˇÚÓ ˘Â ‚Ë

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
— ‰Ó·Ë Ì‡ÏÂÂ-
ÌËˇ ÒÚÂ ‰‡
Ò‚˙¯ËÚÂ Á‡‰‡˜Ë-
ÚÂ ÒË ‰ÌÂÒ, ÌÂÁ‡-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ƒÌÂÒ, ‡·ÓÚÂÈÍË Ë
‚˙ıÛ ÔÂÍËÚÂ ÒË
‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË,
ÏÓÊÂ ‰‡ ÓÚÍËÂÚÂ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
¬ ÒÚ‡‡ÌËÂÚÓ ÒË
‰‡ ÒÚÂ ÔÓÎÂÁÌË,
‰ÌÂÒ ˘Â ‚ÔÂ˜‡Ú-
Îˇ‚‡ÚÂ ‚ÒË˜ÍË Ò

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
Œ‚Î‡‰ÂÎË ÒÚÂ
ÂÏÓˆËËÚÂ, ‚Ó‰Â-
˘Ë ‚Ë ‚ „Â¯Ì‡
ÔÓÒÓÍ‡, Ë ÚÓ‚‡

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÌÂÒ Á‡ÔÓ˜Ì‡ÚË
Á‡‰‡˜Ë ˘Â ·˙‰‡Ú
‚˙ÁÔÂÔˇÚÒÚ‚‡ÌË,
ÔÓ‡‰Ë ÌÂ‚ÂÊÂÒÚ-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÌÂÒ Ó˜‡Í‚‡ÈÚÂ
ÛÒÔÂ¯ÌË Ò‰ÂÎÍË
ËÎË ‰Û„Ë Û‰Ó‚ÎÂ-
Ú‚Óˇ‚‡˘Ë ‚Ë

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ò‚˙Á‚‡Ú ÒÎÛÊÂ·ÌË ËÎË ‰Û„Ë
‚Á‡ËÏÓÓÚÌÓ¯ÂÌË .̌

‚ËÒËÏÓ, ˜Â ˘Â ËÏ‡ÚÂ Ë ÊÂÎ‡-
ÌË  ̌ Á‡ ‡Á‚ÎÂ˜ÂÌË .̌

ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂÚÓ ÒË Ë ÌˇÏ‡ ‰‡
Ê‡ÎËÚÂ ÚÛ‰‡ ÒË.

˘Â ÛÒÍÓË ‰ÌÂÒ Â¯ÂÌËˇÚ‡ Ë
‰ÂÈÒÚ‚ËˇÚ‡ ‚Ë.

ÌÓ‚Ó ÔÓÔË˘Â Ë ‰‡ ÒÂ ÔÓÒ‚Â-
ÚËÚÂ Ì‡ ÌÂ„Ó.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÓ·ËÚÂ ‚Ë ÍÓÎÂ-
„Ë‡ÎÌË ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ
˘Â ‚Ë ÔÓÏÓ„Ì‡Ú
‰‡ Ì‡Ô‡‚ËÚÂ

Ô‡‚ËÎÂÌ ËÁ·Ó ÔÓ ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ
Ì‡ ‚‡ÊÌÓ ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËÂ.

 Œ«»–Œ√
«‡‰˙ÎÊÂÌËˇÚ‡ ‚Ë
˘Â ÒÂ Û‚ÂÎË˜‡Ú.
¬ËÒÓÍËÚÂ ‚Ë ËÁË-
ÒÍ‚‡ÌË  ̌Ë ÔÂÚÂÌ-

ÚÂ ·ËÁÌÂÒ Ë ˘Â ÔÓ‚Ë¯ËÚÂ ‰ÓÒÚ‡
‡ÍÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ ÒË.

‚ÓÚÓ Ì‡ Û˜‡ÒÚÌËˆË ‚ ËÁÔ˙ÎÌÂ-
ÌËÂÚÓ ËÏ.

‡Á‚ËÚË ,̌ ÍÓËÚÓ ˘Â ÔÓ‚Ë¯‡‚‡Ú
Ì‡ÒÚÓÂÌËÂÚÓ ‚Ë.

‚‡ÌË Ì‡˜ËÌ‡ÌË ,̌ Ú˙È Í‡ÚÓ Ò‡
‚˙ÁÏÓÊÌË ËÁÌÂÌ‡‰Ë.

ÚÂ ÒË ·ÂÁ ÛÒËÎË  ̌Ë ‚ÂÏÂÚÓ ˘Â
‚Ë ÒÚË„ÌÂ.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ —ÛÚÂ¯ÂÌ
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

06.30 ì“‡ÁË
ÒÛÚËÌî -
Ë Ì Ù Ó  -
Ï‡ˆËÓÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

13.30 ì—Â‚Â ˛„î - ÒÂË‡Î, Ò.
1, ÂÔ. 75

14.30 ì—ËˇÈÌ‡ ÎÛÌ‡î - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 148,149

15.30 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ
ÊË‚ÓÚî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
1390-1392

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡

18.00 ìÃ‡Ï‡ „ÓÚ‚Ë ÔÓ-‰Ó·Âî
- ÒÂÏÂÈÌÓ Ò˙ÒÚÂÁ‡ÌËÂ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‚‡Ú‡Î˙Ú Ì‡ ·Ó„‡ÚË-
ÚÂî - ÒÂË‡Î, Ò.2 ,ÂÔ.
47

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡î - Ë‡ÎËÚË
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -

‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
00.10 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî

- ÒÂË‡Î, Ò. 3, ÂÔ.21
01.00 ì¡ÂÁÒ‡ÏÌËˆËî - ÒÂË-

‡Î, Ò.4, ÂÔ. 4
02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î/Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡-
‚‡ —ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙  ‡‰ËÂ‚

03.50 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
04.20 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ

ÊË‚ÓÚî /Ô./ - ÒÂË‡Î

06.20 ì«‰‡‚ÂÈ,
¡˙Î„‡Ëˇî -
Ò Û Ú  Â ¯ Â Ì
·ÎÓÍ

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î

ì ƒ Ó ·  Ó

ÛÚÓî

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ NOVA
11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡-

ÌÂ
12.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
12.30 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
13.30 ìÃÓˇÚ‡ Í‡Ï‡î - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
16.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
16.30 ìÃ‡ÎÍ‡Ú‡ ·ÛÎÍ‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
17.55 ì“Â„ÎÂÌÂ Ì‡ ÀÓÚÓ 5 ÓÚ

35 - ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÚÓÔÍ‡î
18.00 ì—ÂÏÂÈÌË ‚ÓÈÌËî - ÚÂ-

ÎÂ‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA -

ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 VIP Brother 2016 -

Â‡ÎËÚË, Ì‡ ÊË‚Ó
21.00 ìŒÚÍ‡‰Ì‡Ú ÊË‚ÓÚî

(ÔÂÏËÂ‡) - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

22.00 ì—ÓÙËˇ - ƒÂÌ Ë ÕÓ˘î
(ÔÂÏËÂ‡) - e‡ÎËÚË
ÒÂË‡Î

23.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î-
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
00.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

01.00 ì¬˙ÚÂ¯ÂÌ „Î‡Òî - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ

02.00 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
/Ô/

03.00 ì–ËÚ˙Ï˙Ú Ì‡ ÏÂ˜ÚËÚÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

04.00 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ /Ô/

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.10 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.25 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

09.55 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚Ó!î

10.55 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

12.00 ÕÓ‚ËÌË

12.15 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

13.20 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË

15.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

16.00 —ÂË‡Î: ì«‡ Î˛·Ó‚Ú‡î

17.00 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

18.55 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

19.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ¬ÂÏÂ

21.35 —ÂË‡Î: ì”˜ËÚÂÎÍÓ Î˛-

·ËÏ‡î

23.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî

00.05 —ÂË‡Î: ì«‡ Î˛·Ó‚Ú‡î

01.05 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË

01.20 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

02.10 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.45 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

03.35 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

04.30 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
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ˆËË ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓ‰‡ÁÌˇÚ ‚ÒË -̃
ÍË ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò.

09.15 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.30 «‰‡‚ÂÚÓ ÓÚ·ÎËÁÓ «‰‡‚-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

11.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ Ú‚
ÙËÎÏ /3801 ÂÔËÁÓ‰/

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
13.00 ÃÛÒÍÂÚ‡ËÚÂ 2 Ú‚ ÙËÎÏ /

1 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
13.55 »ÒÚÓËˇ.bg ¡˙Î„‡ÒÍËÚÂ

ÔÓ·Â‰Ë ÔÂ‰Ë 100 „Ó‰Ë-
ÌË/Ô/

15.10 —‚ÂÚËˆËÚÂ Ú‚ ÙËÎÏ /114
ÂÔËÁÓ‰/

16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.40 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.50 ¬‡Ì„ÂÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /4

ÂÔËÁÓ‰/
17.45 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
17.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.45 ÕÂÙÚÂÌ‡Ú‡ ÔÎ‡ÌÂÚ‡ ‰ÓÍ.

ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.00 ÃÛÒÍÂÚ‡ËÚÂ 2 Ú‚ ÙËÎÏ /

2 ÂÔËÁÓ‰/
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.30 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ 4 Ú‚ ÙËÎÏ

/11 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
00.40 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
01.55 ¬‡Ì„ÂÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /4

ÂÔËÁÓ‰/Ô/
03.10 œ˙ÚÛ‚‡ÌÂ ‚ ÏËÌ‡ÎÓÚÓ ‰ÓÍ.

ÙËÎÏ /2 ˜‡ÒÚ/Ô/
03.40 —‚ÂÚËˆËÚÂ Ú‚ ÙËÎÏ /114

ÂÔËÁÓ‰/Ô/
04.25 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ Ú‚

ÙËÎÏ /3801 ÂÔËÁÓ‰/
04.50 ÕÂÙÚÂÌ‡Ú‡ ÔÎ‡ÌÂÚ‡ ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
27

нес ще бъде слънчево, с временни уве-
личения на облачността. Ще духа слаб
до умерен вятър. Максималните темпе-
ратури ще са между 26-31o, в София
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гледайте

ФУТБОЛ

 ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹72

6 от 49
Числа: 16, 17, 21, 24, 31, 33
I гр. (6) няма
II гр. (5) 11 по 3097,20 лв.
III гр. (4) 531 по 64,20 лв.
IV гр. (3) 10 711 по 4,50 лв.
ДЖАКПОТ: 2 102 207,60 лв.

6 от 42
Числа: 5, 10, 19, 20, 27, 35
I гр. (6) няма
II гр. (5) 18 по 1013,10 лв.
III гр. (4) 717 по 25,40 лв.
IV гр. (3) 10 029 по 2,60 лв.
ДЖАКПОТ: 1 541 795,49 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ
Числа: 1, 4, 9, 11, 32
I гр. (5) няма
II гр. (4) 258 по 144,20 лв.
III гр. (3) 9434 по 4,80 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
Числа: 1, 4, 12, 16, 32
I гр. (5) няма
II гр. (4) 285 по 130,50 лв.
III гр. (3) 8133 по 5,60 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
Позиция: 2, 3, 8
Цифра: 6, 8, 3
I гр. (3) няма
II гр. (2) 433 по 38,80 лв.

З О Д И А К
Числа: 2, 4, 7, 33, 45 +5
I гр. (5+1) няма
II гр. (5) няма
III гр. (4+1) няма
IV гр. (4) 7 по 500 лв.
V гр. (3+1) 32 по 100 лв.
VI гр. (3) 286 по 10 лв.
VII гр. (2+1) 392 по 5 лв.
VIII гр. (1+1) 2149 по 1,50 лв.
IX гр. (2) 4762 по 1 лв.
X гр. (0+1) 2961 по 1 лв.
ДЖАКПОТ: 3 000 000 лв.

тото

БТВ ЕКШЪН
21.45 Базел -

Лудогорец
ПО РИНГ

21.45 ПСЖ - Арсенал

резултати

 À¿—»–¿Õ≈

ƒÛÌ‡‚ - ÷— ¿-—Ù 2:0
1:0 ÿÓÔÓ‚ (31) 2:0 Œ„Ìˇ-
ÌÓ‚ (33); œËËÌ - ¡ÓÚÂ‚
œ‰ 2:1 1:0 ÃÎ‡‰ÂÌÓ‚ (6)
1:1 ÕÂ‰ÂÎÂ‚ (31-‰) 2:1 ¡‡-
¯ÎËÂ‚ (71); ¬ÂÂˇ - ÃÓÌ-
Ú‡Ì‡ 3:0; ◊ÂÌÓ ÏÓÂ -
ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ 1:3; —Î‡‚Ëˇ - ÀÓÍÓ œ‰ 5:2; ÕÂÙÚÓıË-
ÏËÍ - ÀÂ‚ÒÍË 1:2; ÒÌÓ˘Ë: ÀÓÍÓ √Œ - ¡ÂÓÂ

œ⁄–¬¿ À»√¿, VI  –⁄√

 1. ДУНАВ 6 5 1 0 10:1 16
 2. ЛЕВСКИ 6 4 2 0 13:3 14
 3. ЛУДОГОРЕЦ 5 3 1 1 11:5 10
 4. ЦСКА-СФ 6 3 1 2 10:5 10
 5. ЧЕРНО МОРЕ 6 3 1 2 9:9 10
 6. ВЕРЕЯ 6 3 1 2 5:5 10
 7. БЕРОЕ 4 3 0 1 4:2  9
 8. ПИРИН 6 2 1 3 6:7  7
 9. БОТЕВ ПД 6 2 1 3 8:11  7
10. ЛОКО ПД 6 1 3 2 10:12  6
11. СЛАВИЯ 6 2 0 4 10:14  6
12. НЕФТОХИМИК 5 1 1 4 5:11  4
13. ЛОКО ГО 5 0 2 3 3:8  2
14. МОНТАНА 6 0 1 5 1:11  1

VII Í˙„, 16.09 (ÔÂÚ˙Í), 19.00: ÃÓÌÚ‡Ì‡ -
ÕÂÙÚÓıËÏËÍ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ 2);  21.15: ÀÓÍÓ œ‰
- ¬ÂÂˇ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ 2); Ò˙·ÓÚ‡, 17.00: ¡Ó-
ÚÂ‚ œ‰ - ÀÓÍÓ √Œ (ƒËÂÏ‡); 19.00: ÀÂ‚ÒÍË -
œËËÌ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ); 21.15: ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ -
—Î‡‚Ëˇ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ); ÌÂ‰ÂÎˇ, 19.00: ÷— ¿-
—Ù - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ 2); 21.15 ¡ÂÓÂ
- ƒÛÌ‡‚ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ 2)

накратко

Черно море
взе чешки вратар

Новият чешки вратар на Черно
море Премисъл Ковар подписа с
клуба и вече направи първа трени-
ровка с “моряците”. 30-годишният
чех ще пази за варненци до края на
сезона и ще бъде картотекиран
още за мача с ЦСКА-Сф.

Лудогорец литна
за победа в Базел
Ще гоним първо място в групата, сензационно обяви вратарят Стоянов

ССССССС
мерак за първа победа като
гост в Шампионската лига Лу-
догорец отлетя за Швейцария
вчера. “Орлите” заминаха с

Алексей Кулбаков от Беларус
получи наряд от УЕФА за първия
мач на Лудогорец в Шампион-
ската лига. През 2014 г. той сви-
ри на Лудогорец при гостуване-
то на Партизан в Белград,
завършило 2:2. Равенството то-
гава помогна на българския
шампион да отстрани сръбския
гранд по пътя към първото учас-
тие в Шампионската лига.

човек по-малко от традиционната
група футболисти за мача от I кръг в
група А срещу Базел довечера на ста-
дион “Санкт Якоб Парк”, който ще
бъде излъчен от 21.45 ч. по бТВ
Екшън. Бразилецът Сисиньо остана в
България, тъй като контузията му не
позволява да играе. Той е единстве-
ният отсъстващ футболист на 5-крат-
ните шампиони на България, който
няма да може да играе в мача. Още
двама футболисти са под въпрос за-
ради травми.

Румънският нападател Клаудиу
Кешеру може да играе, но с предпаз-
на маска на лицето. Не е сигурно
обаче дали треньорът Георги Дер-
менджиев ще рискува да пусне Ке-
шеру, който бе ударен грубо в лицето
от защитник в добавеното време на
световната квалификация Румъния -
Черна гора (1:1) в Клуж. Тогава
румънците не успяха да реализират
отсъдената за нарушението дузпа.

Травмата на Абел Анисе също не
е на 100% отшумяла, въпреки че той
игра при победата с 3:1 над Черно
море в Балчик. Мадагаскарецът бе
контузен точно преди месец в мача
срещу Левски.

Лудогорец отлетя с два отбора за
Швейцария, защото юношите ще уча-
стват в младежката Шампионска лига.

Старши треньорът Дерменджиев

обяви, че отборът  отива в Базел, за
да изиграе добър мач. “Гледахме ня-
колко мача на Базел. Общото мне-
ние е, че Базел е по-добър от отбо-
ра, с който играхме преди. Ние също
имаме нашите шансове и възмож-
ности. Лудогорец е това, което е в
момента. Ще направим максимума,
за да спечелим точки. За мен има
израстване на отбора. Знаем кога
трябва да се вдигне темпото и да
постигнем това, което е необходи-
мо. Сисиньо е в състояние, в което
не може да играе срещу Базел”,
обясни Дерменджиев.

Капитанът Светослав Дяков изра-
зи мнение, че в група А може да се
случи всичко. „Очаквам добро пред-
ставяне. Много трудна група отново.
Шампионска лига е така – големи
отбори и големи футболисти. Настро-
ени сме оптимистично. Ще се борим
да играем и след Нова година в евро-
турнирите. Нека мине мачът с Базел,
това е много силен отбор. Както може

да сме на второ или трето място, така
може и да сме на последно. Може да
се случи всичко. Гледахме Базел.
Много силен отбор са. По-силни са от
миналия път, когато играхме срещу
тях. Но мисля, че и ние израстваме“,
заяви Дяков.

Вратарят Владислав Стоянов с
голяма усмивка пък заяви, че целта
пред отбора е да завърши на първо
място в групата, в която са още Арсе-
нал и ПСЖ. „Най-тежкото при нас
мина. Единственото, което трябва да
правим, е да се забавляваме. Когато
се забавляваме, ще покажем най-
доброто, на което сме способни. Няма
никакво притеснение. Знаем, че Ба-
зел е добър отбор, но няма от какво
да се притесняваме. Целта ни е първо
място в групата. Базел са изградили
много силен отбор. Не мога да пре-
ценя дали са по-силни, но тези отбо-
ри винаги са на високо ниво, защото
всяка година играят в Шампионска
лига. Първият мач в групата е важен
от психологическа гледна точка. Мно-
го важно е да видим как ще тръгнем.
Надявам се да вземем нещо, за да
може да постигнем целта си“, каза
Владислав Стоянов.

„Мачът с Базел ще бъде много
труден. Ние винаги излизаме на те-
рена за победа. Отиваме, за да побе-
дим. Ще направим всичко възможно,
за да спечелим. Ние трябва да бъдем
напълно концентрирани. Трябва да
направим хубав мач и да бием“, зака-
ни се звездата на тима Марселиньо.

ПФК ЦСКА АД ОФИЦИАЛНО ФАЛИРА

Д
Снимка БГНЕС

Мирослав
Будинов
опитва шут
към вратата
на ЦСКА-Сф
при победата
на Дунав с
2:0 на
“Лудогорец
Арена” в
Разград

Дунав си върна лидерска-
та позиция след победа с 2:0
над ЦСКА-Сф. Пред 5000
фенове на “Лудогорец Аре-
на” в Разград головете вка-
раха Васил Шопов (31) и
Антон Огнянов (33). Бившият
капитан на Любимец, който
не успя да се утвърди в Лев-
ски и Берое, бе избран и за
Играч на мача, защото  аси-
стира и за първия гол. Така
новакът в Първа лига събра
16 т. и изпревари с 2 Левски,
който оглавяваше подрежда-
нето за 24 часа. Треньорът
на столичани Едуард Йорда-
неску опита да изненада
съперника, като пусна в игра
всичките си нови попълне-
ния. Станислав Манолев за-
почна титуляр, а след почив-
ката се появиха Вилмар
Джордан, Руи Педро и Ру-
бен Пинто, но и всичките с
нищо не помогнаха на отбо-
ра си. Най-близко до гола
беше Густаво Кулма (32), но
той от 5 метра уцели гредата.
Секунди след това Огнянов с
диагонален шут от 25 м ма-
тира за втори път Георги
Китанов. Кирил Десподов

ПФК ЦСКА АД официално фалира.
Автентичният клуб бе обявен в несъсто-
ятелност и членството му в БФС трябва
да бъде прекратено. Решението е взето
на 9 септември и подлежи на незабав-
но изпълнение, но може да бъде об-
жалвано пред САС в 7-дневен срок от
вписването му в Търговския регистър.

“Сега трябва да се назначи оцени-
тел, който да състави списък с всички
активи на дружеството. В списъка с
активите ще влизат емблемата на
ЦСКА, различни имоти и т.н. Когато
това се направи, се пристъпва към
разпродажбата на тези активи. Прави
се чрез търг. И това е. Всички успехи
и история на ЦСКА отиват в Държав-

Дунав удави ЦСКА-Сф с 2:0 за 2 минути

(22) пропусна да открие за
ЦСКА-Сф, който записа вто-
ра загуба за сезона и вече
изостава на 6 т. от лидера.

“Нека да мине още малко
време, за да успеем да се
спасим. Целта ни е да се
спасим, а каквото дойде в
повече, е добре дошло. Не е
сериозно да се сравняваме с
Лестър. Дано да продължа-

ваме така и занапред, ако
имаме късмет и да останем в
първата шестица. В един или
2 мача може да имаш късмет,
но 596 поредни мача не е
късмет”, смята треньорът на
Дунав Веселин Великов,
бивш играч на ЦСКА.

“Ще създадем отбор, за
който феновете мечтаят, но
за това ни е нужно време.

Имахме своите моменти, но
трябваше да бъдем повече
умни. Тези неща ще ги оп-
равя, знам какво да напра-
вя. Трябва и психически да
сме настроени на ниво. Ка-
зах на момчетата, че Дунав
е отбор с много фенове,
класа и история и не трябва
да има подценяване”, обяви
Йорданеску.

ния архив. ЦСКА-София и ЦСКА 1948
са нови дружества, които имат своя
собствена история, макар тя да е нова.
Другото остава в миналото. То не при-
надлежи на тези клубове. Съжалявам,
че не се приложи оздравителен план,
защото смятам, че беше напълно възмо-
жен. ЦСКА трябваше да се състезава в
“Б” група и да играе в мача за Супер-
купата на България. С прекратяването
на концесията за ст. “Българска армия”
обаче всичко приключи. Смятам, че ако
това не бе станало, можеше да се за-
почне оздравителна програма. Взима-
нето на базите обаче предреши неща-
та”, обяви пред Спортал временният
синдик на клуба Дора Милева.

ПОПЕТО НОСИ
УСПЕХ НА
СПАРТАК М

Българският национал Ивелин По-
пов беше голямата звезда за своя
Спартак Москва при победата в дерби-
то на руската столица с Локомотив. Той
вкара за успеха с 1:0 на своя тим и му
помогна да се изкачи отново на лидер-
ската позиция в подреждането.  Попе-
то започна като титуляр и реализира
единственото попадение след 25 ми-
нути игра. Той засече с глава центри-
ране на Куинси Промес и прониза вра-
таря на символичните гости Гилерме.
Българинът бе заменен в средата на
втората част от парагваеца Мелгарехо.
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Дунав удави
ЦСКА-Сф
с 2:0 за
2 минути

гледайте

ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС

14.30 US Open (обзор)
КОЛОЕЗДЕНЕ

20.00 Обиколка
на Испания (обзор)

ирела Демирева си
пожела олимпийско
злато. Тя се зарече
да стане шампионка

Демирева си пожела и олимпийско злато

Олимпийската ни вицешампионка от Рио Мирела
Демирева (вдясно) позира със златното кюлче-
медальон, което получи от директора “Маркетинг
и реклама” на Fibank Илона Станева

М
на Игрите в Токио 2020.
Състезателката на висок скок
бе на крачка и от това пости-
жение в Рио миналия месец,
където не можа да преодо-
лее 200 см за златото и оста-
на втора със 197 см.

“Защо да не обещая
злато от Токио? Да, обеща-
вам. През следващия ми
сезон виждам перспектива
за скокове над 200 см. Все
още съм уморена от сезо-
на. Имам нужда от почивка.

Адаптирам се към новото
си амплоа, случват ми се
много нови неща. Близките
ми са щастливи и опреде-
лено още съм в еуфория от
успеха си. Предстои ми по-
чивка, ще отделя време да
се видя с приятели и близ-
ки. Масовият спорт и про-
фесионалният вървят ръка
за ръка. Най-важното е все
повече деца да започват да
тренират”, каза Демирева.
Тя бе наградена от гене-
ралния спонсор на Българ-
ския олимпийски комитет
(БОК) Fibank с дизайнерско
златно кюлче-медальон.

Снимка BGOLYMPIC.ORG

БФС оправда
ЦСКА-Сф
Този клуб само е сменил името си, обяви Боби Михайлов

Президентът на БФС Борислав Ми-
хайлов оправда хибридното създаване
на ЦСКА-Сф. За него това е отбор, кой-
то само си е сменил името и може да
претендира за историята на най-успеш-
ния български футболен клуб.

“УЕФА и ФИФА са запознати доку-
ментално и устно от разговорите, които
проведоха с мен и колегите ми от БФС,
по темата с ЦСКА. Следи се за точното
спазване на международните правила.
Стана така, че един клуб просто си
смени името, което не е забранено от
закона. ФИФА позволи на ЦСКА да
картотекира играчи. Ще видим какво ще
е решението на УЕФА дали във време-
то отборът ще получи право да играе в
европейските клубни турнири”, заяви
Михайлов в интервю за Блиц.

“Предстои конгрес на УЕФА в Ати-
на, за да бъде избран президент на
мястото на Мишел Платини. Представи-
телят на Испания се отказа и се очер-
тава двубой между кандидатите на
Словения и Холандия. С Платини сме
приятели. Можем да се видим както
преди конгреса, така и след него. Аз се
надявам речта му да не е само прощал-
на. Наказанието му, което не искам да
коментирам, изтича след 3 години и
половина. Той не е престарял и се на-

дявам и след това да се занимава с
футбол, защото е направил изключи-
телно много за европейския и за све-
товния футбол”, допълни Михайлов.

Той поздрави още веднъж Лудого-
рец за участието в групите на Шампи-
онската лига. “Това е добре за българ-
ския футбол. Лудогорец показва завид-
но постоянство. Само за 4 години вля-
зоха 2 пъти в Шампионската лига и
веднъж в Лига Европа. Срещу Базел
момчетата от Лудогорец трябва да да-
дат всичко от себе си, за да продължат
напред и да са поне трети в групата.
Те могат да излязат от групите на Шам-
пионската лига и да стигнат напред
във фазата на елиминациите”, смята
шефът на БФС. Според него базата
на националите в “Бояна” е направе-
на, за да осигури максимално добри
условия за футболистите. “Очаквам
след получаване на всички документи
тя да бъде официално открита. Ще ни
трябва време обаче, за да изградим
силен национален отбор. Най-добри-
те футболисти бяха в игра срещу Люк-
сембург. Моментната им форма обаче
не е достатъчно добра. Но към момен-
та това е най-доброто, с което разпо-
лага българският футбол. От време на
време и младежките национали пра-

вят добри мачове. Организирахме и
проведохме Европейско първенство за
юноши точно поради тази причина –
младите да не играят квалификации, а
да влизат директно в големите битки.
Търсим чужденец за технически ди-
ректор. Имаме чуждестранен специа-
лист, който наблюдава съдиите. Пра-
вим всичко възможно, за да се разви-
ва българският футбол в положителна
посока. Много ме заболя обаче в мача
с Люксембург. Играл съм много мачо-
ве срещу тях, в които са ни вкарали
максимум един гол. Никога не съм си
мислил, че ще ни вкарат 3 гола. Но
това е въпрос и на поколения. През
тази година всички даваха за пример
Исландия, която се представи отлич-
но на европейското първенство. Тази
малка държава трудно може да повто-
ри успеха си, но в момента имат тако-
ва поколение, каквото имаше Бълга-
рия преди нашето и след нашето по-
коление. Групата ни с Франция, Шве-
ция и Холандия е много тежка и тряб-
ва да се гради нов отбор. Необходимо
е и търпение. На Христо Стоичков
никога не съм му се сърдил. Всеки има
различен стил на мислене и поведе-
ние. Тази тема за мен отдавна е при-
ключила!”, завърши бившият вратар.

ГРИШО СКАЧА С 2 МЕСТА, ЦВЕТИ СЪС 7
Григор Димитров про-

гресира с 2 места в све-
товната ранглиста и вече
е №22 с 1690 т., след като
от US Open заслужи 135
т. с достигането до 1/8-
финал, където бе спрян от
Анди Мъри (Вбр, №2). Ха-
сковлията е само на 15 т.
от завръщане в топ 20. За
последно той е бил 22-ри
в света тъкмо преди 11
месеца и после започна
свличането му. В Топ 10
има няколко проме-
ни. Роджър Федерер
(Швейц), който е аут до
края на сезона заради
контузия, падна до №7 с
3745 т. Рафаел Надал
(Исп) се изкачва с едно
място до №4, а Кей Ни-
шикори (Яп) с 2 - до №5.
Води Новак Джокович
(Сърб) с 14 040 т., пред
Мъри 9485 и Стан Вав-

ЛУКойл освободи
капитана си

ЛУКойл Академик освободи ка-
питана си Тенчо Банев. Баскет-
болистът няма да получи пред-
ложение за нов договор. Миналия
сезон Банев игра само 110 мин. в
13 мача. В същото време ЛУкойл
загуби от Стяуа с 92:93 и от
Крайова със 70:92 в приятелски
турнир в Букурещ, но игра без 5-
имата си национали.

България би Йордания
на шахмат в Баку

България се наложи над Йор-
дания с 3:1 при мъжете и завърши
2:2 с Унгария при жените в IX
кръг на шахматната Олимпиада
в Баку. Победи за мъжкия състав
записаха Момчил Николов над
Марван Абуди, Валентин Йотов
над Самеер Мансур и Красимир
Русев над Ал Хатиб Ахмад, а на
четвърта дъска Мартин Петров
падна от Фархан Моханад. С
успеха България се изкачи на 60-
о място с 10 мач-точки. Водачи
са САЩ и Украйна с по 16. При
дамите реми завършиха и 4-те
партии: Антоанета Стефанова -
Тан Тран Хоан, Адриана Николова
- Сидония Вайда, Елица Раева -
Петра Пап и Маргарита Войска
- Анита Гара. България заема 12-
о място с 13 мач-точки. Води
Китай с 16.

ФИДЕ замрази
членството на БФШ

Етичната комисия на ФИДЕ
замрази за месец членството на
БФШахмат. През това време
Управителният съвет на цент-
ралата ни трябва да поправи
грешката си с изключването на
гм Кирил Георгиев, м.с. Методи
Стойнев и Симеон Стоичков с
надлежните компенсации.

ринка (Швейц) с 6260.
При жените Цветана

Пиронкова прогресира
със 7 места до №64. На
Откритото първенство на
САЩ пловдивчанката бе
спряна във II кръг и е с
941 т. Елица Костова и
Виктория Томова пък за-
писаха рекордни класи-
рания. Втората ни раке-
та прогресира с 5 места
до №130 с 449 т., а
четвъртата - Томова, ско-
чи с 8 до №169 с 334 т. В
неделя Томова загуби
финала на “Алианц Къп”,
но прибави 30 т. от уча-
стието си в София.

Ангелик Кербер (Гер)
оглави подреждането. тя
събра 8730 т. с триумфа
на US Open и измести от
върха Серена Уилямс.
Американката беше на-
чело последните 186

седмици, колкото преди
години друга германка -
Щефи Граф. Каролина
Плишкова (Чех), която я

отстрани на полуфинала,
влетя в топ 10 и вече е
№6 с 4425 т.

Стан Вавринка е нови-

ят “Крал на Ню Йорк”. Той
грабна титлата в послед-
ния за годината турнир от
Големия шлем, след като
обърна на финала Джо-
кович със 6:7 (1), 6:4, 7:5,
6:3. Стан затвори мача за
почти 4 игра. За него това
бе 11-и пореден триумф
на финал. Титлата от Шле-
ма пък му е трета, след
като миналата година на
“Ролан Гарос” пак сломи
сърбина, а през 2014 г. на
финала на “Аустрелиън
оупън” се наложи над На-
дал. Любопитното е, че и
в трите финала Вавринка
игра срещу тенисист, кой-
то по това време е водач
в ранглистата.

31-годишният швей-
царец стана едва
четвъртият играч през
XXI век, който печели
титли от 3 различни тур-

нира от Шлема. Сега
единствено трофей от
“Уимбълдън” го разделя
от това да стане едва
петият с кариерен Голям
шлем в откритата ера
(след 1968 г.) след Фе-
дерер, Надал, Джокович
и Андре Агаси.

“Наистина съм далеч
от Голямата четворка.
Само погледнете колко
турнири са спечелили, от
колко години са на върха.
Да, аз спечелих три титли
от Големия шлем, но виж-
те колко триумфа на
“Мастърс” има Анди Мъри.
Тези момчета са на върха
от 10 г. Точно затова аз
не съм част от тази ком-
пания”, смята Вавринка.

Джокович пък загуби
пети финал в Ню Йорк и
остана с 11 титли от
Шлема.

Шампионът Стан Вавринка (вдясно) и финалистът
Новак Джокович позират с отличията от US Open

Снимка БГНЕС
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